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سرپرست معاونت هماهنگی امور عمرانی استاندار قم خبرداد:

بهره برداری از ۲۴۶ 
پروژه در دهه فجر 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم :

تعدادبیمارانکروناییتاپایانهفته۴برابرمیشود
8

8

استاندار قم :

تمرکز مدیران بر رفع معضلات
 و مشکلات مناطق کم برخوردار باشد

8

8
معاون دادستان قم :

بنگاه های املاک ساماندهی می شوند

برای این پروژه ها ۱۶ هزار میلیارد ریال هزینه شده است 
اشتغالزایی مستقیم  برای  ۲ هزار و ۴۲۹ نفر 

استاندار قم با اشاره به مشکلات و معضلات مناطق کم 
: در جریان سفر رئیس جمهور  برخودار استان قم گفت 
مناطق  شامل  که  شد  داده  مجوزهایی  مصوبات  کنار  در 
کم برخوردار و حاشیه ایی بود، پیشنهاد می شود مدیران 
اجرایی تا سال ۱۴0۱ بر این مناطق تمرکز و بر رفع معضلات 

شاهچراغی  محمدتقی  سید  کنند.  همت  مشکلات  و 
که  قم  استان  اداری  شورای  نشست  در  عصرروزشنبه  
قم  اینکه  بیان  با  شد  برگزار  استانداری  کرامت  سالن  در 
۲00 روستا دارد و در این روستاها معضلات فراوانی دیده 
بدون  توان  را می  برخی مشکلات  اظهارداشت:  می شود 

  

شهرداری  ایمنی  خدمات  و  آتش نشانی  سازمان  آموزش  و  پیشگیری  معاون 
از  استاندارد، یکی  بدون  و  کار  پایان  فاقد  قم گفت: سکونت در ساختمان های 
چالش های مهم در بروز حوادث به خصوص آتش سوزی است. علی زندیه با اشاره 
به اهمیت رعایت و افزایش نکات ایمنی در ساختمان های شهری اظهار داشت: با 
توجه به افزایش بلندمرتبه سازی ها و رشد چشمگیر واحدهای مسکونی به صورت 
مجتمعی، لازم بوده تا این ساختمان ها از نظر نکات ایمنی و خود ایمنی ساختمان 

رئیس شورای عالی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، گفت: تعاونی ها می توانند 
این  اگر  این  بر  علاوه  و  باشند  جامعه  در  اجتماعی  عدالت  بروز  و  تبلور  مظهر 
تعاونی ها در بخش های مختلف کشاورزی، صنعت و توریسم در روستاها شکل 
بگیرد از مهاجرت ها جلوگیری می کنند که نیاز جدی در این حوزه وجود دارد.  
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری، ظهر روزشنبه در دیدار با مهدی مسکنی، 
معاون امور تعاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به فعالیت های گسترده 

معاون پیشگیری و آموزش سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم :
سکونت در ساختمان های فاقد پایان کار چالشی

 مهم دربروز حوادث است

آیت الله حسینی بوشهری در دیدارمعاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:
تعاونی ها می توانند مظهر تبلور و بروز عدالت اجتماعی

 در جامعه باشند

8۲

۶

»روزنامه ایمان« وضعیت نماینده قم در لیگ برتر فوتسال کشور را بررسی می کند؛

سرنوشت ارم کیش وصبا درانتظار فردوس!
قلی زاده مدیرعامل تیم فردوس: آقایان مسئول به داد تیم برسید

فراخوان مناقصه عمومی تهیه نصب و اجرای حفاظت 
الکترونیک ایستگاه های CGS کهک و جعفریه

شرکت گاز استان قم در نظر دارد مناقصه عمومی دو مرحله ای با ارزیابی ساده موضوع فوق، با 
شرح مندرج در اسناد مناقصه به پیمانکار واجد شرایط واگذار نماید.

۱. برنامه زمانبندی:
1( تاریخ انتشار اسناد مناقصه، شنبه مورخ ۱۴00/۱۱/0۹می باشد.

2( مهلت دریافت اسناد مناقصه: تا پایان ساعت اداری روز سه شنبه مورخ ۱۴00/۱۱/۱۹
3( جلسه پاسخ سوالات )در صورت نیاز متعاقباً اعلام می گردد(

چهارشنبه روز  اداری  وقت  پایان  تا  اسناد  و  قیمت  پیشنهاد  های  پاکت  ارسال   4( مهلت 
 مورخ ۱۴00/۱۲/0۴

5( زمان گشایش پاکت های الف، ب )فنی(: ساعت 09:00 روز شنبه مورخ ۱۴00/۱۲/7
6( زمان گشایش پاکت های »ج« متعاقبا اعلام می گردد )امکان تغییر قیمت تا قبل از گشایش پاکات 

ج وجود دارد(
2. شرایط متقاضیان:

1( توانایی انجام کار در مدت ۱80 روز تقویمی
2( تاییدیه صلاحیت از سازمان حراست نفت) اداره کل سیستمهای حفاظت الکترونیک سازمان 

حراست(
3( توانایی ارایه ضمانتنامه بانکی یا وجه نقد )واریزی به حساب شماره 2174633403005 سیبا( به 

مبلغ ۱.000.000.000 ریال به عنوان سپرده شرکت در مناقصه همراه اسناد تحویلی
4( توانایی ارایه انواع ضمانتنامه های بانکی جهت اجرای تعهدات قراردادی

5( ارائه گواهینامه صلاحیت ایمنی دارای اعتبار
3. نکات قابل توجه:

1( ارایه مدارک فوق الذکر هیچگونه حقی را جهت متقاضیان ایجاد نخواهد کرد.
2( این پیمان 25 درصد پیش پرداخت دارد و فاقد تعدیل است.

3( شرکت گاز استان قم در قبول یا رد کلیه پیشنهادها مختار بوده و اعتراضی پذیرفته نخواهد شد.
4( در صورت نیاز به اطلاعات بیشتر متقاضیان می توانند با شماره فکس 02536616034امور 

حراست شرکت گاز استان قم با شماره تلفن 02536121530 تماس حاصل فرمایند.
5( محل دریافت اسناد دبیرخانه محرمانه حراست شرکت گاز استان قم واقع در خیابان امام کوچه 

شماره 18 شرکت گاز قم می باشد.

»آگهی فراخوان مناقصه عمومی«  ) نوبت دوم (

شناسه آگهی:۱۲7۱8۴۱روابط عمومی شرکت گاز استان قم

۲

شماره مناقصه: 3۹

در دیدار امیرعبداللهیان و معاونین وزارت امور خارجه؛ 
آیت الله سید حسن خمینی: گول 

دستکش مخملی دشمنان را نمی خوریم

آیت الله رئیسی در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا: 
مسئولان استانی برای اعمال محدودیت 

و یا تعطیلی تصمیم گیری کنند

رئیس جمهور گفت: مســئولین 
بهداشــتی با جدیت نظارت کنند 
تــا در اجتماعــات بویــژه در اماکن 
زیارتی شیوه نامه های بهداشتی با 
دقت رعایت شــود.  آیت الله دکتر 
سید ابراهیم رئیسی روز شنبه در 
جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا در 
مورد نوع اعمــال محدودیت ها در 
۲شــرایط قرمز کرونایــی، گفت: هر  7

رییس مجلس شورای اسلامی :
نیازمند تغییر نگرش و باور اساسی

 در شیوه حمکرانی هستیم 

 یادگار امام با اشاره به اینکه کسی 
در عمق دشــمنی دشمنان تردید 
ندارد، گفــت: رهبر معظم انقلاب 
چند سال قبل تعبیر »دست چدنی 
زیر دســتکش مخملی« را در مورد 
آمریکا به کار بردند. البته به این معنا 
نیســت که چون دستکش چدنی 
اســت دســت ما در مقابل آن می 
شــکند. ما فولادتر از آنها هستیم 

شــورای  مجلــس  رییــس 
اســلامی با بیان اینکــه باید 
بنــا  را  حکمرانــی جدیــدی 
نهیــم که ارکان آن بازگشــت 
بــه مردم بــاوری و خداباوری 
باشــد، گفت: در حال حاضر 
نیازمند تغییر نگــرش و باور 
اساسی در شــیوه حمکرانی 
هستیم.  محمدباقر قالیباف  ۲
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ضرورتالتزامبهقانوناساسی
وآرمانامامخمینی)ره(

پس از فرار شاه و بازگشت پیروزمندانه امام خمینی)ره(، 
انقلاب اسلامی ایران در22 بهمن ماه 1357 به پیروزی 

رسید. آن روزها شور و نشاط وصف ناپذیری بر کشور حاکم بود. فعالیت های سیاسی 
و اجتماعی مردم دراوج خودش قرار داشت. امام )ره( با استفاده از یک کادر فکری 
برگرفته از دانشگاهیان، حوزویان و سایر اقشار جامعه، ضمن تصریح و تاکید بر شعار 
مردمی"استقلال، آزادی، جمهوری اسلامی" نظام سازی را در اولویت کار خود قرارداد.

هوشمندانه اعلام رفراندوم کرد و از راه همه پرسی، با رای مستقیم بالای بیش از 98 
درصد ملت، رژیم پهلوی را تغییر و جمهوری اسلامی را جایگزین آن ساخت. تشکیلات 
سیاسی تازه تاسیس حزب جمهوری اسلامی با دبیر کلی آیت الله دکتر بهشتی و 
حمایت جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، روحانیت مبارز تهران، و خیل کثیری از حامیان 

امام )ره( و انقلاب، میدان دار فعالیت های سیاسی و اجتماعی بود.
اش،  داهیانه  رهنمودهای  لوای  در  )ره(  امام  شاگردان  تشکیلاتی  آفرینی  نقش 
باعث گردید انتخابات کشوری مجلس خبرگان قانون اساسی به انجام برسد. اکثریت 
نمایندگان راه یافته به مجلس خبرگان، کاندیدای های مورد حمایت حزب جمهوری 
اسلامی بودند. روی همین جهت بود که آیت الله دکتر بهشتی عهده دار اداره این 
مجلس شد. امام )ره( در دیدار با منتخبان ملت که عهده دار تدوین قانون اساسی 
ازطرف مردم بودند فرمود: همان مسیری که ملت داشتند، همین چیزی که اگر می 
خواهید مطابق با میل خودتان دموکراسی عمل کنید، دموکراسی این است که اکثریت 

هر چه گفتند آرای  ایشان معتبر است ولو به خلاف، به ضرر خودشان باشد.
اینکه بگویید این به ضرر شما است ما نمی خواهیم، نه، شما وکیل ملت هستید؛ ولی 
آنها نیستید. ملت می خواهد این طور بکند به ما و شما چه کار دارد؟ خلاف صلاحش 
را می خواهد؛ بخواهد. ملت رایی داده که متبع است./صحیفه امام ج 9صفحه 304/

با اشراف امام و مدیریت آیت الله دکتر بهشتی، ظرف چند ماه قانون اساسی در 
مجلس خبرگان تدوین و تصویب شد و از راه همه پرسی، به رای و تایید مردم رسید.     

در مقدمه قانون اساسی که میثاق ملی و ثمره خون شهدا بویژه آیت الله  دکتر بهشتی 
است هدف ها و شاخص هایی وجود دارد که به عنوان نمونه به مواردی از آنها اشاره 

می شود:                                                    
1- حکومت از دیدگاه اسلام از موضع طبقاتی، فردی یا گروهی نیست، بلکه تبلور 
آرمان سیاسی ملتی هم کیش و همفکر است که به خود سازمان می دهد تا در روند 

تحول فکری و عقیدتی، راه خود را به سوی هدف نهایی/ حرکت بسوی الله/ بگشاید.
2- قانون اساسی تضمین گر نفی هر گونه استبداد فکری و اجتماعی و اقتصادی 
می باشد و در خط گسستن سیستم استبدادی و سپردن سرنوشت مردم به دست 

خودشان تلاش  می کند.
3- از نظر این قانون که در نهادها و بنیادهای سیاسی خود پایه تشکیل جامعه است، 

بر اساس تلقی مکتبی، صالحان عهده دار حکومت و اداره مملکت  می گردد.
4- بر اساس ولایت امر و امامت مستمر، قانون اساسی زمینه تحقق رهبری فقیه جامع 
الشرایطی را که ازطرف مردم به عنوان رهبر شناخته می شود آماده می کند، تا ضامن 

عدم انحراف سازمان های مختلف از وظایف اصیل اسلامی باشد.
5- وسایل ارتباط جمعی/صدا و سیما/بایستی درجهت روند تکاملی انقلاب اسلامی  
در خدمت اشاعه فرهنگ اسلامی  قرارگیرد و در این زمینه  از برخورد سالم اندیشه های 
متفاوت بهره جوید و از اشاعه  و ترویج خصلت های تخریبی و ضد اسلامی جدا پرهیز 

کند.
6- مسأله قضا در رابطه با پاسداری از حقوق مردم در خط حرکت اسلامی بمنظور 
پیش گیری ازانحرافات موضعی در درون امت اسلامی، امری حیاتی است.از این رو 
ایجاد سیستم قضایی  بر پایه عدل اسلامی و متشکل ازقضات عادل و آشنا به ضوابط 
دقیق دینی پیش بینی شده است. این نظام قضایی به دلیل حساسیت بنیادی و دقت 

در مکتبی بودن، لازم است بدور از هر نوع رابطه  و مناسبات ناسالم باشد.
7- در تحکیم بنیان های اقتصادی، اصل رفع نیازهای انسان درجریان رشد و تکامل 

است نه تمرکز و تکاثر ثروت  و سود جویی.
آنچه که بیان شد فقط نمونه ای از اهداف استراتژیک بود. به جز اینها، اصول متنوع و 
متعدد زیادی در فصل های  مختلف قانون اساسی وجود دارد که هرکدام ازآنها در جای 
خود بسیار تعیین کننده و راه گشا است. با این حال متاسفانه موارد قابل توجهی از این 
اهداف و اصول بر زمین  مانده است. خوب است از باب تحلیل وضع گذشته و بررسی 
شرایط موجود با نگاه به آینده، این مطلب مورد توجه قرار گیرد. روشن است  که استفاده  
از همه ظرفیت قانون اساسی، رضایت مردم را بیشتر فراهم می کرد. غفلت عملی 
صورت گرفته در این خصوص خسارت های جبران ناپذیری را  متوجه اصل نظام  کرده 
است. نگرانی بسیاری از نخبگان دلسوز این است که  از رهگذر این غفلت  و ناکارآمدی 

های تولید شده، ممکن است، دین اسلام نیز مورد آسیب قرار بگیرد.
روی همین جهت است که بدون فوت وقت با استمداد از روح بلند امام راحل  و 
شهیدان انقلاب لازم است قیام برای اصلاح از راه  التزام به قانون اساسی منظور نظر 
قرار گیرد تا با مطالبه مردم و نخبگان دلسوز، نهادهای مسئول در این رابطه پاسخ گو 
باشند.تجدید میثاق با امام )ره( و انقلاب همین را اقتضا می کند. تا چه قبول افتد و 

چه درنظر آید.
* نماینده پیشین مشهد و مشاور وزیر آموزش و پرورش  

ضرورتتغییرقوانینواعمال
جرایمسختبرایمجرمان

به  اوباش  و  اراذل  هفته گذشته خبر هولناک حمله 
مأموران نیروی انتظامی و شهادت سرهنگ دوم »علی 

اکبر رنجبر« احساسات عمومی جامعه را جریحه دارد کرد و زنگ به خطر افتادن جایگاه 
و شأن پلیس را برای چندمین بار به صدا در آورد.

امروز در حالی که امنیت کشور در دنیا زبانزد است و آمریکا برای کوچک ترین اقدام 
علیه امنیت ملی ایران نیاز به اجماع جهانی دارد، مأموران نیروی انتظامی در داخل 
کشور به دلیل خلاء های قانونی و مماشات با اوباش و اراذل تأمین جانی ندارند و هر چند 
وقت یک بار شاهد از دست دادن نیروهای پلیس در درگیری با اراذل و اوباش داخلی 
هستیم تا جایی که سال گذشته نزدیک به 60 نفر از نیروهای پلیس در درگیری با اوباش 
جان خود را از دست دادند. هر چند وجود خلاء های قانونی در به کارگیری سلاح در 
حین مأموریت های مختلف در بروز حوادث این چنینی بی تأثیر نیستند، اما باید اذعان 
کرد اعمال جرایم خفیف مانند پرداخت جریمه نقدی به بهانه کاهش جمعیت کیفری 
و خلوت کردن زندان ها، در بروز حوادثی از این دست بی تأثیر نیستند. البته این همه 
ماجرا نیست و حتی پس از دستگیری قاتل و اعتراف به قتل و وجود شاهد و تصاویر 
دوربین های مدار بسته و حتی کشف چاقوی استفاده شده در قتل و غیره مجازات قاتل 
ماه ها بلکه سال ها طول می کشد و در این بین فعالان مدنی برای بخشش قاتل پا پیش 
می گذارند و تا آخرین لحظه دست از تلاش برای نجات بر نمی دارند و روی روح و روان 
خانواده مقتول رژه می روند! در واقع اطاله دادرسی پرونده هایی که احساسات عمومی 
را جریحه دار کرده است با هیچ منطقی همخوانی ندارد و جامعه انتظار دارد، قاتل مأمور 
بی گناه در کمترین زمان ممکن به دار مجازات آویخته شود. جا دارد مسئولان زاویه نگاه 
خود در قبال مجرمان را تغییر داده و با تغییر قوانین و اعمال جرایم سفت و سخت، راه 
را بر تاخت و تاز اراذل و اوباشی که با هیچکس شوخی ندارند ببندند و نگذارند امنیت 

پلیس که همان اقتدار جامعه و کشور است بیش از این به خطر بیفتد.
* روزنامه نگار

فرمانده ستاد مقابله با کرونای تهران:

اعمالمحدودیتهامانعگسترش
اُمیکروننمیشود

مانند  ها،  محدودیت  اعمال  اینکه  بیان  با  تهران  کرونای  با  مقابله  ستاد  فرمانده 
سویه های سابق مانع گسترش اُمیکرون نمی شود، گفت: بهترین اقدام برای جلوگیری 
از شیوع این ویروس، واکسیناسیون، رعایت فاصله گذاری اجتماعی و استفاده از ماسک 
است.  علیرضا زالی روز شنبه در ستاد استانی مقابله با کرونای استان تهران با اشاره به 
سرعت شیوع سویه اُمیکرون، شکل گیری هرنوع تجمع را فرصتی برای تشدید ابتلای به 
آن خواند و افزود: تا حد امکان باید از شکل گیری تجمعات تحت هر شرایطی جلوگیری 

کرد چرا که امیکرون امکان شیوع بالایی در این وضعیت را دارد.

اخبار

آیت الله حسینی بوشهری در دیدارمعاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:

تعاونیهامیتوانندمظهرتبلوروبروز
عدالتاجتماعیدرجامعهباشند

رئیس شورای عالی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، گفت: تعاونی ها می توانند 
مظهر تبلور و بروز عدالت اجتماعی در جامعه باشند و علاوه بر این اگر این تعاونی ها 
از  توریسم در روستاها شکل بگیرد  و  در بخش های مختلف کشاورزی، صنعت 

مهاجرت ها جلوگیری می کنند که نیاز جدی در این حوزه وجود دارد. 
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری، ظهر روزشنبه در دیدار با مهدی مسکنی، 
معاون امور تعاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به فعالیت های گسترده 
این وزارت خانه اظهار داشت: مسئولیت های وزارت خانه تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
بسیار سنگین است و مجموعه های زیادی هم زیرمجموعه این وزارت خانه هستند.

دبیر شورای عالی حوزه های علمیه، ادامه داد: مدیریت درست این مجموعه ها 
می تواند نقش خوبی در توسعه و پیشرفت کشور داشته باشند و نیاز است که این مهم 

در دولت سیزدهم محقق شود.
آیت الله حسینی بوشهری بیان داشت: در این کشور به برکت انقلاب اسلامی یک 
حرکت هایی شروع شده و امیدهایی در بین مردم ایجادشده است و علاوه بر این 
دولت سیزدهم که برخاسته از رأی مردم است امیدهایی را در طی سال جاری در 
بین عموم مردم و نسل جوان ایجاد کرده است که نیاز است با خدمت گزاری و کار 

جهادی مردم پاسخ این امیدواری ها را دریافت کنند.
وی تعاونی ها را موردتوجه قرارداد و گفت: اقتصاد ما گاهی دولتی و خصوصی 
است و در تعریف اقتصاد خصوصی برخی ها به دودسته تعاونی و غیرتعاونی آن را 
تقسیم می کنند. آیت الله حسینی بوشهری به ویژگی های تعاونی ها اشاره کرد و بیان 
داشت: تعاونی ها یک نوع ایجاد همدلی و هم افزایی بین مردم ایجاد می کنند و یک 

مشارکتی را در جهت پیشبرد اهداف دولت پایه ریزی می کنند.
وی افزود: در واقع تعاونی ها باری را از دوش دولت برمی دارند و مردم نیز احساس 

وظیفه و هویت در جهت توسعه کشور می کنند.
رئیس شورای عالی جامعه مدرسین حوزه تصریح کرد: در مجموع این تعاونی ها 
دوم  رهاورد  می کنند.  ایجاد  گسترده ای  شعاع  و  کرده  جلب  را  مردم  مشارکت 

تعاونی ها، عدالت اجتماعی است در سایه تعاون می توانیم به عدالتی برسیم.
آیت الله حسینی بوشهری تصریح کرد: تعاونی ها می توانند مظهر تبلور و بروز 
عدالت اجتماعی در جامعه باشند و علاوه بر این اگر این تعاونی ها در بخش های 
مختلف کشاورزی، صنعت و توریسم در روستاها شکل بگیرد از مهاجرت ها جلوگیری 

می کنند که نیاز جدی در این حوزه وجود دارد.
وی افزود: می توانید در روستاهای مختلف با توجه به ویژگی های خاص آن منطقه 
برنامه ریزی هایی داشته باشید و در واقع می توانید این تعاونی ها را در سراسر کشور 
ایجاد کنید. آیت الله حسینی بوشهری تأکید کرد: شرکت های دانش بنیان و نوین نیز 

می توانند در قالب تعاونی ها وارد عمل شوند.
وی در بخش دیگری از صحبت های خود بیان داشت: هدف دشمنان نظام این 
است که مردم را از صف انقلاب اسلامی و رهبری جدا کنند و در این میان اگر مردم 
کارهای مثبت و عملی را از مسئولان ببینند قطعاً پایبندی و دلگرمی آن ها به نظام 

بیش از گذشته می شود.
برنامه ریزی کارها  با  رئیسه مجلس خبرگان رهبری تصریح کرد:  عضو هئیت 
را  خودتان  کارهای  به طوری که  نشوید  روزمرگی  دچار  که  ببرید  جلو  طوری  را 
اولویت بندی کنید و در سه فاز کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت کارها را جلو ببرید.

معاون امور تعاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:
تعامل و همکاری با حوزه های علمیه از برنامه های وزارت تعاون است

معاون امور تعاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز دراین دیدار گفت: تعامل 
و همکاری با حوزه های علمیه یکی از برنامه های معاونت تعاون وزارت تعاون، کار و 

رفاه اجتماعی است. 
ایجاد شغل و جذب  تعاونی ها نقش بزرگی در  مهدی مسکنی اظهار داشت: 

نقدینگی در جامعه دارند و باید بیش از گذشته به این مهم پرداخت.
وی ادامه داد: حوزه های علمیه و طلاب می توانند در مسیر خدمت رسانی به مردم 
در قالب تعاونی ها نقش مهمی داشته باشند و تعامل ویژه ای با حوزه های علمیه 

خواهیم داشت.
مسکنی تأکید کرد: 97 هزار تعاونی در کشور وجود دارد که در شاخه های مختلف 

فعالیت می کنند که ظرفیت عظیمی به حساب می آیند.

آیت الله اراکی در دیدارمعاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:

قانونتعاونیهانیازمندبازنگریاست

عضو شورای عالی حوزه های علمیه با انتقاد از قانون فعلی تعاونی ها، گفت: قانون 
تعاونی ها نیازمند بازنگری است، چرا که قوانین برای سد راه مردم تدوین نمی شود، 

بلکه قانون برای نظم بخشیدن و حل کردن مشکل مردم است. 
آیت الله محسن اراکی عصر روزشنبه در دیدار با مهدی مسکنی معاون امور تعاون 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به جایگاه تعاونی ها در کشور اظهار داشت: 
تعاونی های موفقی در عرصه های مختلف در کشور وجود دارند که به پیشرفت های 

خوبی نیز رسیده اند.
وی ادامه داد: قانون تعاونی ها نیازمند بازنگری است، چرا که قوانین برای سد راه 
مردم تدوین نمی شود بلکه قانون برای نظم بخشیدن و حل کردن مشکل مردم است.
آیت الله اراکی ابراز داشت: قانون ها نباید قطور و بزرگ باشد، بلکه باید ساده و روان 

باشد که همه مردم بفهمند که قانون چه می گوید.
وی بیان داشت: در خصوص اشتغال و تولید چند مسئله را باید در نظر بگیریم 
نخست این که در اسلام انحصار وجود ندارد، نباید اجازه انحصار در کشور داده شود
آیت الله اراکی با بیان این که باید راه را برای مردم باز کرد، افزود: در زمینه واردات و 

صادرات نباید انحصار باشد اما کنترل و نظارت باید وجود داشته باشد.
وی بیان داشت: در اشتغال نیز اولویت باید به سرپرست خانوارها داده شود و این 

افراد باید نسبت به سایر افراد اولویت داشته باشد.
استاد حوزه علمیه قم به رابطه کارگر و کارفرما نیز اشاره کرد و گفت: استخدام کارگر 
به اندازه ای سخت شده است که کارفرما جرأت نمی کند به سمت استخدام کارگر 

برود، البته در زمینه نظارت نیز باید نظارت هایی بر کارفرما صورت بگیرد.
وی خطاب به معاون وزیر کار، گفت: فرصت های کار را رصد کنید و با تبدیل این 

فرصت ها به شغل برای بیکاران شغل ایجاد کنید.

با حضور معاون امور تعاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی صورت گرفت؛

امضایتفاهمنامهمعاونتامورتعاونوزارت
تعاون،کارورفاهاجتماعیبادانشگاهقم

عضو خبرگان رهبری با اشاره به ظرفیت های موجود در دانشگاه قم گفت: این 
دانشگاه تعامل خوبی با صنعت گران و تعاونی ها دارد. 

حجت الاسلام والمسلمین عسگر دیرباز پیش از ظهر روزشنبه در مراسم امضای 
تفاهم نامه معاونت امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با دانشگاه قم اظهار 
داشت: اساتید دانشگاه قم با مدارج علمی بالا در زمینه مختلف آماده همکاری با 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی هستند. وی ادامه داد: ظرفیت های بسیار خوبی 
در دانشگاه قم وجود دارد و با امضای تفاهمنانه می توانیم از ظرفیت های یکدیگر 
بهره مند شویم. عضو خبرگان رهبری با اشاره به برنامه های دولت سیزدهم تصریح 
کرد: با سرکار آمدن دولت انقلابی شاهد هستیم که قدم های خوبی در مسیر رشد 
و توسعه کشور برداشته می شود که قطعاً با حمایت و پشتیبانی های مراکز علمی 
دولت نیز در برنامه های خود موفق تر وارد عمل خواهد شد. وی ابراز داشت: ما اعلام 
آمادگی می کنیم که در همه زمینه ها در خدمت دولت و وزارت تعاون، کار و رفاه و 

اجتماعی باشیم و امضای تفاهم نامه اولین گام در این مسیر است.

در  تا  کنند  نظارت  جدیت  با  بهداشتی  مسئولین  گفت:  جمهور  رئیس 
اجتماعات بویژه در اماکن زیارتی شیوه نامه های بهداشتی با دقت رعایت شود. 
آیت الله دکتر سید ابراهیم رئیسی روز شنبه در جلسه ستاد ملی مقابله با 
کرونا در مورد نوع اعمال محدودیت ها در شرایط قرمز کرونایی، گفت: هر شهر 
و بخشی که دچار مشکل می شود باید مسئولین استانی در همان محدوده 
نسبت به اعمال محدویت و یا تعطیلی تصمیم گیری کنند و این موضوع نباید 

مثل گذشته جنبه عمومی و سراسری داشته باشد.
رئیس جمهور ضرورت رعایت شیوه نامه های بهداشتی در مراسم  ها را مورد 
تاکید قرار داد و گفت: مسئولین بهداشتی باید با جدیت نظارت کنند تا در 
اجتماعات بویژه در اماکن زیارتی شیوه نامه های بهداشتی با دقت رعایت شود.

اُمیکرون و شرایط  به شیوع سویه  با توجه  دکتر رئیسی خاطرنشان کرد: 
متفاوت و خاصی که نسبت به سویه های قبلی دارد، می توان تعریف جدیدی 
انجام نشده،  تعریف  این  زمانی که  تا  البته  و  داد  ارائه  قرمز  برای شهرهای 

همچنان مقررات قبلی برای شهرهای قرمز موضوعیت دارد.
ضرورت مقابله با اشرار و برهم زنندگان امنیت جامعه

آیت الله رئیسی با تاکید بر رعایت اصول بهداشتی در حمل و نقل شهری بویژه 
در مترو گفت: حمل و نقل عمومی از زمینه های ابتلای مردم به بیماری کرونا 
است، لذا ضرورت دارد مسئولین، دقت و نظارت دقیق تری دراین زمینه داشته 

باشند.
رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنان خود با تسلیت شهادت مأمور نیروی 
انتظامی توسط اراذل و اوباش در شیراز اظهارداشت: پلیس در ارتباط با مردم 
باید ضمن اقتدار از مهربانی و تدبیر برخوردار باشد اما مقابله با اشرار و کسانی 
که جان و ناموس مردم را به خطر می اندازند یک ضرورت است و لازم است از 

نظر حقوقی و قضایی از اقدامات پلیس نیز پشتیبانی شود.
آیت الله رئیسی تاکید کرد: مقابله با اشرار و کسانی که با شرارت امنیت مردم 
را به خطر می اندازند خواست مردم است و باید با آنان مقابله و از جان و ناموس 

مردم نیز حفاظت کرد. 
رئیسی درگفتگوی تلفنی نخست وزیر عراق: 

مشکلات منطقه به شرط عدم مداخله خارجی قابل حل است
 رییس جمهور در گفت وگوی تلفنی نخست وزیر عراق تأکید کرد: مشکلات 

منطقه به شرط عدم مداخله خارجی قابل حل و فصل است. 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی روز شنبه در تماس تلفنی »مصطفی الکاظمی« 
نخست وزیر عراق، با بیان اینکه گسترش و تعمیق روابط بین دو کشور همواره 
مورد تاکید جمهوری اسلامی ایران بوده، افزود: در رویکرد سیاست خارجی 
دولت سیزدهم مبنی بر گسترش روابط با کشورهای همسایه و منطقه، عراق 

جایگاهی ممتاز دارد.

رییس جمهور افزود: یک حکومت قدرتمند و منسجم و یک جامعه قوی و 
متحد در عراق همواره مورد تاکید ایران بوده است.

وی در ادامه با اشاره به جایگاه ممتاز عراق در سیاست گسترش حداکثری 
روابط همسایگی و منطقه ای جمهوری اسلامی ایران اظهار داشت: امیدواریم 
فرایند تشکیل ساختارهای سیاسی در عراق از طریق وفاق ملی و حفظ وحدت 

پیش رود تا منجر به ثبات و پیشرفت روزافزون ملت عراق شود.
آیت الله رئیسی با اشاره به اینکه تهران و بغداد در مقابله با گروه های داعشی 
و تکفیری تجربه موفقی داشتند که می تواند در عرصه تحکیم امنیت و ثبات 
منطقه ای نیز تداوم یابد، گفت: همه مشکلات و مسائل منطقه قابل حل و فصل 

است به شرط آنکه مداخله قدرت های فرامنطقه ای متوقف شود.
زیاده خواهی های  از  ناشی  منطقه  مشکلات  کرد:  تصریح  رییس جمهور 
آمریکایی ها است و اگر  آنها به شکل واقعی و نه ظاهری از منطقه اخراج شوند، 
خواهیم دید که خود کشورهای منطقه می توانند صلح، ثبات و امنیت را با 

همکاری یکدیگر در منطقه به طور کامل برقرار کنند.
آیت الله رئیسی ضمن یادآوری مصائب و سختی های وارده بر ملت یمن اظهار 
امیدواری کرد که دولت عراق در این زمینه بتواند پیشرو در ابتکار منطقه ای برای 

رفع محاصره و استیفای حقوق یمنی ها باشد.
مصطفی الکاظمی نخست وزیر عراق نیز در این تماس تلفنی با بیان اینکه 
افزایش سطح تبادلات اقتصادی با ایران برای عراق بسیار اهمیت دارد، گفت: 
بغداد از سیاست گسترش تعاملات همسایگی و منطقه ای ایران کاملا استقبال 
کرده و امیدواریم سطح همکاری ها و مناسبات دو کشور بیش از پیش گسترش 

یافته و تعمیق یابد.

آیت الله رئیسی در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا: 

مسئولان استانی برای اعمال محدودیت و یا تعطیلی تصمیم گیری کنند

باید  اینکه  بیان  با  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
حکمرانی جدیدی را بنا نهیم که ارکان آن بازگشت به 
مردم باوری و خداباوری باشد، گفت: در حال حاضر 
نیازمند تغییر نگرش و باور اساسی در شیوه حمکرانی 

هستیم. 
به  ویدیویی  پیام  در  شنبه  روز  قالیباف  محمدباقر 
نخستین همایش همیاری نخبگان مردم، نهادهای 
انقلابی و دولت سیزدهم در گام دوم انقلاب در تبریز، 
افزود: انقلاب اسلامی به رهبری امام خمینی )ره( و 
همراهی مردم بر اساس سنت های الهی به پیروزی 
رسید و در این راستا نوعی پیوند بین امام )ره( و امت 
بر سر اعتقادات ایجاد شد که به وحدت منتهی گشت و 
قدرت جریان انقلاب را به جایی رساند که نظام طاغوت 

را از جا کند و از ریشه درآورد. 
وی با بیان اینکه امام راحل خداباور و مردم باور بودند، 
اظهار داشت: ایشان بر همین اساس توانستند ما را به 
خودباوری رسانده و به ما اعتماد به نفس برای انجام 
کارهای بزرگی مثل انقلاب اسلامی دهند و امروز  نیز 

رمز پیشرفت چیزی جز این نیست. 
قالیباف ادامه داد: در طول سال های پس از انقلاب 
هر جا که خداباوری و سنت های الهی را مبنای عمل 
خود قرار داده و زمینه  فعالیت مردم را فراهم کردیم، 
راه را برای انجام بزرگ ترین کارها و عبور از سخت ترین 
کارآمدی  از  را  کام مان  و  ساختیم  فراهم  را  مشکلات 

شیرین کردیم. 
از کارآمدی سخن می گوییم  وی یادآور شد: وقتی 
باید به تجربه ی تاریخی خود در انقلاب اسلامی نیز 
رجوع کنیم، زیرا کارآمدی به معنای غلبه بر چالش ها 
با استفاده  حداکثری از ظرفیت ها است و جز با مردم 

باوری و خداباوری عبور از چالش ها مقدور نخواهد بود. 
قالیباف با اشاره به اینکه در موضوع مردم باوری باید 
تمرکزمان بر روی حل مشکلات مردم باشد و با قرار 
دادن آن به عنوان هدف اصلی، بدانیم که مردم، ذی 
نفع واحدی هستند، گفت: باید توجه داشته باشیم که 
اولویت با مردم محروم و پابرهنگانی است که به تعبیر 
را چشیده اند؛ هم چنین  فقر  )ره(، طعم  امام  زیبای 
باید زمینه های مشارکت معنی دار نهاد مردم را در حل 
مشکلات فراهم کنیم و از تصدی گری، آقابالاسری و 

پدرخواندگی پرهیز کنیم.   
وی ادامه داد: سنت های الهی در اصل، منطق حاکم 
بر ضرورت های تاریخی و اجتماعی بوده و از طریق 
وحی به همه  بشریت و ما رسیده است و ما نیز آن را در 
انقلاب اسلامی خود تجربه کردیم و لذا باید سه اصل 
معنویت، هدایت و عقلانیت را که اساس مکتب امام 

)ره( است، رعایت کنیم.
قالیباف با اشاره به تجربه  تاریخی انقلاب اسلامی 
در رعایت این سه اصل و گذر از دوران دفاع مقدس، 
ادامه داد: هنوز هم با هیچ محاسبه مادی نمی توان 
نشان داد که با استقلال کامل از قدرت های آن زمان 
و دو قطبی جهان که در اختیار شوروی و آمریکا بود، 
ساله  هشت  جنگی  در  توانستیم  ساده  تجهیزات  با 
پیروز شویم؛ اما سوال اصلی این است که ما با داشتن 
این تجربه  تاریخی و غیرقابل تکرار چرا در حل دیگر 
یا  فرهنگی  اقتصادی،  مشکلات  جمله  از  چالش ها 
آسیب های اجتماعی، باور به مردم و سنت های الهی را 

کنار گذاشته ایم.
وی افزود: هدف اصلی در حکمرانی نو، کارآمدسازی 
اداره  جامعه برای حل مسائل مردم بود که شیوه  اقدام 

آن از سه محور مردمی سازی، هوشمندسازی و شفاف 
سازی تشکیل می شود و استفاده از فناوری های نو، 
موجود  ماندگی های  عقب  جبران  برای  اصلی  ابزار 

است.
قالیباف اضافه کرد: باید مبنای نگرش فعلی خود 
به اداره جامعه را دور ریخته و به یک حکمرانی جدید 
مبتنی بر ارکان خداباوری، مردم باوری، اصول عدالت 
نو  فناوری های  از شیوه های  استفاده  با  و  و معنویت 
و شفاف سازی و شیوه اداره جامعه بر اساس مکتب 
امام )ره( و انقلاب دست پیدا کنیم که این نوگرایی در 
حکمرانی، مقدمات و الزاماتی دارد و بی تردید شایسته 
سالاری در عرصه ی سیاسی از مهمترین این الزامات 
است، زیرا که دوره دفاع مقدس به ما نشان داد نوسازی 
نظام جز با مدیریت افراد معتقد به انقلاب، کارآمد و 

باتقوا ممکن نیست.  
وی افزود: شایسته گرایی در سایه  همدلی نیروهای 
انقلاب در جهت منافع مردم قابل وصول است و بر این 
اساس کارآمدی در گرو وحدت بوده و وحدت نیز باید در 

راستای کارآمدی باشد. 
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه بیانیه گام 
دوم انقلاب اسلامی یک چراغ راهنما و سیاست نامه ای 
برای درک سرشت و سرنوشت انقلاب است، گفت: این 
بیانیه دیدگاهی درست نسبت به تاریخ و مبانی انقلاب 
اسلامی به ما  می دهد و بیان می کند که اکنون در کدام 
نقطه ایستاده ام و کجا هستیم و نشان می دهد که باید 
به کدام سمت و سو حرکت کنیم؛ درواقع این بیانیه یک 
نگاه راهبردی انقلابی به ما می دهد تا در هر لحظه و 
موقعیتی بتوانیم نسبت خودمان با انقلاب اسلامی 

پیدا کنیم.

رییسمجلسشورایاسلامی:
نیازمندتغییرنگرشوباوراساسیدرشیوهحمکرانیهستیم

استاندار قم دردیدار معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی :

تعاونیهایقمنیازمندحمایتجدیهستند

استاندار قم گفت: دو هزار تعاونی ثبت شده در استان قم وجود دارد که نیازمند 
حمایت جدی هستند. 

سید محمدتقی شاهچراغی پیش از ظهر روزشنبه  در دیدار مهدی مسکنی معاون 
امور تعاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار داشت: قم یکی از ویژگی های 

بی نظیری که دارد داشتن ظرفیت دینی و علمی فراوان است.
وی ادامه داد: همواره توجه مردم هم به قم زیاد است که نشان دهنده حساسیت 

این شهر در کشور و جهان است.
شاهچراغی به قرار داشتن قم در شعاع 120 کیلومتری تهران اشاره کرد و گفت: 
همین موضوع باعث شده که این استان از ظرفیت های خوبی درزمینه های اشتغال 

و توسعه برخوردار باشد.
وی تعاونی ها استان را موردتوجه قرارداد و بیان داشت: دو هزار تعاونی ثبت شده 
در استان قم وجود دارد که نیازمند حمایت جدی هستند که یکی از تعاونی ها فرش 

قم است.
استاندار قم تصریح کرد: قم در زمینه فرش دستباف صاحب برند و جایگاه است که 

نیازمند یک عزم جدی برای شکوفایی بیشتر است.
وی ادامه داد: قم در زمینه تألیف کتب دینی و اسلامی در کشور رتبه نخست قرار 

دارد و باید از تعاونی های این حوزه نیز حمایت های صورت بگیرد.
شاهچراغی خاطرنشان کرد: در زمینه مسکن نیز زمینه ساخت 60 هزار واحد 

وجود دارد و در این مسیر نیز نیازمند ورود تعاونی ها هستیم تا کار پیش برود.

معاون امور تعاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی :
ظرفیت عظیمی تعاونی ها مهجور و مظلوم مانده است 

معاون امور تعاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در این دیدار  با اشاره به دهه 
فجر و سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی ایران اظهار داشت: امروز جوانان نسل دهه 
60 خود را مدیون دلاوری ها و جان فشانی ها مبارزان انقلاب و دفاع مقدس می دانند 

و در این زمینه قدردان این عزیزان هستیم.
مهدی مسکنی ،به ظرفیت عظیم تعاونی ها اشاره کرد و بیان داشت: ظرفیت 

عظیمی در تعاون وجود دارد اما تاکنون مهجور و مظلوم مانده است.
مسکنی افزود: رهبر انقلاب نیز صریحاً فرمودند که به تعاون اعتقاد دارم و باید در 

این زمینه با برنامه ریزی وارد عمل شویم.
تنها راه جذب نقدینگی مردم ایجاد تعاونی است

وی خاطرنشان کرد: امروز هم هیچ راهی جز توسل و برنامه ریزی روی تعاونی ها 
نیست و تنها راه جذب نقدینگی مردم ایجاد تعاونی است. مسکنی بیان داشت: 
صنوف مختلف می توانند در حوزه های مختلف از تولید، توزیع و خدمات تعاونی 
ایجاد کنند و از مزایای آن بهره مند شوند. وی خاطرنشان کرد: صندوق ضمانت 
سرمایه گذاری تعاون نیز ظرفیت خوبی برای شکوفایی تعاونی ها دارد که باید از آن 
بهره برد. تصریح کرد: تعاونی های مسکن به دلیل عدم کارکرد مدیریت قبلی دچار 
مشکلاتی هستند که می توان با جلسات کارگروهی این مشکلات را برطرف کرد تا 

این تعاونی ها با رفع مشکلات موجود دوباره وارد حوزه مسکن شوند.

وحید حاج سعیدی*

علی عسکری*
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سلامت

دلائلسردیدائمیدستها اگردرخوابیدنمشکلدارید
اینموادغذاییرانخورید!

خوراکی هایی که آخر شب می خوریم به راحتی می توانند موجب بی خوابی و بدخوابی 
ما در طول شب شوند. این خوراکی ها را بشناسیم تا خواب بهتری داشته باشیم.

موارد زیادی بر کیفیت خواب شما از پریشانی عاطفی تا بیماری های جسمی مانند 
دیابت، بیماری کلیوی یا سوزش قلب تأثیر می گذارد.

احتمالا همه ما می دانیم که مصرف کافئین قبل از خواب، برای افرادی که به راحتی 
نمی خوابند، یک فاجعه است. قهوه یا چای قبل از خوابیدن را متوقف کنید.

آنچه قبل از خواب می خوریم، تأثیر ویژه ای در کیفیت خواب ما دارد، اما مطالعات نشان 
می دهد که حتی بر چیزی که روز بعد انتخاب می کنیم هم اثر می گذارد.

 یک رژیم غذایی متعادل به طور کلی برای حفظ یک الگوی خواب سالم بسیار مهم 
است. برخی از خوراکی های سالم و برخی از خوراکی های نه چندان سالم، می توانند 

پشت بی خوابی شما باشند. در اینجا به هفت مورد از آن ها اشاره کردیم:
غذا های تند

غذا های تند را قبل از خوابیدن نخورید، زیرا این غذا ها می توانند باعث ناراحتی معده 
و سوزش قلب شوند. سوزش سر دل هنگام خوابیدن بدتر می شود، زیرا اسید معده در 
مری جمع می شود.  با این حال برخی از مطالعات وجود دارد که نشان می دهد غذای 
تند قبل از خواب می تواند شیوع کابوس ها را افزایش دهد. بیدار شدن مکرر در طول 
شب، ساعات حساس استراحت در طول شب را نابود می کند و موجب تولید احساسات 

منفی می شود.
فست فود

فست فود و سایر میان وعده های چرب برای هضم بدن سخت هستند و اغلب می توانند 
منجر به سوزش قلب شوند. هرچه غذای شما چربی بیشتری داشته باشد، اسید معده 

بیشتری تولید خواهد کرد.
 بدیهی است که این شرایط، خواب را چالش برانگیز می کند. سعی کنید در این شرایط 

به سمت چپ بدن خود دراز بکشید تا اسید مری خود را کاهش دهید.
دسر

بعد از یک روز طولانی یک درمان خوب و شیرین، مانند یک پاداش کامل است. 
متأسفانه آخرین کاری که شما باید قبل از رفتن به رختخواب انجام دهید، افزایش قند 

خون است.
خوردن دیرهنگام دسر باعث احساس هوشیاری و بالا رفتن انرژی شما می شود. قبل از 

خوابیدن از خوردن شکلات پرهیز کنید، زیرا هم حاوی کافئین و هم حاوی شکر است.
شکلات حاوی ترکیبی به نام »توبرومین« است که ضربان قلب را افزایش می دهد و 

ممکن است به بی خوابی کمک کند.
مرکبات

میوه به طور کلی یک انتخاب سالم است و متخصصان تغذیه توصیه می کنند که با 
هر وعده غذایی آن را میل کنید. اما مرکبات بسیار اسیدی هستند و می توانند موجب 

سوزش سردل یا بیماری رفلاکس دستگاه گوارش شوند.
 همچنین مرکبات دارای قند زیاد هستند و می توانند انرژی زیادی به شما بدهند. 
میوه های خوب دیررس شامل انجیر، کشمش، انگور، سیب و کیوی برای شما بهتر از 

خوردن مرکبات است.
کلم بروکلی

کلم بروکلی یک ماده غذایی سالم برای قرار گرفتن در رژیم غذایی شما است. با این 
حال کلم بروکلی حاوی فیبر زیادی است که می تواند مدت زمان زیادی را برای هضم 

شدن مصرف کند. 
 گوشت

گوشت ها، مخصوصاً گوشت قرمز حاوی پروتئین و چربی زیاد است؛ بنابراین هضم آن 
مدت زمان زیادی طول می کشد و می تواند شما را بیدار نگاه دارد.

 خوردن گوشت برای شام مشکل خاصی ندارد، اما بهتر است پس از آن دیگر چیزی 
میل نکنید و تعداد شب هایی که گوشت می خورید را کنترل کنید.

بهتر است شب ها گوشت های کم چرب یا منابع پروتئین گیاهی مانند ماست و اسفناج 
را جایگزین کنید.

کرفس
اگر بی خوابی شما به نحوی است که هر شب چند بار از خواب می پرید تا به دستشویی 
بروید، از خوردن کرفس دوری کنید. کرفس حاوی آب زیادی است و بهتر است خوردن 
آن در شب را متوقف کنید.  کرفس می تواند به سادگی مثانه شما را پر کند. خوراکی هایی 

مانند هندوانه، خیار و کاهو نیز از این قسم خوراکی ها محسوب می شوند.

خیلی وقت ها والدین از کم اشتهایی کودک خود شاکی و نگران اند. با این که 
کم اشتهایی در سنین 2 تا 5 سالگی شایع است؛ اما در برخی موارد می تواند 
علامت وجود یک مشکل باشد. در این مطلب همراه ما باشید تا به دلایل احتمالی 

کم اشتهایی بچه ها بپردازیم و بگوییم چگونه می توانید آن را برطرف کنید.
چه زمانی کم اشتهایی کودک نگران کننده است؟

اگر کودکتان قد و وزن نرمالی دارد )به نسبت سنش( پس دلیلی برای نگرانی 
نیاز  است  ممکن  دارند  ریزتری  جثهٔ  که  بچه ها  از  بعضی  چون  ندارد،  وجود 
غذایی شان کمتر باشد و به همین دلیل اشتهایشان نیز کمتر است؛ اما اگر 
کودکتان ناگهان کم اشتها شده و این کم اشتهایی با کاهش وزن همراه است پس 

باید به پزشک مراجعه کنید تا علت بررسی شود.
دلایل احتمالی کم اشتها شدن کودکان

اگر کودکتان همیشه خسته و عصبی است ممکن است با کم اشتهایی اش 
مرتبط باشد. در ادامه مواردی که موجب کاهش اشتها در کودک می شود، آورده 

شده است:
آهسته شدن روند رشد کودک

تغییرات در رشد می توانند باعث شوند اشتهای کودک کم شود. طی اولین سال 
زندگی کودکان سریع رشد می کنند؛ اما بعد از آن، رشد آهسته تر می شود و ممکن 
است بچه ها غذای کمتری بخورند. در این دوره، افت اشتها کاملًا طبیعی است. 
در واقع بچه ها در سال دوم زندگی خود لازم است فقط 2300 گرم وزن اضافه و 
12 سانتی متر قد اضافه کنند. درحالی که در سال اول زندگی کودک 7 کیلوگرم 

وزن می گیرد و 21 سانتی متر افزایش قد دارد.
بیماری

بیماری و ناخوشی اغلب می تواند کم اشتهایی قابل توجهی در بچه ها ایجاد 
کند. اگر کودکتان دچار گلودرد، آنفلوانزای معده، اسهال، سردرد، تب و یا دیگر 
علائم باشد، پس کمتر از حد معمول غذا خواهد خورد. خوشبختانه اشتهای 

بیشتر بچه ها بعد از بهبودی برمی گردد.
استرس

کم اشتها  جمله  از  باشد،  داشته  زیادی  منفی  پیامدهای  می تواند  استرس 
شدن. اگر متوجه شدید کودکتان علاقه اش را نسبت به خوردن ازدست داده یا 
برای خوابیدن مشکل دارد، پس به احتمال زیاد دچار استرس است. برای رفع 
کم اشتهایی کودک لازم است دلایل استرس او را شناسایی و برطرف کنید. برخی 

از معمول ترین علت های استرس طی دوران کودکی شامل موارد زیر می شوند:
. اتفاقی در خانواده مثلًا مرگ یکی از افراد خانواده یا تولد خواهر یا برادر

. بدرفتاری با کودک
. عدم توانایی در آموزش و یادگیری آکادمیک و توقعات زیاد والدین

افسردگی
افسردگی هم می تواند دلیل دیگری برای کم اشتها شدن کودک باشد. بیشتر 
پدر و مادرها افسردگی را با اندوه اشتباه می گیرند؛ اما در واقع این دو یکی نیستند. 
احساس اندوه با گذشت زمان برطرف می شود؛ اما افسردگی نه. افسردگی نه تنها 
کودک را غمگین می کند بلکه در زندگی عادی او نیز اختلال ایجاد می کند. اگر 
کودکتان علاقهٔ خود را نسبت به فعالیت هایی که قبلًا دوست داشت از دست  داده 
پس به احتمال زیاد افسرده است. تغییری در عادت های غذایی کودک می تواند 
علامت بارزی از افسردگی باشد. توصیه می کنیم جهت تشخیص قطعی، کودک 

را نزد پزشک ببرید.
بی اشتهایی عصبی یا آنورکسیا نروزا

گاهی بچه های بزرگ تر تحت تأثیر تبلیغات و چیزهایی که در تلویزیون و اینترنت 
در مورد اندام ایده آل و مُد می بینند دچار بی اشتهایی عصبی می شوند؛ بنابراین 
سعی می کنند تا جایی که می توانند مدت زمان طولانی غذا نخورند و حتی 

وقتی هم می خورند، غذاهای کم چرب را انتخاب می کنند و بعد از خوردن هم 
دچار پشیمانی و احساس گناه می شوند. ژنتیک، عدم تعادل هورمون های مغز 
و مشکلات رشد نیز می توانند سبب آنورکسیانروزا شوند. اگر کودکتان از خوردن 
امتناع می کند یا بیشتر از آنچه که باید ورزش می کند و کاهش وزن زیادی هم 
داشته است به احتمال زیاد به کم اشتهایی عصبی دچار شده است. باید کودک 
را نزد یک متخصص ببرید تا کمکتان کند کودک را به الگوی تغذیه ای سالم 

برگردانید.
داروها

اگر برای کودک دورهٔ جدیدی از آنتی بیوتیک را شروع کرده اید ممکن است روی 
اشتهای او اثر بگذارد. البته داروهای دیگری هم هستند که می توانند بچه ها را 

کم اشتها کنند.
آنمی یا کم خونی

آنمی نیز از دیگر علت های ممکن کم اشتهایی کودک است. بچه هایی که 
کم خونی دارند خسته و بی حال و عصبی به نظر می رسند. آنمی درصورتی که 
درمان نشود می تواند در رشد کودک اختلال ایجاد کرده بر عملکرد او در مدرسه 

اثر بگذارد. اگر شک دارید کودکتان آنمی دارد، برای چکاپ نزد پزشک بروید.
کرم روده

گوارش  سیستم  وارد  کرم ها  کند.  کم اشتها  را  کودک  می تواند  روده  کرم 
کودک می شوند و به عنوان انگل آنجا زندگی می کنند و موجب خونریزی روده، 
ازدست دادن اشتها، اسهال خونی و علائم دیگر می شوند. پزشک می تواند با 

تجویز داروهای ضدانگل کودک را درمان کند.
یبوست

اجابت مزاج نامنظم در بچه ها می تواند موجب یبوست شود و کم اشتهایی نیز 
یکی از پیامدهای آن است. یکی از علامت های یبوست، سفت و خشک بودن 

مدفوع است.
چگونه اشتهای کودک را بهتر کنیم؟

توصیه  به شما  را  اشتهای کودک  افزایش  برای  ادامه روش های طبیعی  در 
می کنیم: . بچه ها ریزه خواری را دوست دارند؛ اما این خوراکی ها باید به اندازهٔ 
غذای وعدهٔ اصلی باکیفیت باشند؛ مثلًا به جای چیپس به کودک کره بادام زمینی 

یا میوه در اختیار کودک  به جای کیک و کلوچه، ساندویچ خانگی  یا  بدهید 
بگذارید.

. وقتی زمان خوردن وعدهٔ اصلی غذاست به کودک اجازهٔ خوراکی خوردن 
ندهید و وعده های اصلی را هر روز سر ساعت معین سرو کنید.

. بادام زمینی اشتهاآور است و پروتئین خوبی دارد، بنابراین غذاهایی که کره 
بادام زمینی زیاد در آن ها استفاده شده بیشتر به کودک بدهید.

. اگر کودکتان از نوشیدن شیر امتناع می کند، از طریق پنیر و ماست و کشک، 
کلسیم رژیم غذایی اش را بالا ببرید.

. اگر کودکتان کم اشتهاست، وعده ها را در حجم های کمتری به او بدهید تا 
زمانی که خودش کم کم به بیشتر خوردن عادت کند. وعده های کم حجم تر اما 

مکررتر، سوخت وساز را بالا می  برند و در نتیجه اشتهای کودک بیشتر می شود.
. غذاهای سالم و پُرکالری برای افزایش وزن کودک تهیه کنید.

. برخی از گیاهان نیز می توانند اشتها را تحریک کنند، مانند زنجبیل که محرک 
اشتهاست. می توانید زنجبیل را پیش از استفاده به عنوان چاشنی با روغن زیتون 

ترکیب کنید تا خوش طعم تر و خوشایندتر شود.
. گفته می شود آبلیمو و زنجبیل و سرکه می توانند ترشحات معده را افزایش داده 

و در نتیجه اشتها را تحریک کنند.
. از ترکیبی از سبزی های رنگی استفاده کنید تا برای کودک جذاب شود.

. اسموتی درست کنید. با موز و توت فرنگی و عسل و ماست یونانی و یخ یک 
اسموتی خوشمزه و اشتهابرانگیز درست کنید.

. غذاها و طعم های جدید را کم کم به ذائقه کودک معرفی کنید تا به آن ها عادت 
کند، نه اینکه ردشان کند.

اگر اشتهای کودک حتی بعد از به کاربردن توصیه های بالا به حالت نرمال 
برنگشت، پس باید او را نزد پزشک ببرید تا علت های احتمالی بررسی شوند. 
همچنین هرگز کودک را بابت نخوردن غذا تنبیه و سرزنش نکنید، در عوض الگوی 

غذایی اش را به دقت زیر نظر بگیرید و سعی کنید علت کم اشتهایی او را بیابید.
گاهی کودک متناسب با سن و نیازش غذا می خورد؛ اما توقعات و وسواس زیاد 
والدین آن ها را به اشتباه می اندازد و نگرانشان می کند. پس حتماً در مورد انتظارات 

خودتان هم با پزشک حرف بزنید.
نکاتی برای پیشگیری از کم اشتهایی کودک

کودک  کم اشتهایی  از  می کنند  کمکتان  که  می دهیم  ارائه  شما  به  نکاتی 
پیشگیری کنید:

. به غذاها ظاهری جذاب بدهید تا کودک از نظر بصری راضی و مشتاق شود.
. حین غذا خوردن با کودک بحث نکنید و آرام باشید.

. برنامهٔ غذایی کودک را جوری تنظیم کنید که فقط وقتی گرسنه می شود غذا 
به او بدهید.

. کودکتان را تشویق کنید تا غذاهای سالمی را انتخاب کند.
. به فواصل منظم به کودک غذاهایی با حجم کم بدهید.

. اگر کودک گرسنه نیست به زور به او غذا ندهید، همچنین این باور که حتماً باید 
غذایش را تا آخر بخورد اشتباه است.

کم اشتهایی در بلندمدت بر رشد و تکامل کودک اثر می گذارد؛ بنابراین اگر 
احساس می کنید کودکتان کمتر از حدی که لازم است غذا می خورد، ابتدا 
الگوی غذایی اش را زیر نظر بگیرید و قد و وزن کودک را کنترل کنید تا ببینید 
پایین تر از طیف نرمال است یا نه. اگر مشکل از الگوهای نامناسب غذایی است، 
اصلاحشان کنید. یادتان باشد کم اشتهایی کودکان رایج است، پس هر بار که 
کودک کم اشتها می شود هراسان نشوید. اگر کودکتان سالم و شاد است و خوب 
می خوابد پس جای نگرانی نیست؛ اما اگر کم اشتهایی کودک طولانی شد کودک 

را نزد پزشک ببرید.

علت های کم اشتهایی کودکان؛

آنچه خوب است درباره برس بدن بدانیم؛با بدغذایی کودک چه باید کرد؟

آیابرسخشکواقعاًباعثسالمترشدن
پوستمیشود؟

استفاده کنندگان از برس خشک به توانایی آن در لایه برداری، کاهش ظاهر سلولیت 
و کمک به تخلیه لنفاوی ایمان دارند؛ اما آیا واقعاً برس کشیدن پوست می تواند همه 

این مزایا را به همراه داشته باشد؟
ممکن است برس های چوبی را در فروشگاه های لوازم زیبایی دیده و یا شاید درمورد 
این ابزارهای سفت مربوط به پوست و مو در لیست های مختلف درمان های زیبایی و 
سلامتی خوانده باشید. استفاده کنندگان از برس خشک به توانایی آن در لایه برداری، 
کاهش ظاهر سلولیت و کمک به تخلیه لنفاوی ایمان دارند؛ اما آیا واقعاً برس کشیدن 

پوست می تواند همه این مزایا را به همراه داشته باشد؟
این نکات همان چیزی است که شما باید درباره استفاده از برس خشک و اینکه آیا 

می توانید برای داشتن پوست بهتر از آن استفاده کنید یا نه بدانید:
برس خشک چیست؟

استفاده از برس خشک ریشه در طب آیووِردیک دارد و یک روش درمانی باستانی 
محسوب می شود. این، بخشی از سنت های طب هندی است که به چندین هزار سال 
قبل بازمی گردد. برس های خشک به طور معمول دارای دسته چوبی و موهای سفت 
ساخته شده از الیاف طبیعی، هستند. همان طور که از نام آن پیداست، پوست و برس، 

هر دو باید برای کسب نتایج مطلوب، خشک باشند.
چگونه از برس خشک استفاده کنید؟

از مچ پا و مچ دست شروع کنید، به آرامی اما محکم پوست خود را با نوازش های 
طولانی به سمت قلب شانه بزنید. سپس پوستتان را زیر دوش بشویید و با کرم غلیظ 
یا روغن پوست مرطوب کنید. درباره پوست صورت چطور؟ از برس خشکی که برای 
پوست بدن استفاده می شود نباید روی صورت استفاده کرد زیرا پوست روی صورت 
ظریف تر است. همچنین نباید با سایر مواد لایه بردار مانند اسکراب بدن ترکیب شود. 
پیشنهاد می شود پس از هر بار استفاده، برس خشک بدنتان را بشویید تا از آلودگی و 
رشد میکروبی ناخواسته جلوگیری شود و به همین دلایل، بهتر است برس بدنتان را 

همانند برس مو با دیگران به اشتراک نگذارید.
آیا برس خشک به سیستم لنفاوی ما کمک می کند؟

سیستم لنفاوی ما از مایعاتی تشکیل شده است که در سراسر بدن گردش می کنند 
و عملکردهای بسیاری دارند: این سیستم سطح مایعات بدنمان را حفظ می کند، 
چربی ها را از روده جذب کرده و آن ها را به جریان خون انتقال می دهد و از بدن در برابر 
عوامل بیماری زا محافظت می کند. غدد لنفاوی سلول های آسیب دیده را فیلتر کرده و 
سلول های سیستم ایمنی بدن را که به باکتری ها حمله کرده و آن ها را از بین می برند، 
تولید می کنند. یکی از نمونه های روی کار آمدن سیستم لنفاوی، زمانی است که غدد 

لنفاوی گردن هنگام بیماری متورم می شوند.
بعضی از علاقه مندان به برس خشک، ادعا می کنند که این کار به تخلیه مایعات 
لنفاوی کمک می کند تا سموم از بدن شما دفع شود و بار روی سیستم لنفاوی کاهش 

یابد. بااین وجود، هیچ مدرک علمی که حامی این ادعا باشد، وجود ندارد.
آیا برس خشک به لایه برداری پوست کمک می کند؟

باعث  اما  نمی کند؛  کمک  لنفاوی  تخلیه  به  خشک  برس  از  استفاده  اگرچه 
لایه برداری پوست می شود. برس خشک مانند استفاده از یک لایه بردار فیزیکی است: 
نیروی اصطکاک برای سست شدن بقایا و سلول های مرده روی سطح پوست برای 
لایه برداری را ایجاد می کند. علاوه بر این، لایه برداری روی پوست خشک می تواند 
اصطکاک را افزایش دهد که موجب می شود همه روتین های روزانه پوست، مؤثرتر 
باشند. علاوه بر ازبین بردن بقایا، برس خشک همچنین می تواند درخشش گلگون 
و جوانی به پوستتان بدهد؛ زیرا سایش پوست باعث افزایش جریان و گردش خون 

می شود. اما این اثر موقتی است.
چیزی که در زمان استفاده از برس خشک باید به آن توجه داشته باشید، این است 
که برای جلوگیری از آسیب رسیدن به سد پوست که به صورت خشکی یا تحریک ظاهر 
می شود، باید این کار را به آرامی انجام دهید. استفاده از برس خشک نباید بیش از 
یک یا دو بار در هفته باشد. علاوه بر این، استفاده از آن به صورت تهاجمی )بیش 
از حد( می تواند منجر به عفونت، زخم، حساسیت، دیس  پیگمنتیشن )ناهنجاری 
در شکل گیری یا توزیع رنگ دانه در پوست( یا بدتر شدن بیماری زمینه ای پوستی 
مانند روزاسه یا پسوریازیس شود. پس از کشیدن برس خشک، پوست نباید قرمز یا 

رنگ پریده به نظر برسد.
بنابراین، آیا باید آن را امتحان کنید؟

شواهد کمی در مورد تأثیر برس خشک وجود دارد و اگر به طور نامناسب استفاده 
شود، می تواند به پوست آسیب برساند؛ اما، اگر می خواهید آن را امتحان کنید، مهم 
است که جوانب مثبت و منفی را بررسی کنید و انتظاراتتان از این روش را بسنجید. اگر 

تصمیم گرفتید آن را امتحان کنید، بااحتیاط این کار را انجام دهید.

۴ضررنوشیدنقهوهدرزماننامناسب
حقیقت این است که زمان نوشیدن قهوه بیشتر از چیزی که تصور می کنید بر 
سلامت افراد اثر دارد. اگر همیشه بعد از غذا قهوه می نوشید باید بدانید این عادت 
می تواند سلامت و ظاهر شما را تحت تأثیر قرار دهد. در ادامه می خواهیم ببینم 
نوشیدن قهوه بعد از غذا چه مضراتی دارد.  شاید از آن دست افرادی باشید که صبحانه 
خود را با نوشیدن قهوه تمام می کنند و بعد از ناهار هم قهوه می نوشند. احتمالًا باید 
یک قهوه غلیظ هم بنوشید تا غذای سنگینی را که خورده اید بشوید و ببرد یا بقیه روز را 
بتوانید دوام بیاورید. حقیقت این است که زمان نوشیدن قهوه بیشتر از چیزی که تصور 

می کنید بر سلامت شما اثر دارد.
۱- ممکن است پوستتان را خشک کند

یک فنجان قهوه خوش طعم می تواند صبح ها خواب را بپراند و از جهات زیادی برای 
سلامتی مفید است. اما نوشیدن قهوه بلافاصله بعد از غذا باعث می شود بدن نتواند 
همه مواد مغذی غذا را دریافت کند و جذب آهن را تا 80 درصد کاهش می دهد. وقتی 
هم که آهن کافی به بدن نرسد، این امر به روش های زیادی بر شما اثر می گذارد و 
به خصوص در پوست خود را نشان می دهد. در این حالت ممکن است پوست رنگ 

پریده تر و خشک تر از معمول شود و چین و چروک ها هم مشخص تر شوند.
۲- می تواند به دندان ها صدمه بزند

نوشیدن قهوه بعد از غذا می تواند توانایی بدن در جذب دیگر مواد معدنی ضروری 
از جمله کلسیم را هم کاهش دهد. ما به طور طبیعی از راه پوست و مو کلسیم از دست 
می دهیم و بدن از طریق عرق و ادرار آن را دفع می کند. نوشیدن قهوه باعث می شود 
بدن کلسیم هر چه بیشتری را از دست دهد و اگر رژیم غذایی شما این مسئله را جبران 
نکند، در نهایت بدن به مصرف کلسیم استخوان ها و دندان ها روی می آورد. این امر 

می تواند دندان ها را شکننده کند و باعث تحریک لثه ها شود.
3- ممکن است سطح کلسترول خون را بالا ببرد

یک تکه نان با یک لایه ضخیم کره شاید غذای خیلی سالمی نباشد اما مزه دلپذیری 
دارد، به خصوص اگر با قهوه همراه باشد. اما عادت خوردن همزمان آنها می تواند 
سطح کلسترول خون را بالا ببرد. تحقیقات متعدد نشان داده چربی درون قهوه بر روی 
توانایی بدن در تنظیم سطح کلسترول اثر می گذارد، به همین دلیل باید توجه داشت 
که این نوشیدنی محبوب یکی از آن دسته مواد غذایی است که سطح کلسترول را 

بسیار بالا می برند.
۴- برای موهایتان خوب نیست

حتی اگر رژیم غذایی متعادل و مملوء از همه مواد مغذی ضروری داشته باشید هم 
عادت نوشیدن قهوه بلافاصله بعد از غذا می تواند تلاش های شما برای سالم خوری 
را بی فایده کند. چون نوشیدن قهوه بلافاصله بعد از غذا باعث کاهش جذب بسیاری 
از عناصر ضروری می شود. این امر به شکل های مختلفی بر بدن اثر می گذارد و می 
تواند موها را هم تحت تأثیر قرار دهد. وقتی بدن کمبود آهن داشته باشد، جابه جایی 
اکسیژن توسط جریان خون در بدن دشوار می شود، امری که اهمیت زیادی برای 
ترمیم سلول هایی دارد که باعث رشد موها می شوند. این مسئله بر روی سلامت پوست 

سر اثر می گذارد و ممکن است در نهایت به ریزش موها منجر شود.
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از سوی روابط عمومی و تبلیغات؛

مراسمومحافلحرمحضرتمعصومه)س(
تا۲۲بهمنماهاعلامشد

 مراسم و محافل حرم مطهر بانوی کرامت از شنبه 16 بهمن ماه تا جمعه 22 بهمن ماه 
1400 با برگزاری ویژه برنامه های دهه فجر انقلاب اسلامی در شبستان امام خمینی)ره( 

برگزار می شود.
به گزارش پایگاه خبری آستان مقدس حضرت معصومه سلام الله علیها، برنامه مراسم 
و محافل حرم مطهر بانوی کرامت و برگزاری جشن های انقلاب در هفته پیش رو از 16 

تا 22 بهمن اعلام شد.
بر اساس این گزارش مراسم قبل از اذان ظهر شنبه در روز شهادت امام هادی علیه 
السلام با سخنرانی حجت الاسلام سیدجلال موسوی، مداحی محمدریحانی و قرائت 
زیارت جامعه کبیره توسط مهدی سلحشور برگزار می شود و از یکشنبه تا پنجشنبه در این 
زمان، سخنرانی حجج اسلام سیدجواد موسوی، علی شریفی، محمدعلی بخشنده، 

علی قدرتی و حجت الاسلام والمسلمین محمدعلی آهنگران دنبال خواهد شد.
زیارتنامه ظهر بعد ازنماز عصر نیز از شنبه تا پنجشنبه به ترتیب توسط احمد ولی، محمد 
وفانیا، حمید طیبی، مهدی تدینی، حجت الاسلام خورشیدی و سید مهدی موسوی 
قرائت خواهد شد. مراسم قبل از اذان مغرب نیز شنبه همزمان با شهادت امام هادی 
علیه السلام با سخنرانی حجت الاسلام روح الله فاطمی نسب و مداحی حامد باقری، 
از یکشنبه تا چهارشنبه با سخنرانی حجج اسلام والمسلمین سید محسن سعیدی، 
محسن صفدریموسی الرضا نوروزی و سیدعلیرضا تکیه ای دنبال خواهد شد، پنج شنبه 
محفل انس با قرآن کریم به همراه سرود و بیان نکات تفسیری توسط حجت الاسلام 
مشرف و مداحی علیرضا زنگی و جمعه سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین مرتضی 
نائینی دنبال می شود. مراسم شب های حرم مطهر نیز شنبه با سخنرانی حجت الاسلام 
والمسلمین مؤمنی و مداحی سید محسن بین فاطمی، یکشنبه با سخنرانی حجت 
الاسلام والمسلمین فرحزاد و مداحی علی حبیب زاده، دوشنبه با سخنرانی حجت 
الاسلام والمسلمین حسینی قمی و مداحی سیدجواد میرجعفری، سه شنبه با قرائت 
دعای توسل و سخنرانی آیت الله شب زنده دار، چهارشنبه با سخنرانی حجت الاسلام 
والمسلمین رفیعی و مداحی اسلام میرزایی، پنج شنبه با سخنرانی آیت الله محسن 
اراکی و مداحی مرتضی طاهری و جمعه با سخنرانی آیت الله توکل و و مداحی سید رضا 

نریمانی دنبال خواهد شد.
همچنین سه شنبه شب دعای توسل توسط هیأت جانبازان استان قم، پنجشنبه بعد 
از نماز صبح زیارت عاشورا با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین مؤمنی و مداحیرضا 
ایزدی، پنجشنبه شب دعای کمیل توسط مرتضی طاهری و زیارت جامعه کبیره توسط 
حجت الاسلام شهیدی، جمعه عصر زیارت آل یاسین توسط محمد مقدم و جمعه شب 

پرده خوای مهدویت توسط حجت الاسلام محمد کیانی اجرا می شود.
برنامه های رسانه ای حرم مطهر در هفته پیش رو ویژه برنامه مناجات سحرگاهی 
»تسبیح« در سحرهای ماه شریف رجب یک ساعت قبل از اذان صبح از شبکه قرآن و 
معارف سیما، قرائت زیارت حضرت رسول از بعید، شنبه 16 بهمن ساعت 19:30 از 
شبکه قرآن و معارف سیما و قرائت زیارت حضرت فاطمه زهرا سلام الله علیها و حضرت 
فاطمه معصومه سلام الله علیها یکشنبه 17 بهمن ساعت 19:30 از شبکه قرآن و معارف 

سیما خواهد بود.
محافل حرم مطهر حضرت معصومه سلام الله علیها نیز شامل نمایشگاه حریم حرم 
واقع در پارکینگ شرقی حرم مطهر و دارای 8 غرفه از زندگانی حضرت فاطمه معصومه 
سلام الله علیها، هر روز از ساعت 16 الی 20، جلسات هفتگی محفل اشک در قالب 
عرض توسل به ساحت مقدس اهل بیت)ع( پنجشنبه یک ساعت قبل از اذان مغرب در 
صحن امام هادی علیه السلام، مقبره دولابی و محفل نوجوانان فاطمی در روز پنجشنبه 

ساعت 15:30 در شبستان 4 مسجد اعظم می شود.

معاون هماهنگ کننده سازمان عقیدتی سیاسی ارتش :

بایدمدیرانیتربیتکنیمکهتفکر
تمدنسازیداشتهباشند

معاون هماهنگ کننده سازمان عقیدتی سیاسی ارتش گفت: باید مدیرانی تربیت 
کنیم که معتقد به نظام مردم سالاری دینی باشند، مدیرانی که تفکر تمدن سازی و حرکت 

جهادی داشته باشند. 
امیر سرتیپ محمد اکرمی نیا جمعه شب در مراسم گرامیداشت دهه فجر انقلاب 
اسلامی که به همت شورای هماهنگی اصولگرایان در مسجد چهارمردان قم برگزار شد، 
عنوان کرد: انقلاب اسلامی یک تحول عظیم فکری، فلسفی و فرهنگی در جهان اسلام 
ایجاد کرده است؛ دین مقدس اسلام نشان داد که می تواند یک حرکت بزرگ سیاسی 

اجتماعی ایجاد کند که نظام بین الملل را تحت تاثیر گسترده و عمیق قرار دهد.
وی افزود: اعتقاد اندیشه لیبرالیسم در غرب این بود که هرگاه حرکت سیاسی اجتماعی 
در هر گوشه از جهان رخ بدهد، حتما به سکولاریسم و جدایی دین از سیاست ختم 
می شود؛ اما انقلاب اسلامی ختم به نظامی شد که نظام مردم سالاری دینی شناخته 
می شود. معاون هماهنگ کننده سازمان عقیدتی سیاسی ارتش جمهوری اسلامی 
ایران گفت: امام راحل نظام سیاسی را تأسیس کرد که محور اصلی آن دین و دیانت بوده 
که ما این نعمت را مرهون ایشان هستیم. امام خمینی )ره( اندیشه دین را تببین، در نجف 

تئوریزه و تدریس کردند و در سال 1357 پیاده سازی کردند.
وی تاکید کرد: در اندیشه غربی ها به هیچ وجه نمی گنجید که دین بتواند حرکت و 
انقلابی را ایجاد کند و برای اداره حکومت از آن استفاده شود؛ دشمنان ما هرگز تصور 

انقلاب شکوهمند ما را نداشتند.
امیر اکرمی نیا با اشاره به سابقه کشور قبل از انقلاب، تصریح کرد: کشور ما دچار یک 
انحطاط تاریخی، فرهنگی و تمدنی بود که قطعه قطعه سرزمین ایران در 200 سال 
پیش از انقلاب به تاراج رفته بود؛ در دوران پهلوی قانون کاپیتولاسیون وضع شده بود 
و آمریکایی ها در کشور ما حق داشتند هر کاری را که دوست داشتند مرتکب شوند و 

دادگاه های ما صلاحیت رسیدگی به جرایم آنها را نداشتند.
وی درباره ثمرات و برکات انقلاب اسلامی بیان کرد: در سایه انقلاب اسلامی، ایران 
توانست در 8 سال جنگ تحمیلی، دفاعی مقدس از خاک خود بکند و حتی یک وجب 

از کشور عزیزمان را به بیگانگان ندهد.
برابر  معاون هماهنگ کننده سازمان عقیدتی سیاسی ارتش اضافه کرد: ما در 
تحریم هایی که بنا به گفته دشمنان قرار بود ایران را فلج کند، مقابله کردیم و سربلند بیرون 
آمدیم طوری که خود آمریکایی ها امروز اعتراف می کنند که راهبرد فشار حداکثری به 
شکست منجر شده است. وی با اشاره به اینکه باید شناخت دقیقی از موقعیت انقلاب 
و نظام در مدیران ما باید باشد، خاطرنشان کرد: ما باید مدیرانی تربیت کنیم که معتقد به 
نظام مردم سالاری دینی باشند، مدیرانی که تفکر تمدن سازی و حرکت جهادی داشته 

باشند.

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم:

پویش"پرچمافتخار"درقمآغازبهکارکرد
مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم از آغاز پویش "پرچم افتخار" در چهل و 

سومین فجر انقلاب اسلامی خبر داد. 
حجت الاسلام حسن هنرمند  گفت: شهدا پرچم های افتخار و اقتدار ایران اسلامی 
هستند و امروز در آستانه چهل و سومین فجر انقلاب اسلامی پرچم پرافتخار ایران 

اسلامی را به یاد و نام شهدا برافراشته می سازیم.
او گفت: در این راستا تعویض پرچم در گلزار های شهدا، پرچم افتخار ایران اسلامی بر 
پایه 60 متری در گلزار علی بن جعفر )ع( با 3500 شهید اقتدار، نصب پرچم بر سر در 
بنیاد های شهید و امور ایثارگران، تاکید و تشویق خانواده های معظم شهدا و ایثارگران بر 

نصب پرچم افتخار بنام شهدای اقتدار از اقدامات صورت گرفته است.
مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران قم گفت: این اقدام همگام با پایگاه اطلاع رسانی 
دفتر حفظ و نشر آثار رهبر معظم انقلاب و با تاکید بر برگزاری هرچه با شکوه تر ایام دهه 

فجر 1400 و حضور در پویش »#پرچم_افتخار«، انجام گرفته است.
به گفته اودر این پویش از مردم ایران به خصوص کاربران شبکه های اجتماعی دعوت 
شده که از نصب پرچم ایران در سر در خانه ها، مدارس، مغازه ها و محل کار خود، یا 
معابر عمومی عکس بگیرند و آن را به یکی از شهدای کشورمان که پیشگامان اقتدار 
ایران هستند تقدیم کرده و با هشتگ #پرچم_افتخار و نام آن شهید عزیز منتشر 

کنند.

نگاهی به فیلم موقعیت مهدی؛

کاشنمیساختیآقایحجازیفر

علیرضا محمد رضایی/ منتقد
مقدمه: همان جا که در نشست خبریِ فیلمِ آتابای و زمانی که خبرنگار به شما 
گفت که زبان نیازمندِ ایجاب است و شما شروع کردی به شانتاژ کردن باید متوجه 
می شدیم که سینمایِ شما هیچ نقطه ی مشترکی با اصول و تکنیک فیلم سازی 

ندارد.
یک:

اولین و موثر ترین عاملی که در فیلم مورد نقد قرار می گیرد فیلمنامه است.
هیچکاک جمله  معروفی دارد با این مضمون که امکان ندارد از یک فیلمنامه 
بد، فیلم خوبی ساخته شود. ممکن است سازنده یک فیلمنامه ی خوب را به 
اثری متوسط تبدیل کند اما برعکس آن ممکن نیست. فیلمنامه و فیلم نسبت 
به هم، تقدم علت و معلولی دارند؛ فیلمنامه علت است و فیلم معلول آن. اگر 
شخصیت پردازی خوبی در فیلمنامه نداشته باشی، چطور می توانی در مرحله 

فیلمبرداری با میزانسن، دکوپاژ یا نورپردازی ضعف ها را جبران کنی؟ 
حجازی فر در موقعیت مهدی  همانند آتابای   فیلمنامه ای نوشته که فارغ از 
شخصیت پردازی است. شخصیت ها را بدون پرداخت وارد قصه می کند و نتیجه 
آن می شود که از شخصیت کاریزماتیکی چون مهدی باکری تیپ می سازد و آن 
چنان او را معمولی نشان می دهد که نمی توان باور داشت این شخصیت ،فرمانده 

شجاع و دلیری بوده که ذکاوت اش زبانزد خاص و عام بوده است.
افراد دیگری که وارد قصه می شوند هم به همین معضل دچار می شوند.مثلا 
حمید باکری را بدون پرداخت و شخصیت پردازی  و به طور ناگهانی واردِ قصه می 
کند و بی آنکه دلایل اخراج او از سپاه را برای مخاطب معلوم سازد ،او را در موقعیتِ 

متهم قرار می دهد و بدونِ پاسخ به این اتهام از این مسئله عبور می کند.
فیلمنامه نقطه ی اوج و فرود ندارد.و پیرنگ اصلی و فرعی را نتوانسته از هم 
تمیز دهد. اصلأ معلوم نیست که چه کسی شخصیت اصلیِ فیلم است.مهدی 

باکری؟حمید باکری؟یا دیگر رزمندگان؟
کاش نمی ساختی آقای حجازی فر!

دو:
دوربین همه چیز است .این جمله را روزی صد بار بنویسید آقای حجازی فر!

نما نیازمندِ ایجاب است.دلیل می خواهد.کادر ها و قاب هایی که از یک اتفاق 
گرفته می شود اگر بدونِ دلیل پردازش شده باشند نتیجه آن می شود که مخاطب 
فهیم هیچ حسِ همزاد پنداری با فیلمِ شما نخواهد داشت و نتیجه ی فیلمِ فاقدِ 

تکنیک ؛فیلمِ فاقدِ فرم است.
نماهای آغازینِ فیلم را - در حدِ دو ،سه سکانسِ اول را - خوب شروع کردید  حتی 
در پرده سوم فیلم تان هم چند نمای خوب گرفتید اما  در اکثر اوقات فیلم  ناگهان 
مهدویانِ درونتان فعال شده و  شروع به گرفتنِ نماهایی بدون ایجاب و من درآوردی 
کردید.نمایی که در پرده ی سوم و از صحبتِ مهدی باکری با احمد کاظمی در 
پشت ِ بی سیم گرفتید را چه کسی یادتان داده ؟چه کسی گفته که آن نما در آن 

زمان ایجاب دارد؟
کاش نمی ساختی  آقای حجازی فر!

سه:
از مهم ترین عواملی که مخاطب را از تماشای فیلم خسته می کند کات های بی 

موقع و دیالوگ نویسی ضعیف است.
فیلم پر از فلش بک، فلش فوروارد است.پرش های ناگهانی دارد و بدون دلیل و 
ایجاب وارد گذشته ی شخصیت می شود.مثلا چرا باید در میان یک موضوع مهم_

زندگینامه ی شهید باکری- زندگی یک بسیجی را روایت کنی و  دائم به گذشته اش 
بازگردی ؟چه لزومی دارد؟دلیلش چیست؟

چرا ذهن مخاطب را با این حجم از کات های بی موقع پریشان میکنید؟چرا 
مخاطب را دچار بی هویتی می کنید؟ مثلا چرا در بحبوحه جنگ  به عقب باز می 
گردید و زندگی پشت جنگ را روایت میکنید و باز کات میزنید به ادامه ی جنگ؟ 

دلیل بیاورید؟شما گمان کردید سینما عشقی و باری به هر جهت است؟
اما دیالوگ؛  

اصلِ ایجاب در دیالوگ نویسی اصلِ بسیار مهمی است.چه بیا سکوتی که از 
هزاران جمله و کلمه پر معنا تر باشد. رعایتِ چند نکته ی مهم  در نوشتنِ دیالوگ  

،اثر شما را چند پله ارتقاء می دهد و آن را در رسیدن ِ به فرم یاری می رساند.
مثلًا اینکه دیالوگ باید ایجاب داشته باشد،پیش بَرنده ی داستان باشد و البته 

هوشمندانه بیان شود.
در پایان فیلمی موفق است که فیلمنامه ی خوبی داشته باشد و فیلم نامه ای 

موفق است که در  دیالوگ نویسی به حس رسیده باشد.
چهار :

موسیقی متنِ بسیار عالی تنها نقطه ی قوت این فیلم بود که البته بیشتر جورِ 
ضعف های فیلم را می کشید و کارگردان سعی کرده بود ضعف ها را با موسیقی 
جبران کند  حال که نتوانسته بود فیلم را به حس برساند  از موسیقی به عنوان 

ابزاری جهت بر انگیختنِ احساساتِ مخاطب استفاده کرده بود.
و اما در آخر اینکه شخصیتی که از شهید باکری  نشان داده شد . کوچکترین 
شباهتی با آن مردِ خدا نداشت.کم کاری از ماست  ،باید تا امثالِ شما و جنابِ 
مهدویان باقیِ شهدا را در ذهن مردم خراب نکرده اید، خودمان دست به کار شویم. 
امید است که خداوند دعای حضرت سجاد )ع(را در حقِ ما مستجاب سازد و 
پایانِ ما را به شهادتِ در راه خودش ختم نماید.حضرت امام سجاد علیه السلام 
فرمود :سپاس خدای را، سپاسی که بدان در زمره اولیاء نیکبختی قرار گیریم و 

بواسطه آن در ردیف شهیدان با شمشیر دشمنانش در آئیم.صحیفه سجّادیه.

عضو هیات رییسه جامعه مدرسین:

عواملتحققانقلابمردمیایران
نبایدفراموششود

عضو هیات رییسه مجمع عمومی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با تشریح 
عوامل مهم و تاثیرگذار پیروزی انقلاب اسلامی گفت: عوامل تحقق انقلاب مردمی 

ایران نباید به فراموشی سپرده شود.
حجت الاسلام والمسلمین علی محبی اشنی روز شنبه در جمع خبرنگاران، از 
انقلاب اسلامی به عنوان شجره طیبه یاد کرد و نخستین عامل پیروزی انقلاب 
را ایمان و اسلام ناب محمدی )ص( نام برد و با استناد به سخنان بنیانگذار کبیر 
انقلاب اسلامی امام خمینی )ره( در صحیفه نور افزود: به باور امام راحل ایمان و 
اسلام موجب حرکت مردم شد و ما از الله اکبر شروع کردیم و به پیروزی رسیدیم و 

باید مراقب باشیم تا این عامل بزرگ به بهانه های مختلف از جوانان گرفته نشود.
رهبری  اسلامی،  انقلاب  پیروزی  در  تاثیرگذار  عامل  دومین  داد:  ادامه  وی 
حکیمانه حضرت امام خمینی )ره( بود که باعث پیروزی انقلاب شد و پس از آن 
نیز رهبری مدبرانه مقام معظم رهبری و این امامین حافظ و نگهدارنده انقلاب 
اسلامی ایران بوده و هستند و ما نیز وظیفه داریم پیرو راه آنها باشیم و از فرمایشات 
آنها اطاعت کنیم. وی از مردم بعنوان عامل سوم پیروزی انقلاب اسلامی نام برد و 
تصریح کرد: نقش مردم در این موضوع بسیار حائز اهمیت است؛ چراکه در کنار 
مشروعیت، مقبولیت نیز صورت گرفت و مردم خواستار تغییر حکومت از نظام 
شاهنشاهی به نظام جمهوری اسلامی شدند و با شرکت در همه پرسی؛ بیش از 

98 درصد به نظام جمهوری اسلامی رای دادند.

گزارش / افشین شاعری

میکرون سویه جدید کرونا جهان را فراگرفته است. ویروس جهش یافته ای که با 
سرعت بالای انتشار رو به گسترش است. تجربه کشورهایی که زودتر درگیر پیک 
جدید کرونا شده اند، نشان می دهد، با بازگرداندن سریع محدودیت ها می توان تا 

حدی ارتفاع قله مرگ ها را کم کرد.
میزان کم  آفریقای جنوبی شناسایی شد،  در  اوایل دی  کرونا  سویه جدید 
واکسیناسیون در این کشور که در آن زمان کمتر از 26 درصد بود، عامل مهم 
جهش ویروس کرونا در این کشور و پیدایش این سویه جدید است. ویروسی که 
میزان سرایت و انتقال آن بسیار بیشتر از واریانت های قبلی ویروس کروناست و 

گسترش آن به صورت تصاعدی در جوامع مختلف مشاهده می شود.
امیکرون رکورد می شکند

تجربه کشورهایی که قبل از ایران با این ویروس مواجه شدند، نشان می دهد 
در کمتر از دو هفته امیکرون به ویروس غالب کرونا در این کشورها تبدیل شده 
است و با توجه به سرعت و گستره انتشار آن، از نظر میزان مرگ نیز بر خلاف 
تصورات اولیه چندان هم کم تلفات نیست و از نظر میزان ابتلا به مراتب وضعیتی 
نگران کننده تر از سویه های قبلی کرونا دارد. اغلب این کشورها از جمله آمریکا با 
رکوردشکنی مداوم میزان مبتلایان روزانه مواجه شده اند و اعدادی باورنکردنی از 
میزان ابتلا در این کشورها ثبت شد که از رقم های قبلی بسیار بیشتر است. در 
آمریکا، بیشترین میزان ابتلا به کرونا در یک روز در پیک های قبلی به 300 هزار 
نفر در روز هم نرسید اما در همین مدت کوتاه با شیوع امیکرون رکورد مبتلایان 

روزانه از 890 هزار مبتلا عبور کرد.
در دیگر کشورهای اروپایی و غربی نیز تجربه مشابهی وجود دارد. در موارد 
متعددی سویه امیکرون رکورد ابتلا در یک روز را نسبت به پیک های قبلی شکسته 
است. در منطقه مدیترانه شرقی سازمان بهداشت جهانی، که ایران نیز جزو آن 
است، ترکیه بیشترین میزان ابتلا و رشد صعودی موارد ابتلا به کرونا را همزمان 
با انتشار گسترده سویه امیکرون تجربه می کند. ترکیه با ابتلای روزانه حدود 88 
هزار نفر در رتبه هشتم دنیا قرار گرفته است و نمودار رشد کرونا در این کشور رشد 
انفجاری و شکست رکورد موارد ابتلا در روز را نسبت به پیک های قبلی کرونا نشان 
می دهد، به طوری که رکورد قبلی موارد ابتلای روزانه شناسایی شده کرونا در 
این کشور حدود 61 هزار نفر اما در همین مدت کوتاه یک ماهه، میزان ابتلا به 
کرونا در یک روز رکورد 94 هزار نفر را هم درنوردیده است. در حالی که از نظر 
پوشش واکسیناسیون با یک رتبه پایین تر از ایران، 68 درصد مردم این کشور یک 

دز واکسن کرونا و 62 درصد هر دو دز را زده اند.
افزایش کرونای کودکان

ویروس امیکرون این بار بر خلاف سویه های قبلی، کودکان را هم نشانه گرفته 
است، شمار کودکان مبتلا به کرونا در سویه جدید در دنیا رو به افزایش است و 
نشانه های آن در ایران نیز دیده می شود. در حالی که در بسیاری از کشورها از 
جمله ایران، هنوز کودکان زیر 12 سال واکسن نزده اند، این در شرایطی است 
که تصورات اولیه مبنی بر کم خطر بودن امیکرون، مردم و مسئولان را به سمت 
ساده انگاری و سهل گیری در برابر این سویه جدید هدایت کرده است و  به اشتباه 
خطر امیکرون ساده و اندک گرفته می شود حتی هشدارهای گاه و بی گاه وزارت 

بهداشت نیز جدی گرفته نمی شود.
آمادگی برای مواجهه با سویه جدید در بین کادر درمان و بیمارستانها نیز مانند 
گذشته نیست. پزشکان و پرستاران خسته از دو سال ایستادگی و فداکاری و البته 
مشکلات معیشتی خسته شده اند و داغدار همکاران شهیدشان هستند. اما 
میزان ورود مبتلایان کرونا با سویه جدید در اغلب این بیمارستانها به شدت رو به 
افزایش است و بخش های تعطیل شده کرونا یک به یک بازگشایی می شوند اما 
هنوز خبری از اعمال محدودیت ها و اقدامات پیشگیرانه و جدی گرفتن پروتکل 

های بهداشتی در سطح جامعه نیست.
در ایران بر اساس آمار رسمی تاکنون بیش از 6 میلیون و 300 هزار نفر به کرونا 
مبتلا شده و بیش از 132 هزار نفر بر اثر بیماری کووید19 جان خود را از دست 
داده اند. نمودار موارد ابتلا به کرونا نیز به وضوح شیب افزایشی موارد ابتلا را 
نشان می دهد که نشانه آشکار ورود به پیک جدید کرونا با سویه امیکرون است 
و این البته اول کار است. رشدی انفجاری در راه است که به گفته دکتر مسعود 
یونسیان، متخصص اپیدمیولوژی، تا دو هفته آینده همچنان روند افزایش سریع 

موارد ابتلا به کرونا در روز را خواهیم داشت. 
عباس متولیان متخصص اپیدمیولوژی در گفت وگو با پژوهشگر ایرنا می گوید: 
با توجه به سرایت پذیری بالای سویه امیکرون و تجربه جهانی ابتلا به این ویروس 
رشد انفجاری دارد. سرایت پذیری این ویروس از سویه های قبلی آلفا، بتا و دلتای 
کرونا خیلی بیشتر است و با شیب خیلی تندی تعداد مبتلایان بالا می رود. تا 
چند روز پیش تعداد مبتلایان کرونا در کشور حدود هزار نفر بود اما با ورود سویه 
امیکرون به کشور تقریبا هر روز هزار نفر به تعداد مبتلایان شناسایی شده اضافه 
شد و اکنون به بالای 27 هزار نفر رسیده و همچنان رشد انفجاری و تعداد 

مبتلایان رو به افزایش است.
وی می افزاید: اکنون به طور قطعی می توان گفت در هفته های آینده تعداد 
مبتلایان به کرونا و سویه امیکرون در کشور به بالای 100 هزار نفر می رسد و این 
امر کاملا مسجل است. البته این آمار افرادی است که تست می دهند و تست 
آنها مثبت می شود. تعداد واقعی مبتلایان بسیار بیشتر و شاید 10 برابر بیشتر از 
این میزان است ضمن اینکه افراد بسیار زیادی برای تست مراجعه نمی کنند. با 

این روند ممکن است به جایی برسیم که نتوانیم از همه مبتلایان تست بگیریم.
زمانی برای اعمال محدودیت ها

استاد دانشگاه علوم پزشکی ایران ادامه می دهد: گر چه درصد میزان کشندگی 
این ویروس کمتر از سویه های قبلی است اما وقتی ده ها و بیش از صدهزار نفر در 
روز به این ویروس مبتلا شوند بالاخره حداقل به مرگ روزانه 200 نفر هم می رسیم 
و احتمالا در هفته های آینده به این میزان مرگ کرونا می رسیم. این وضعیت 
کاملا اجتناب ناپذیر است و متاسفانه روند اقدامات بازدارده و محدودکننده کند 

است و ضرورت دارد سرعت بگیرد.
وی با اشاره به تصمیم بازگشایی مدارس می گوید: زمانی که در شهریور و مهر 
و آبان با روند کاهشی کرونا در کشور مواجه شدیم فرصت بازگشایی مدارس و 
دانشگاه ها بود، اما با وجود توصیه کارشناسان به بازگشایی مدارس این تصمیم 

گرفته نشد و حالا که با اوج گیری دوباره کرونا با سویه امیکرون مواجه شده ایم 
شود،  تصمیم گیری  محدودیت ها  اعمال  برای  سریع  خیلی  اینکه  جای  به 
می خواهند مدارس و دانشگاهها را بازگشایی کنند که تصمیمی بسیار اشتباه 

است.
دکتر متولیان ادامه می دهد: تجربه جهانی در بسیاری از کشورها اینگونه بود که 
از حدود سه ماه پیش که روند کاهشی کرونا را شاهد بودیم، مدارس و دانشگاه ها 
را باز کردند، سئوال این است چرا زمانی که امکان بازگشایی مدارس بود این 
تصمیم گرفته نشد و در این زمینه تاخیر شد و چرا حالا که خطر پیک جدید بسیار 
جدی است و به خصوص کودکان که واکسن نزده اند، بیشتر در معرض خطر 
هستند و احتمال جهش ویروس در بدن آنان بیشتر است، از بازگشایی مدارس 

سخن می گویند.
وی ادامه می دهد: علاوه بر مدارس در شرایط اوج گیری کرونا بسیاری از 
کنسرت ها با جمعیت های بالای سه هزار نفری در یک سالن برپا می شود و 
بلیت آن برای ماه بهمن فروخته شده است. جای نگرانی دارد که چرا این قدر 
دیر تصمیم گیری می شود. اکنون راهی جز مواجهه با پیک سریع افزایش ابتلا 
به کرونا نداریم و اگر همین امروز برای اعمال محدودیت ها تصمیم گیری شود 
دیر است و فقط با اقدام سریع می توانیم کاری کنیم که تعداد مرگ های روزانه 
در قله این پیک کمتر شود و با طولانی تر شدن دوره این پیک کاری کنیم که 
بیمارستان ها به یکباره و به طور ناگهانی پر نشود و اجازه ندهیم مانند پیک های 
قبلی کرونا، با فشار کاری کادر بیمارستانی و کمبود امکانات و دارو مواجه شویم.

مسئولان از تجربه دوره های قبل درس بگیرند 
این متخصص اپیدمیولوژی می گوید: درصد واکسن زده ها در کشور بد نیست 
اما هنوز حدود هشت میلیون نفر بزرگسال به اضافه بیش از 12 میلیون افراد 
زیر 12 سال واکسن نزده اند. ضمن اینکه واکسن زده ها هم احتمال ابتلا به 
امیکرون را دارند اما با توجه به باز بودن اماکن عمومی بهتر است در مورد اعمال 

محدودیت ها سرعت عمل به خرج داد. 
وی می افزاید: در هر صورت پیک گسترده کرونا در پیش است اما اگر سریع 
تصمیم بگیریم و محدودیت ها و دورکاری ها را در حدی که اقتصاد کشور اجازه 
می دهد، برقرار کنیم به جای دو هفته آینده، سه هفته آینده به پیک و قله این موج 
می رسیم و میزان ابتلا و بار بیماری تقسیم می شود تا امکان رسیدگی به بیماران 

بیشتر و میزان مرگ کمتر شود و به جایی نرسیم که تخت بیمارستان ها پر شود.
متولیان ادامه می دهد: تجربه کشورهای دیگر از جمله آمریکا و انگلیس نشان 
می دهد، رکورد موارد ابتلا در روز به کرونا نسبت به پیک های قبلی شکسته شد. 
علت آن هم سرعت بالای ابتلاست. به هر حال کشورهایی که سیستم سلامت 
قوی تر و پایدارتری دارند، می توانند سریعتر تصمیم بگیرند و محدودیت ها را 
برگردانند اما با وجودی که برخی از این کشورها مثل آلمان سریع محدودیت ها 
را برگرداندند و 75 درصد جمعیتشان نیز واکسن زده اند، باز هم با رشد انفجاری 

کرونا مواجه شدند.
متخصص اپیدمیولوژی پیشنهاد می دهد: شاید قرنطینه سراسری در این 
اما  نمی دهد  را  آن  اجازه  کشور  اقتصادی  شرایط  و  نباشد  امکانپذیر  شرایط 
بسیاری از محدودیت هایی که در دوره های گذشته اعمال شده مانند بسته بودن 
رستوران ها، مدارس، دانشگاه ها، باشگاه ها، مراکز تفریحی و دورکاری ادارات 
امکانپذیر است. این تصمیم باید هر چه سریعتر گرفته شود و همین امروز هم 

دیر است.
امیدوارم مسئولان از تجربه دوره های قبل درس بگیرند و زمانی برای اعمال 
کل  کرونایی  رنگ  و  رسیده ایم  ابتلا  قله  به  که  نگیرند  تصمیم  محدودیت ها 
کشور قرمز و اعمال محدودیت ها کم اثر شده است و به جایی نرسیدم که مانند 

سال های گذشته از مردم بخواهیم نوروز در خانه بمانند.
 تزریق دز سوم واکسن سریع و فوری انجام شود 

هرچند تاکنون بیش از 133 میلیون و 300 هزار دز واکسن کرونا در کشور در 
سه نوبت تزریق شده، اما همچنان فاصله بیش از 6 میلیون دز میان دو نوبت اول 
و دوم وجود دارد و از طرفی 18 میلیون و 160 هزار نفر هر سه نوبت واکسن کرونا 

را تزریق کرده اند.
روند یک ماه اخیر نشان می دهد که در فاصله 14 دی تا 13 بهمن ماه تعداد 
9 میلیون و 411 هزار و 369 دز واکسن کرونا در نوبت سوم تزریق شده است، 
در حالی که با وجود تاکید فراوان رئیس جمهوری، این روند باید سریع تر پیش 

می رفت.
به طور میانگین در یک ماه اخیر تعداد 326 هزار و 331 دز واکسن کرونا به 

صورت روزانه در نوبت سوم تزریق شده است.
در یک ماه اخیر، کمترین میزان تزریق واکسن در نوبت سوم در روز 17 دی 
ماه با 116 هزار و 201 دز و بیشترین میزان در روز 13 بهمن ماه با 465 هزار و 

381 دز بوده است.
 اکنون وارد خیز ششم کرونا شدیم و در عمل تزریق واکسن کرونا که حداقل دو 
تا سه هفته بعد اثربخشی خود را نشان می دهد، تاثیری بر موج حاضر نخواهد 
داشت، سئوال اینجاست بی توجهی برای تشویق و ترغیب تزریق دز سوم واکسن 

کرونا چه آثاری خواهد داشت؟
کارشناسان می گویند: واکسن هایی که بیشتر مورد استقبال جامعه هستند 
نکردن  اتخاذ  واکسیناسیون،   مراکز  در  پاستوکووک پلاس  و  آسترازنکا  مانند 
راهکارهای تشویقی و تنبیهی مناسب برای کسانی که واکسن کرونا را تزریق 
نکردند،فقدان اطلاع رسانی مناسب درباره موجودی واکسن مراکز واکسیناسیون 
از جمله مواردی است که در زمینه استقبال کم از تزریق دز سوم واکسن مورد 

توجه است.
از واکسن خریداری  نکته مهم این  است که همچنان بخش قابل توجهی 
شده ایران از سبد کوواکس تحویل داده نشده ئ این در حالی است که برخی 
واکسن ها مانند آسترازنکا که مورد استقبال جامعه بوده از مسیر کوواکس یا 
واکسن های اهدایی تامین شده است. درباره واکسن پاستوکووک پلاس هم که 
تولید مشترک ایران و کوبا است، به نظر می رسد مشکلاتی وجود دارد که با وجود 
تولید این نوع واکسن در انستیتو پاستور ایران، همچنان دست وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی از این واکسن پر نشده و بسیاری از افراد هنگام مراجعه 
به مراکز واکسیناسیون برای تزریق این نوع واکسن به عنوان دز سوم، با پاسخ 

»موجود نیست« مواجه می شوند.

مسئولان از تجربه دوره های قبل درس بگیرند؛

رشد انفجاری امیکرون؛ ضرورت بازگشت سریع محدودیت ها
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عضو هیأت ناظر انجمن وارد کنندگان برنج ایران  مطرح کرد:

دلایلگرانیبرنج

برنج  ایران  درباره دلایل گرانی  برنج  وارد کنندگان  انجمن  ناظر  عضو هیأت 
گفت:میزان تولید برنج در سالجاری از ارقام اعلام شده بسیار کمتر بوده و آمارهایی 

که ارائه می شود با اختلاط برنج های پاکستانی محاسبه شده است.
سالار ساکت درباره دلایل افزایش قیمت برنج در بازار اظهارداشت: یکی از دلایل 
این امر آن است که برنامه ریزی های انجام شده در ابتدای سال اشتباه بود، وزارت 
جهاد کشاورزی براساس تَرسالی سال گذشته میزان تولید برنج را بین 2 میلیون 
تا 2.2 میلیون تن برآورد کرده بود که این میزان تولید تحقق نیافت و کاهش 

محسوسی را در این زمینه شاهد بودیم.
وی اضافه کرد: میزان تولید برنج در سالجاری از ارقام اعلام شده بسیار کمتر 
بوده و آمارهایی که ارائه می شود با اختلاط برنج های پاکستانی محاسبه شده 

است.
این فعال صنفی افزود: علاوه بر این امسال شرکت بازرگانی دولتی ایران در 
ابتدای فصل برداشت جهانی برنج به اشتباه مناقصه ای را برای خرید 100 هزارتن 
برنج برگزار کرد که این منجر به جهش شدید قیمت برنج در در ابتدای فصل 
برداشت در هندوستان شد. این افزایش قیمت به اندازه ای غیر قابل پیش بینی 
بود که کشاورزان و تأمین کنندگان پاکستانی از قافله عقب ماندند و حتی قیمت 

آنها نسبت به برنج هندوستان بر خلاف عرف بازار تا چند هفته قبل کمتر بود.
ساکت گفت: این افزایش قیمت، واردکنندگان را شوکه کرد و آنها نتوانستند 
در ابتدای فصل اقدام به خرید و واردات برنج کنند، با وجود اینکه ثبت سفارش 
در کشور از 18 آبان ماه آزاد شد اما تا یکماه بعد از آن هم واردکنندگان به دلیل 
قیمت های بالای برنج هندی موفق به واردات نشدند و 150 تا 170 هزار تن برنجی 

که مورد نیاز ماهانه بود، وارد کشور نشد.
وی با بیان اینکه در این مقطع زمانی در هیچ کجا )ایرانی و خارجی( برنج 
باکیفیت و با قیمت مناسب وجود ندارد، افزود: در پاکستان و هند نیز فرصت هایی 
که برای واردات وجود داشته از بین رفته و در حال حاضر واردکنندگان به دلیل عدم 
نقدینگی و یا سیاست های ارزی که وجود دارد، نمی توانند برنج را به اندازه مصرف 
وارد کنند. علاوه بر این برخی از گونه های برنج در هندوستان نایاب شده و همین 

مساله نیز قیمت آنها را به شدت افزایش داده است.
ساکت ادامه داد: همین مسائل منجر به افزایش قیمت شده و برآوردهای تجار 
و کارشناسان برای چند ماه آینده، خوش بینانه نیست همچنین بررسی آمار و 
سیاست گمرکی دیگر مقاصد وارداتی کالاهای اساسی نشان می دهد توقف 
واردات به صورت فصلی نه تنها منجر به حمایت از کشاورزان و تولیدکنندگان نشده 
بلکه به ضرر مستقیم اقشار آسیب پذیر بوده است. یکی از دلایل افزایش بی رویه 
قیمت برنج داخلی ناشی از توقف تقریباً چهار ماه واردات است درصورتی که اگر 
این کنترل ها بر بازار با تغییر تعرفه اعمال گردد و بخشی از درآمدهای ناشی از تعرفه 
گمرکی در اختیار ارتقا و رشد مکانیزاسیون تولید برنج داخلی قرار بگیرد، نتیجه 

بهتری به دنبال خواهد داشت.
وی تاکید کرد: همچنین توصیه می کنم دولت به رسالت اصلی خود که همان 
سیاست گذاری در حوزه تجارت خارجی است اکتفا کرده و با تصدی گری در بازار 
به التهابات دامن نزند زیرا هر گونه تعیین قیمت دستوری با روش های آزمون شده 
هیچ گاه به کنترل قیمت بلند مدت منجر نخواهد شد ضمن اینکه رقابت بخش 
خصوصی قطعاً در بلند مدت توان ایجاد بازاری با ثبات را دارد. همچنین از دولت 
خواهانم که از توانمندی و قابلیت های واردکنندگان در توسعه ظرفیت های تولید 

داخلی بهره گیری کند.
 

رییس کمیسیون عمران مجلس:

پروژهنهضتملیمسکن
ازبرنامهعقبماند

رییس کمیسیون عمران مجلس اظهار داشت: در حال حاضر متاسفانه از برنامه 
زمان بندی ساخت 4 میلیون واحد مسکونی در چهار سال عقب هستیم.

محمدرضا رضایی کوچی درباره اخرین وضعیت و پیشرفت پروژه نهضت ملی 
تنها یک وزارتخانه راه وشهرسازی نمی تواند ساخت 4  مسکن، اظهار داشت: 
میلیون واحد مسکونی در 4 سال یا همان طرح نهضت ملی مسکن را جلو ببرد باید 
کل حاکمیت و دولت پای کار بیایند اما متاسفانه در حال حاضر هماهنگی های 

مناسبی بین دستگاه ها برای اجرای این طرح وجود ندارد.
وی ادامه داد: شهرداری، بانک ها، وزارت اقتصاد، وزارت صمت و ... از جمله 
دستگاه های مهم در این حوزه هستند که باید هماهنگ با وزارت راه و شهرسازی 
عمل کنند. وزیر صمت باید بحث تامین مصالح ساختمانی را دنبال و شرایط با 
ثباتی در قیمت مصالح ساختمانی ایجاد کند. وزارت اقتصاد باید امکان پیش 
از  فراتر  و ملزومات  این مقدمات  را دنبال کند.  بورس  از طریق  فروش مسکن 

اختیارات و مسئولیت های وزارت راه و شهرسازی هستند.  
رییس کمیسیون عمران با بیان اینکه انتظار ما این است که جلسه شورای عالی 
مسکن با حضور رییس جمهوری برگزار شود تا این موضوعات از سوی عالی ترین 
مقام دولت پیگیری شود، گفت: هرچند که در قانون گفته شده که شورای عالی 
مسکن ماهانه برگزار شود اما معتقدم هر دو هفته یک بار جلسه شورای عالی 
مسکن باید برگزار شود و رییس جمهوری باید برای رفع مشکلات اجرای طرح 
نهضت ملی مسکن باید تمام دستگاه ها را به خط کند و جلسات شورای عالی 
مسکن باید تلنگری باشد برای دستگاه های اجرایی که در انجام وظایف خود 

تاخیر یا سستی دارند.
برای ساخت ۴ میلیون مسکن نیازی به ترکیه و چین نداریم

رضایی کوچی افزود: تاکید ما بر تفکیک وزارت راه و شهرسازی است و معتقدم 
برای تسریع در ساخت و اجرای پروژه نهضت ملی مسکن باید یک وزارتخانه 
مستقل ایجاد شود و این تصمیم بسیار موثر است. در حال حاضر موضوعات حمل 
و نقل هوایی، جاده ای، ریلی، دریایی و با موضوعات شهرسازی و مسکن در هم 
تنیده شده و وظایف این وزارتخانه بسیار سنگین است و هیچ وزیری نمی تواند تمام 

امور را همزمان پیش ببرد و تمام حوزه ها را اداره کند.
وی با اشاره به پیشرفت این پروژه نسبت به برنامه زمان بندی شده تاکید کرد: 
در حال حاضر متاسفانه از برنامه زمان بندی ساخت 4 میلیون واحد مسکونی 
در چهار سال عقب هستیم. رییس کمیسیون عمران درباره ورود شرکت ها و 
کشورهای خارجی در پروژه نهضت ملی مسکن گفت: هیچ نیازی نیست که به 
سمت کشورهای خارجی برویم. دولت باید تکلیف خود را در این پروژه مشخص 
کند اینکه قرار است ساختمان بسازد یا اینکه ساخت 4 میلیون واحد مسکونی را 

فرماندهی کند.
وی ادامه داد: معتقدم دولت باید در این حوزه سیاست گذاری کند، قرار نیست 
دولت سازنده باشد باید تسهیلات و زمین ارایه دهد و بازار مصالح را کنترل کند، در 
این شرایط مردم خودشان خانه سازی کنند. بنابراین نیازی به ترکیه و چین نداریم و 
خودمان با ظرفیت هایی که در قانون پیش بینی کردیم می توانیم با توان داخل این 
پروژه را به اجرا برسانیم. رضایی کوچی با تاکید بر اینکه در بحث انتقال تکنولوژی 
از کشورهای خارجی هیچ مذاکره ای نداشتیم گفت: عده ای فقط به دنبال این 
هستند که از کشورهای خارجی مصالح وارد کنند در حالی که مجلس با این اقدام 

مخالف است.      

 کارشناس تامین اجتماعی گفت: نیروی کار اساس تولید و جزو مهم ترین عوامل 
تولید است و اگر مجلس واقعا به فکر حمایت از تولید است باید نگاه عمومی تری به 

قضیه داشته باشد و وضعیتِ نیروی کار را هم در نظر بگیرد.
و  اولیه  مواد  تجهیزات،  تولید،  ابزار  آلات،  ماشین  تملک  و  ضبط  »توقیف، 
محصولات کارخانجات و واحدهای تولیدی و فروش اموال… و یا هر اقدام دیگر 
که منتهی به توقف یا بروز اختلال در فعالیتهای تولیدی و یا تعطیلی این واحدها 
گردد، ممنوع است.« این طرحی است که مجلس برای حمایت از کارخانجات 
و واحدهای تولیدی دو فوریت آن را تصویب کرده است. اما سؤال این است که 
آیا چنین طرح هایی می تواند مشکل تولید و اشتغالِ کشور را حل کند و آیا هدف 
مجلس از تصویب دو فوریتِ این طرح واقعا حمایت از کارخانجات و واحدهای 
تولیدی است؟ در صورت تصویب این طرح تامین اجتماعی برای وصول بدهیِ 
خود از کارفرمایان دچار چه مشکلاتی می شود؟ اینها سوالاتی است که با فرشید 

یزدانی )کارشناس تامین اجتماعی( مطرح کرده ایم. 
یزدانی در ابتدا به بی اثربودنِ این قبیل طرح ها برای حل مسئله و مشکل تولید 
در کشور اشاره کرد و گفت: این طرح هم احتمالا به سرنوشت طرح های دیگر 
دچار خواهد شد؛ طرح هایی که بارها تجربه شده اما شکست خورده اند. قبلا 
هم طرحی به نام نوسازی صنایع تصویب شد که به نمایندگان توصیه می کنم 
ببینند واقعا چقدر از صنایع از این طریق رشد کردند و اشتغال ایجاد شد؟ مشکل 
اینجاست که مسئولین برای حل مسئله، موضوعات اصلی را رها می کنند و به 

مسائل حاشیه ای تر می پردازند. 
کارفرمایانی که قدرت لابی گری دارند به مجلس خط می دهند

وی ادامه داد: اینکه چنین طرحی مطرح می شود به مناسبات حوزه ی قدرت 
برمی گردد؛ کسانی که قدرت لابی گری دارند این طرح ها را مطرح می کنند و در 
نهایت اتفاق خاصی هم در حوزه ی تولید و اشتغال نمی افتد. ببینید منابع مالی 
و امکانات در اختیار کارفرمایان قرار دارد و قدرت آن ها برای لابی گری زیاد است. 
البته من نمی خواهم لزوما به پرداخت امتیاز اشاره کنم اما خب قدرت لابی گری را 
نباید دست کم گرفت. این گروه قدرت دارند، لابی گری می کنند و امتیاز می گیرند 
اما نیروی کار از قدرت لابی گری برخوردار نیستند از طرفی آن ها نهادهای مستقل 

و قدرتمند برای پیگیری مطالبات خود ندارند، در نتیجه در میدانِ قدرت در حاشیه 
قرار می گیرند. 

وی بیان کرد: با این اوصاف به نظر من این یک طرح طبقاتی است؛ یعنی برای 
حمایت از تولید صرفا بر کارفرما تأکید دارد در صورتیکه نیروی کار اساس تولید و 
جزو مهم ترین عوامل تولید است و مجلس که به فکر حمایت از تولید است باید 

نگاه عمومی تری به قضیه داشته باشد و وضعیتِ نیروی کار را هم در نظر بگیرد. 
این کارشناس تامین اجتماعی تاکید کرد: اگر نمایندگان دغدغه ی تولید دارند، 

به عوامل ریشه ای تری مثل تامین مناسب معاش نیروی کار بپردازند. 
برای حمایت از تولید باید به معیشتِ نیروی کار توجه کرد

دوش  بر  کار  نیروی  بیمه  حق  که  هزینه ای  خصوص  در  همچنین  یزدانی   
کارفرمایان می گذارد، گفت: هزینه های تامین اجتماعی در واقع از جیب کارفرما 
سطح  طرفی  از  است.  کارگران  حقوق  از  بخشی  این  بلکه  نمی شود  پرداخت 
پرداختی به نیروی کار به نسبت ارزش افزوده و سایر هزینه های تولید، درصد بالایی 
به خود اختصاص نمی دهد. هزینه ی نیروی کار در مشاغل مختلف حدود 18 تا 
22 درصد است که البته با توجه به اینکه در این سال ها قیمتِ باقی عوامل تولید 
به شدت افزایش پیدا کرده و نیروی کار این افزایش را نداشته، پیش بینی می شود 

سهم نیروی کار از هزینه ی تولید کمتر هم شده باشد. 
وی ادامه داد: از این سهم، چیزی حدود 4درصد، هزینه های تامین اجتماعی 
است که این هزینه را کارفرما از سود پرداخت نمی کند بلکه این هزینه را روی قیمت 
تمام شده کالا می کشد. پس دو نکته را باید مورد توجه قرار داد: اول اینکه حق بیمه 
بخشی از حقوق کارگران است و دوم هزینه ی حق بیمه روی قیمت تمام شده ی 
کالا کشیده می شود پس تاثیری چندانی بر هزینه ی تولید ندارد اما چون در 
دسترس ترین هزینه، هزینه ی نیروی کار است، به دنبال این هستند تا با لابی گری 

از این سهم ناچیز هم بزنند. 
این کارشناس حوزه تامین اجتماعی گفت: موضوع دیگر این است که طرح 
ابهام دارد. در طرح گفته شده که توقیف، ضبط و تملک ابزار تولید ممنوع است. 
خب تامین اجتماعی هیچ زمانی خط تولیدی را متوقف نکرده و ماده 50 به نوعی 

اجرا شده که هیچ آسیبی به تولید نزده است. 

یزدانی بیان کرد: بدهیِ کارفرما به تامین اجتماعی در واقع بخشی از حقوق 
کارگران است که پرداخت نشده و براساس قانون، تامین اجتماعی باید این حقوق 

را از کارفرما بگیرد و این کار هیچ خللی به فرایند تولید وارد نکرده و نمی کند. 
وی تصریح کرد: اگر این طرح تصوب شود، زمینه ی سوء استفاده ی وسیع برای 
صاحبان سرمایه فراهم می شود تا به وظیفه ی حداقلی خود در قبال نیروی کار 
عمل نکنند و به این بهانه جلوی هرگونه برخوردی با کارفرما گرفته می شود. در 
اینصورت فضا برای فسادهای گسترده تر باز می شود و در عمل اتفاقی جدی در 

حوزه ی تولید هم رخ نخواهد داد. 
سیاستهای دولت، صندوق تامین اجتماعی را به سرنوشت صندوق های 

دیگر دچار می کند
این کارشناس تامین اجتماعی همچنین به مسئله ی بدهیِ دولت به سازمان 
تامین اجتماعی اشاره کرد و گفت: براساس محاسبات بیمه ای، صندوق تامین 
اجتماعی منابع و مصارفی دارد. این صندوق باید مستمری حدود سه و نیم میلیون 
بازنشسته را پرداخت کند و به نیمی از جمعیت خدمات درمان ارائه دهد. به علاوه 
بخشی از هزینه های سازمان تامین اجتماعی توسط دولت به این صندوق تحمیل 
شده و خارج از محاسبات بیمه است؛ یعنی دولت صندوق را مکلف کرده برخی 
از مشاغل را بیمه کند و خود تعهد داده که بخشی از بیمه ی آن ها را پرداخت کند 
اما پرداخت نکرده است در نتیجه انباشت بدهی صورت گرفته و تامین اجتماعی 
را به مرز بحران رسانده است. اگر دولت بدهی های خود را پرداخت می کرد کار به 

اینجا نمی کشید. 
یزدانی گفت: در حال حاضر صندوق تامین اجتماعی برای پرداخت تعهدات 
خود، حجم زیادی پول بهره ای - حدود 76هزار میلیارد تومان - قرض گرفته 
است. در هیچ جا نمی توان صندوقی را پیدا کرد که پول بهره ای قرض کند تا بتواند 

مستمری پرداخت کند. 
این کارشناس تامین اجتماعی ادامه داد: به دلیل سوءمدیریتهای پیشین امروز 
دولت مجبور است برای صندوق های بازنشستگی کشوری و لشگری و… سهمی 
در بودجه ببیند به طوریکه امسال بالای 200هزار میلیارد تومان بودجه برای این 
صندوق ها تعیین کرده است. همین مسئله می تواند برای صندوق تامین اجتماعی 
هم پیش بیاید. صندوق تامین اجتماعی برای امسال حدود 250هزار میلیارد 
هزینه داشته که سال آینده احتمالا به 400هزار میلیارد تومان برسد. خب اگر 
همین روال پیش برود و دولت تصمیمات درستی برای این صندوق نگیرد احتمالا 

در آینده مجبور است بودجه ای هم برای صندوق تامین اجتماعی کنار بگذارد. 
نظام تصمیم گیری، شدت بحران صندوق تامین اجتماعی را درنیافته است

اگر بحران صندوق تامین اجتماعی جدی است چرا هیچ دولتی اقدامی جدی 
در این خصوص انجام نداده است؟ یزدانی در پاسخ به این سوال می گوید: چون 
نگاه اجتماعی در حاکمیت ما کمرنگ است و فرقی هم ندارد کدام دولت روی کار 
باشد. من فکر می کنم نظام تصمیم گیری در کشور به نوعی دچار مشکل است 
و این بحران صرفا بحران صندوق تامین اجتماعی نیست، بلکه با بحران های 

مختلفی مواجه هستیم، از جمله بحران محیط زیست، بحران مسکن و… 
وی تصریح کرد: نظام تصمیم گیریِ ما شدت بحران را درنیافته است. من معتقدم 
نگاه اجتماعی باید وارد دولت شود و این نگاه باید بنیادین باشد نه پوپولیستی و 
شعاری. ببینید مثلا برای حل مشکل اشتغال می گویند با یک میلیون تومان هم 
می شود اشتغال ایجاد کرد خب این نگاه پوپولیستی است چون هیچ برنامه ای 

پشت آن نیست. 
این کارشناس تامین اجتماعی گفت: اگر بخواهم پاسخ سوال شما را بدهم باید 
بگویم که اولین دلیل این است که جدیت مسئله درک نشده است و درکی از بحران 
وجود ندارد. دوم اینکه نگاه بلند مدت برای حل ریشه ایِ مسئله وجود ندارد. این 
موضوع به مناسبات قدرت برمی گردد؛ کسانی که می آیند به دنبال این هستند 
که در همان مدتِ کوتاه مدیریتِ خود، امتیاز بگیرند و بروند. آن ها به دنبال اعمال 
قدرت خود هستند و توجهی به سازکارِ سه جانبه گرایی ندارند. نکته ی بعدی، خلاء 

نگاه اجتماعی در سیاستگذاری ها و برنامه ریزی ها در دولتهای مختلف است.

یک کارشناس تامین اجتماعی :

نظام تصمیم گیری شدت بحران صندوق تامین اجتماعی را درنیافته است

آگهی فقدان سند مالکیت
نظربه اینکه آقای صالح برزگر دارنده کدملی بشماره 2500090779با ارائه دوبرگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته 
اند که سند مالکیت تمامی چهارصدوهشتاد ونه هزارم دانگ مشاع از ششدانگ پلاک127/121/27اصلی واقع دربخش ثبت 
چهارقم که در دفترالکترونیکی بشماره 139920330001033284 بنام آقای صالح برزگر به شماره 2500090779ثبت 
وسند مالکیت به شماره 322040 ب 99 صادر وتسلیم شده سپس از طرف ایشان اعلام گردیده سند مالکیت مزبور به علت 
جابجائی مفقود گردیده،لذا به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در 1 نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی 
ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 

مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./)م الف 14939(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت یک قم
تاریخ انتشار:۱۴00/۱۱/۱7

-----------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه خانم اشرف رئیس ابراهیمی دارنده کدملی بشماره 0381226115 با ارائه دوبرگ استشهاد شهود مصدق اعلام 
داشته اند که سند مالکیت ششدانگ پلاک10593/229/410اصلی واقع در بخش ثبت 1 قم  که در دفتر 430 صفحات 173 
ذیل ثبت 69092 بنام ابوالفضل فضل اللهی ثبت و سند مالکیت به شماره 151095 صادر وتسلیم شده سپس طی سند قطعی 
بشماره 52937 مورخ 1384/09/20 دفتراسناد رسمی 21 قم به خانم اشرف رئیس ابراهیمی منتقل گردیده سپس از طرف 
ایشان اعلام گردیده سند مالکیت مزبور به علت سهل انگاری مفقود گردیده،لذا به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 120 آئین 
نامه قانون ثبت در1نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله 

باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ 
نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات 

اقدام خواهد شد./)م الف 14940(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت یک قم
تاریخ انتشار:۱۴00/۱۱/۱7

-----------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای حسن زمانی بناء)با وکالت از طرف خانم زهرا کریمیان زاده(با ارائه یک برگ استشهاد شهودی اعلام داشته که ششدانگ 
پلاک 291/20715 اصلی بخش 5 قم که درصفحه 39 دفتر 193 طی سند انتقال قطعی شماره 9784-93/8/24 دفتر 74 
قم ثبت و سند مالکیت به شماره 634293 به نام نامبرده صادر وتسلیم شده است.ضمنا ملک مزبور طی اسناد رهنی به شماره 
های 9787-93/8/25 دفتر74 قم و 22695-85/10/20 دفتر60 قم در رهن می باشد وبعلت سهل انگاری،سند مالکیت 
مزبورمفقود گردیده وتقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است.لذا به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 120 آئین نامه 
قانون ثبت در1نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را 
همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی 
قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./)م الف 

)14941
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
رضا حسینخانی-رییس ثبت منطقه یک قم
تاریخ انتشار:۱۴00/۱۱/۱7

 صنعت لوازم خانگی در سال های اخیر با دریافت برخی 
حمایت ها از جمله ممنوعیت ورود برندهای خارجی به کشور، 
به نظر می رسد در همان ورطه ای که صنعت خودروسازی به 

آن سقوط کرده در حال نزول است.
یکشنبه هفته گذشته )دهم بهمن ماه( رهبر معظم انقلاب 
در جمع تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی، به طور مشخص 
از عملکرد دو دسته صنایع تولیدکننده خودرو و لوازم خانگی 

انتقاد کردند.
ایشان، لزوم ارتقای کیفیت کالاهای تولید داخل را مورد 
تاکید قرار دادند و افزودند: حمایت های عملی و تبلیغاتی 
از تولید داخلی باید منجر به ارتقای کیفیت محصولات و 
همچنین ارتقای فناوری شود، اما متاسفانه در برخی صنایع 
به ویژه در صنعت خودرو به موضوع کیفیت توجه نمی شود و 

مردم نیز به حق به آنها اعتراض دارند.
رهبر انقلاب خاطرنشان کردند: اگر با وجود فضای حمایتی 
از تولید داخل، به جای ارتقای کیفیت، قیمت ها افزایش یابد، 
مساله بدی است زیرا نتیجه همه حمایت های دولتی، بانکی 
و جلوگیری از رقابت های خارجی، عملًا منجر به بالا رفتن 

قیمت شده است.
داخلی  تولیدکنندگان  برخی  از  گلایه  ابراز  با  ایشان 
این  از  که  حمایت هایی  وجود  با  گفتند:  لوازم خانگی، 
تولیدکنندگان شد، اما گفته می شود برخی محصولات آنها تا 

دو بابر افزایش قیمت داشته که نباید این گونه باشد.
برپایه این گزارش، سال هاست به جای اینکه یک فضای 
رقابتی سالم بین خودروسازان داخلی و خارجی را شاهد 
باشیم، از تولیدکنندگان خودرو در کشور حمایت شده است. 

این فضای انحصاری و امن که به طور عمده به حمایت از چند 
خودروساز بزرگ منحصر شده، تبعاتی همچون بی کیفیت 
بودن تولیدات، قیمت های بالای تمام شده، فاصله شدید 
نبودن  پاسخگو  خودروها،  بازاری  و  کارخانه ای  قیمتی 
خودروسازان به مردم، بی معنی بودن خدمات پس از فروش 
و غیره را به دنبال داشته است و در این فضا، متضرران اصلی 
بی کیفیت  محصولات  باید  به ناچار  که  بوده اند  مردم  خود 

خودروسازان را با قیمت هایی بالاتر خریداری کنند.
امروز شاهدیم در بخش لوازم خانگی نیز به اسم حمایت 
از تولید، از برخی تولیدکنندگان بزرگ حمایت شده است.
یعنی فضایی انحصاری و امن همراه با ممنوعیت واردات 
در اختیارشان قرار داده شده است که کارشناسان معتقدند 
این شرایط منجر به ارتقای کیفی محصولات شان نشده و 

نمی شود.
 نتیجه قطعی چنین وضعیتی، فشار به جیب مردم است و 
باید برای خرید محصولات تولیدکنندگان لوازم خانگی، پول 

بیشتری پرداخت کنند.
قدر مسلم، نامه چند ماه پیش رهبر معظم انقلاب مبنی 
بر ممنوعیت واردات لوازم خانگی خارجی به کشور، فرصت 
ارزشمندی برای تولیدکنندگان داخلی بود تا در سایه این 
و رفع   تولید خود  به گسترش کمی و کیفی  حمایت ویژه 

نیازهای داخل در ابتدا بپردازند.
در این راستا تولیدکنندگان نیز وظایفی همچون ارتقای 
تحقیق و توسعه )R&D(، بهبود کیفیت و فناوری، تعدیل و 
کاهش هزینه ها، منطقی کردن قیمت ها، تامین مستمر کالا 
در بازار، همکاری گسترده با شرکت ها و مراکز دانش بنیان، 

مراکز نوآوری و دانشگاه ها و تعمیق ساخت داخل محصولات 
را بر عهده داشتند و اگر واحدهای تولیدکننده می خواستند 
حداکثر استفاده را از این حمایت ببرند و به نفع خود و کشور 
عمل کنند، باید به حرکت های یاد شده عمق می بخشیدند.

با این حال گلایه رهبری از این صنعت حجت را بر همگان 
این  از  استفاده  با سوء  تولیدکنندگان  برخی  که  تمام کرد 
فضا حمایتی، تنها به منافع خود اندیشیدند که نتیجه آن 
ضرر مردم )با خرید محصولات بی کیفیت و با قیمت بالا(، 
همچنین بی توجهی به تحقیق و توسعه در راستای کاهش 
قیمت تمام شده، بهبود کیفیت، ارتقای فناوری ها و حضور در 
بازارهای جهانی است که در نهایت دود آن به چشم اقتصاد 

کشور می رود.
هرچند شاید در نهایت صنایع داخلی بتوانند لوازم خانگی 
مورد نیاز داخل را تامین کنند و بازاری برای خود در کشور 
گلخانه ای  امن  فضای  قطع  به طور  اما  کنند،  پا  و  دست 
از  مانع  شده،  ایجاد  داخلی  حمایت های  با  برایشان  که 
می شود  خارجی  مشابه  محصولات  با  رقابت پذیری شان 
که در نهایت، جهانی نشدن آنها و ارزآور نبودن این صنعت 
را به دنبال دارد. این در حالی است که بازاری 400 تا 700 
میلیون نفری )با احتساب کشورهای حوزه CIS( در منطقه و 
همسایگان ما وجود دارد که در صورت توجه بیشتر می تواند 

پتانسیلی برای افزایش تولید و صادرات باشد.
در این میان، رضایت مشتریان و توجه به خدمات پس از 
فروش نیز در سایه حمایت های بی دریغ از این صنعت قربانی 
خواهد شد و همان بلایی که بر سر مشتریان خودروسازان 
آمده، در آینده ای نه چندان دور گریبانگیر مردم در استفاده 

از لوازم خانگی خواهد شد.
لازم ه به ذکراست ،در پی انتقادات رهبر معظم انقلاب، در 
روزهای گذشته وزیر صنعت، معدن و تجارت از کاهش قیمت 

لوازم خانگی در روزها و هفته های آتی خبرداد.
»سید رضا فاطمی امین« افزود: در 2 سال گذشته افزایش 
قیمت قابل توجهی در لوازم خانگی داشته ایم، اما در چند 
ماه گذشته کار به طور کامل مدیریت شده است، به طوری که 
یک تا دو مورد هم که افزایش قیمت داشتند پس از فرمایشات 
رهبر معظم انقلاب اسلامی به سرعت قیمت ها کاهش یافته 
است. وی تصریح کرد: تلاش می کنیم خبرهای خوبی در 
خصوص کاهش قیمت لوازم خانگی در روزها و هفته های 
آینده به ویژه در حوزه جهیزیه داشته باشیم، به نحوی که برای 

جهیزیه تخفیف بسیار مناسبی در نظر خواهیم گرفت.
به گفته وزیر صمت، اکنون هشت شرکت تولیدکننده لوازم 

خانگی برای تحقق این امر اعلام آمادگی کرده اند.
سرباز  همواره  ما  اعلام کردند:  تولیدکنندگان  همچنین 
بخش تولید کشور هستیم و اگر دغدغه ای از سوی رهبر 
معظم انقلاب عنوان می شود به هر طریقی آن را رفع خواهیم 
کرد. به همین منظور برای افزایش کیفیت و کنترل قیمت 

لوازم خانگی تلاش خواهیم کرد.

انحصارموجب افزایش قیمت محصولات داخلی نشود؛

اشتباهخودروسازیرادرصنعتلوازمخانگیتکرارنکنیم
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عضو هیات رییسه فدراسیون کشتی: 

اعزامنکردنتیمناقصبهآمریکا
تصمیمعاقلانهایبود

عضو هیات رییسه فدراسیون کشتی گفت: تیم ملی کشتی آزاد کشورمان نباید 
ناقص به آمریکا سفر کند چرا که هدفش از برگزاری این دیدار، پیروزی مقابل آمریکا 

بود.
محمدرضا طالقانیافزود: در جریان اتفاقات این سفر نبودم و در جلسه هیات رییسه 
موضوع را متوجه شدم که تیم ملی کشتی آزاد کشورمان قصد دارد به آمریکا برود 
که البته از لحاظ فنی و برای آمادگی کشتی گیران کشورمان خوشحال شدم و کار 

قشنگی بود.
وی اظهار داشت: رفتن به آمریکا و رویارویی با تیم پرقدرت کشتی آزاد این کشور، 
اثرات خوبی برای کشتی کشورمان داشت؛ اتکا به نفس و انگیزه آزادکاران کشورمان 
را در آستانه حضور در بازی های آسیایی 2022 هانگژو چین و پیکارهای جهانی در 

صربستان را افزایش می داد و قدم بزرگی را به سمت قهرمانی جهان بر می داشتیم.
رییس اسبق فدراسیون کشتی ادامه داد: در حال حاضر تیم ملی خیلی خوب و 
آماده ای داریم و جوان تر شده و یقین داشتم در صورت رویارویی با آمریکا این تیم را 
شکست می داد. وی در خصوص ندادن روادید به 6 نفر از اعضای تیم گفت: چون 
در مسایل سیاسی تخصصی ندارم به این امر ورود نمی کنم و کارشناسان مسایل 

سیاسی در این رابطه اظهار نظر داشته باشند، بهتر است.
طالقانی با اشاره به اینکه روادید 2 ملی پوش اصلی کشتی آزاد کشورمان صادر 
نشده است، یادآور شد: این طبیعی است که در چنین شرایطی تیم نباید ناقص 
به این سفر می رفت. هدف از این سفر تدارکاتی رویارویی همه نفرات کشتی آزاد 
کشورمان با تیم آمریکا بود. اگر 2 نفر از آزادکاران کشورمان حضور نداشته باشند، 
پس با چه کسی باید کشتی بگیرند. اعتقاد دارم اگر تیم کامل می رفت تیم کشتی 
آزاد آمریکا متحمل شکست سنگینی می شد. دیدار دوستانه تیم های ملی کشتی 
آزاد ایران و آمریکا قرار بود 23 بهمن  )12 فوریه(  ساعت 18 و 30 دقیقه به وقت 
محلی در زمین »گلاوب لایف« در »آرلبنگتون« تگزاس برگزار شود که به دلیل صادر 
نشدن روادید 6 نفر از اعضای تیم این سفر با اعلام »علیرضا دبیر« رییس فدراسیون 
کشتی لغو شد. »محمدابراهیم امامی« سخنگوی  فدراسیون کشتی اعلام کرد: 
مجید داستان و کامران قاسمپور به عنوان 2 کشتی گیر اصلی، احسان امینی مربی 
تیم ملی، محمد مصلایی پور داور المپیکی، حجت کریمی سرپرست و علیرضا دبیر 

رئیس فدراسیون کشتی نفراتی بودند که روادید آمریکا برای آن ها صادر نشد.

حسن اشجاری: 

صحبتهایمجیدیدربارهاسکوچیچ
بهضرراستقلالیهاست

 بازیکن سابق تیم ملی در واکنش به صحبت های فرهاد مجیدی درباره اسکوچیچ 
می گوید هیچ چیزی تغییر نمی کند و این شکل صحبت کردن فرهاد مجیدی بیشتر 

به ضرر بازیکنان استقلال خواهد بود.
حسن اشجاری در گفت وگو با ایسنادرباره صعود تیم ملی فوتبال ایران به جام 
جهانی اظهار کرد: چیزی که مشخص است نتایج و عملکرد درخشان تیم ملی 
است و این از هر نقد و انتقادی جلوگیری می کند. وقتی نتیجه می گیرید، انتقادها 
دیگر به چشم نمی آید. با این که انتخاب اسکوچیچ به اعتقاد من فنی نبود اما به 
هر حال نتیجه گرفته و با عملکردش نشان داد که شایسته این انتخاب بود. البته 
همچنان اعتقاد دارم بیشتر از این که تیم ملی به اسکوچیچ نیاز داشته باشد، 
اسکوچیچ به تیم ملی نیاز دارد تا بتواند خودش را در سطح منطقه مطرح کند و 
طبیعی است که سرمربی تیم بزرگی مثل ایران بودن کار بزرگ و درخشانی خواهد 
بود. او ادامه داد: این بهترین فرصت برای هر مربی است که بتواند چنین تیمی را 
در اختیار بگیرد و نتیجه کسب کند. از آن طرف هم تاریخ سازی و صعود تاریخی 
تیم ملی بسیار کار بزرگی بود که می تواند به نام همه اعضای تیم ملی و مجموعه 
فدارسیون نوشته شود. البته ما نباید با این نتایج خودمان را فریب دهیم چون در 
گروه آسانی قرار داشتیم. اگر قرار بر صعود از مرحله گروهی از جام جهانی است 
باید یکسری فاکتورها را داشته باشیم. تیم ملی ما مقابل رقبای قدرتمند بازی نکرده 
و محک جدی نخورده است. بازیکن سابق تیم ملی ایران اضافه کرد: تیم ملی باید با 
یک برنامه ریزی مشخص، در بازی های دوستانه کار خود را شبیه سازی کند که این 
بسیار می تواند به ما کمک کند. همچنین آقای اسکوچیچ درباره انتخاب بازیکنان 
تیم ملی باید نگاه دقیق تری داشته باشد چون به طور مثال حق دعوت از بازیکنانی 
که قهرمان نیم فصل شده اند، بیشتر از این هاست. البته نمی گویم که چه کسی 
بازی کند و چه کسی بازی نکند. سرمربی با بازیکنان زندگی می کند و نسبت به ما 
که از بیرون نگاه می کنیم، چیزهای بیشتر می داند. او درباره انتقاد فرهاد مجیدی 
از اسکوچیچ و بازی ندادن به سیاوش یزدانی گفت: با شناختی که از اسکوچیچ و 
مربیان کروات دارم، این شکل صحبت کردن فرهاد مجیدی بیشتر به ضرر بازیکنان 
استقلال خواهد بود. مطمئنم هیچ چیزی تغییر نمی کند و شاید حتی بدتر هم شود 
اما احساس می کنم دلیل استفاده از امید نورافکن این بوده که نسبت به سیاوش 
یزدانی بیشتر در کوران مسابقات تیم ملی بوده است. شاید نخواست آن فشار لازم 
را روی یزدانی بیاورد و این نظر سرمربی تیم ملی است. اشجاری اضافه کرد: اگر 
بخواهم به عنوان بازیکن سابق استقلال به این ماجرا نگاه کنم، باید بگویم آمار و 
شکل دعوت کردن بازیکنان تیم ملی نشان می دهد که اسکوچیچ کاملا نسبت به 

استقلال موضع شخصی دارد. البته این مساله می تواند یک نگاه طرفداری باشد.

خطرسقوط در کمین نماینده فوتسال قم  درلیگ برتر؛

فردوسقمبازهمدردقایقپایانی
متوقفشد!

تیم فوتسال فردوس قم در دیداری خانگی از هفته بیست و یکم رقابت های لیگ 
برتر فوتسال باشگاه های کشور در قم برابر راگای شهر ری متوقف شد. 

فوتسال  برتر  لیگ  مسابقات   1400 فصل  از  یکم  و  بیست  هفته  دیدارهای 
باشگاه های کشور شامگاه جمعه 15 بهمن ماه در شهرهای مختلف پیگیری شد 
و تیم فوتسال فردوس قم در دیداری خانگی برابر راگا شهر ری به میدان رفت اما در 

آخرین لحظات بازی برده را با تساوی عوض کرد.
شاگردان رضا زرخانلی در تیم فردوس قم که در نیمه پائین جدول رده بندی خطر 
سقوط به دسته پائین تر را احساس می کنند، در سالن دو هزار نفری و البته خالی 
از تماشاگر شهید حیدریان قم ابتدا یک بر صفر از میهمان خود که آن هم یکی از 
تیم های پائین جدول محسوب می شود، پیش افتادند اما در آخرین ثانیه ها حریف 

گل تساوی را زد تا تلاش 40 دقیقه  ای دو تیم با تساوی یک بر یک به پایان برسد.
فردوس قم در حال حاضر با 5 برد، 6 تساوی، 10 باخت، 48 گل زده، 69 گل 
خورده، تفاضل گل منفی 21 و 21 امتیاز در رده یازدهم جدول 14 تیمی فصل 
1400 مسابقات لیگ برتر فوتسال باشگاه های کشور ایستاده و در 5 بازی دیگر 
تا پایان این فصل به مصاف رقبا می رود. در حال حاضر گیتی پسند اصفهان با 52 
امتیاز، مس سونگون ورزقان با 48 امتیاز، مقاومت البرز و کراپ الوند با 46 امتیاز و 
سن ایچ ساوه با 44 امتیاز رده های اول تا پنجم جدول رده بندی لیگ برتر فوتسال را 

در اختیار دارند و تیم قهرمان از بین این تیم ها مشخص خواهد شد.

همزمان با ایام الله دهه مبارک فجر ؛

روستایسیرویقمصاحب
زمینچمنمصنوعیشد

زمین چمن مصنوعی روستای سیروی قم با اعتباری بالغ بر 16 میلیارد و 600 
میلیون ریال به بهره برداری رسید.  -همزمان با ایام الله دهه مبارک فجر با حضور 
و جوانان  ورزش  مدیرکل  قم،  استانداری  اجتماعی  و  امنیتی   ، معاون سیاسی 
استان و تعدادی از مسئولین زمین چمن مصنوعی روستای سیرو در بخش مرکزی 
شهرستان کهک افتتاح شد. منعم مدیرکل ورزش و جوانان استان گفت: این طرح 
با هزینه ای بالغ بر 16 میلیارد و 600 میلیون ریال از محل اعتبارات ملی و دهیاری 

در زمینی به مساحت 1440 متر به بهره برداری رسید.

 

ایمان / گفت و گو / رضا ملکی
غم جانکاهی برسینه فوتسال قم سنگینی می نماید ، نماینده فوتسال قم 
شهری که  بعنوان قطب فوتسال ایران شناخته می شود  حالا با نتایج ضعیفی 
که بدست می آورد دلها را بدرد آورده وکابوس سقوط  این تیم هم اکنون از نزدیکی 

ها به گوش می رسد.
برای اینکه حق مطلب رادرخصوص این تیم مردمی ادا کرده باشیم پای درددل 
مهندس قلی زاده مدیرعامل وهمه کاره این تیم نشستیم تا حرفهایش راقلمی 
کنیم تا شاید گوش شنوایی باشد ومسئولان ازتنها تیم حاضر درلیگ برترفوتسال 

کشور بتوانند حمایتی جدی داشته باشند.

غم پرقصه فوتسال فردوس
شهر مقدس مشهد آخرین جایی بود که بچه های دوست داشتنی فردوس 
دستهای خود را بعلامت تسلیم مقابل چیپس کامل مشهد بالا بردند و دربازی آخر 
نیز که شامگاه جمعه درقم برگزار شد  در دقایق پایانی تن به تساوی مقابل میهمان 

خود راگای شهر ری  داد.
مهندس قلی زاده می گوید آقا از طرف من بنویسید آن زمانی که همواره درصدر 
رقابتها بودیم واز اعتبار فوتسال قم دفاع می کردیم به به و چه چه آقایان بلندبود 
واکنون که مسیر شکست بدرقه راهمان است همه درپشت دیوار سکوت خود را 
پنهان کرده اند واقعا به حال خودم تاسف می خورم  که هشت سال از بهترین 

سالهای عمرم را وقف فوتسال قم کردم.
هزینه های میلیاردی که شخصا پرداخت کردم ودراین مدت هشت سال تنها 
کمکهای بسیار ناچیزی به من شد تا هم اکنون متاسف باشم که چرا عمر وزندگی 

خود راوقف ورزش کرده ام.
مهندس قلی زاده دل پردردی دارد با آهی بلند می گوید با اینکه من آذربایجانی 
هستم اما ارادتم به مردم دوست داشتنی قم فراتر از حد تصور است به همین 

خاطر  وارد معرکه فوتسال شدم.
عشق بسیاری داشتم دراین مدت از بدنه تیمهای فوتسالی که من مدیریت آنها 
را داشتم جوانان برومند قمی به دیگر تیمهای فوتسال کشور تزریق شدند، به تیم 
ملی راه یافتند وافتخار بزرگی برای شهرم قم به همراه داشتند اما ببینید درحال 
حاضر چند بازیکن مطرح قمی درتیمهای لیگ برتری و یک کشوری بازی می 

کنند.
اینها نمی خواستند برای شهرشان بازی کنند؟مسلما چرا اما قراردادهای بالا 
وتامین زندگی آینده این عزیزان درمرحله نخست تصمیم گیری آنها قرار گرفت وما 

نتوانستیم از وجود این عزیزان بهره مند شویم.
جای خالی شهرداری قم از حمایت تیم فوتسال فردوس

مهندس قلی زاده می گوید آقا نگاه کنید درهمه ایران شهرداریها به داد ورزش 
شهرشان واستانشان رسیده اند.درمشهد درتیم علم وادب وچیپس کامل این شهر 
هرکدام یک میلیارد جهت هزینه های جاری خود از شهرداری دریافت کرده اند.
درساوه با این بضاعت اندک امکانات مالی وقرار دادن اتوبوس vip اختصاصی 
برای سن ایچ ساوه که از مربیان خوب قمی سود می برد شرایط خوبی را برای 

آنان فراهم ساخته است.
برای  بفرمائید  ماچه کرده است.باور  برای  تا کنون  قم  ببینید شهرداری  اما 
سفر به مشهد 47 میلیون تومان هزینه کردم.پول رفت هواپیما و پول برگشت با 
اتوبوس،اسکان وتغدیه با شرایط قیمتهای جدید کمرشکن است واقعا کمرم خم 

شده است.
بیماریهای مختلف به سراغم آمده و خانواده ام نگران حالم هستند اما من 
درهمین جا اعلام میکنم اگر چتر حمایتی مسئولان بالای سراین تیم نباشد 

درپایان لیگ امتیاز این تیم را به استان دیگری انتقال خواهم داد.
هشت سال خون دل خوردن دیگر بس است شما ببینید ما جز چهار استان 
کشور هستیم که مسابقات اش پخش زنده میشود من همه گونه امکانات را فراهم 

کرده ام اما مسئولان مادرخواب خرگوشی به سر می برند.
مسیر پایانی صحبت مهندس قلی زاده به حمایت درادامه راه این تیم خلاصه 
می گردد او می گوید آقایان اگر مواظب نباشیم شرایطی چون تیم صبا و ارم کیش 
برای این تیم رقم خواهد خورد وسقوط را بدنبال خواهیم داشت بازیکنان بدنبال 
مطالبات خود هستند و امکانات ماهم بسیار اندک،پس تلاش کنیم تا درادامه راه 

حداقل درفکر ماندن درلیگ برتر باشیم.

»روزنامه ایمان« وضعیت نماینده قم در لیگ برتر فوتسال کشور را بررسی می کند؛

سرنوشت ارم کیش وصبا درانتظار فردوس!
قلی زاده مدیرعامل تیم فردوس: آقایان مسئول به داد تیم برسید

قرارداد عزیزبک آمانوف با استقلال دو فصل و نیم خواهد بود؛

تخفیفویژهاستقلالازجذبستاره۵۵۰هزاریوروییازبکستان
ستاره ازبکستانی تیم لوکوموتیو تاشکند به زودی وارد ایران 
خواهد شد تا خط هافبک استقلال را تقویت کند، اگرچه 
اما  یوروست  هزار  بازیکن 550  این  قرارداد  می شود  گفته 
آبی پوشان وی را با تخفیف قابل توجهی جذب خواهند کرد.

تا  دارد  قصد  پایتخت  آبی های  نیمکت  یک  شماره  مرد 
بازیکنی با شاخصه های بین المللی جذب کند که عصای 
دست او و تیمش در مسابقات لیگ برتر، لیگ قهرمانان آسیا 

و جام حذفی باشد.
عزیزبک آمانوف بازیکن ملی پوش ازبکستانی تیم لوکوموتیو 
تاشکند قرار است به زودی برای انجام تست های پزشکی وارد 

ایران شود.
مجیدی  فرهاد  پیشنهاد  به  کرد  اعلام  استقلال  باشگاه 

»عزیزبک آمانوف« را به خدمت خواهند گرفت.
پست اصلی میلیچ هافبک چپ است اما او توانایی قابلیت 

بازی در پست های هجومی نظیر هافبک چپ، وینگر چپ 
و راست ، بازیساز و همچنین پست مهاجم نوک را داشته نیز 

دارد
این بازیکن در فصلی که گذشت بازیکن لوکوموتیو تاشکند 

بود، در 30 بازی به میدان رفت و 11 گل به ثمر رساند.
پس از چند فصل حضور در تیم های پایه لوکوموتیو در فصل  

2017 به تیم بزرگسالان راه پیدا کرد.
او با تیم لوکوموتیو دو بار به مقام قهرمانی لیگ ازبکستان 

رسیده است.
دارد،  کارنامه اش  در  هم  ملی  بازی   3 آمانوف  عزیزبک 
ازبکستان  بازی  به  او مربوط می شود  بازی ملی  مهم ترین 
مقبل تیم ملی سوئد که این هافبک جوان فرصت حضور در 
ترکیب تیم ملی کشورش را پیدا کرد و نمایش خوبی را از خود 

به نمایش گذاشت.

عزیزبک آمانوف فردا در تست های پزشکی ایفمارک حاضر 
خواهد شد و در صورتی که اتفاق خاصی رخ ندهد به طور 

رسمی با آبی پوشان تهرانی قرارداد می بندد.
قیمت این بازیکن در سایت ترانسفر مارکت 550 هزار یورو 

است اما گفته می شود استقلالی ها با تخفیف قابل توجهی 
این بازیکن را به خدمت خواهند گرفت.

نیم  و  فصل  دو  مدت  به  استقلال  با  بازیکن  این  قرارداد 
خواهد بود.

رئیس هیئت کشتی استان قم از حضور 7 فرنگی کار قمی در مسابقات بین المللی جام تختی به میزبانی اهواز خبر داد. 
هادی علیایی با اشاره به  حضور هفت فرنگی کار قمی در مسابقات بین المللی جام تختی گفت: این رقابت ها روز های 

سوم تا ششم اسفندماه امسال در شهر اهواز برگزار خواهد شد.
او گفت: مسابقات بین المللی جام تختی به عنوان مرحله سوم چرخه انتخابی تیم ملی کشتی برای حضور در رقابت های 

قهرمانی آسیا )مغولستان(، بازی های آسیایی )چین( و رقابت های جهانی )صربستان( نیز محسوب می شود.
به گفته رئیس هیئت کشتی قم در اوزان 55، 60 و 67 کیلوگرم این رقابت ها به ترتیب مهدی جواهری، علیرضا نجاتی و 

محمدجواد رضایی از قم حضور خواهند داشت.
علیایی گفت: امیرعبدی و ابوالفضل زینتی خواه کشتی گیران خوش آتیه قمی در وزن 72 و هادی علیزاده پورنیا نیز در 

وزن 77 کیلوگرم مسابقات بر روی تشک خواهند رفت.
او گفت: مهدی ابراهیمی نیز نماینده وزن 87 کیلوگرم استان قم در این رقابت ها خواهد بود و مهدی علیزاده پورنیا نیز به 

عنوان سرمربی هدایت تیم را بر عهده خواهد داشت

رییس هیات انجمن های ورزش های رزمی استان قم گفت: دوره داوری درجه 3 و 2 کیک بوکسینگ با تدریس رییس کمیته 
کیک بوکسینگ WKA کشور در دو بخش بانوان و آقایان در خانه رزمی استان قم برگزار شد. 

علی یزدی فزود: ارتقای سطح کمی و کیفی این رشته ورزشی در سطح استان و قرارگیری کیک بوکسینگ قم در مدار توسعه 
از اهداف برگزاری این دوره داوری بود که شامگاه  جمعه 15 بهمن ماه جاری به پایان رسید.

وی همچنین عنوان کرد: آزمون کمربند مشکی دان یک تا چهار با حضور رییس کمیته کیک بوکسینگ WKA کشور با حضور 
تعدادی از کیک بوکسینگ کاران آینده دار قمی در خانه رزمی استان برگزار شد.

رییس هیات انجمن های ورزش های رزمی قم همچنین بیان داشت: آزمون کمربند مشکی دان یک تا چهار با حضور خانم 
رضوانی مسوول کمیته آموزش کیک بوکسینگ WKA کشور و استاد علی غفاری در آکادمی فرهنگی و ورزشی ستاره ساز 

برگزار شد.
یزدی در پایان بیان کرد: در این دوره ها که به میزبانی استان قم برگزار شد، علی یزدی رییس هیات انجمن های ورزش های 

رزمی و خانم علیمحمدی نایب رییس هیات به عنوان ناظر دوره حضور داشتند.

رئیس هیئت کشتی استان قم  خبرداد:

حضور۷فرنگیکارقمیدرمسابقاتبینالمللیجامتختی
رییس هیات ورزش های رزمی استان قم:

دورهداوریکیکبوکسینگآقایانوبانواندرقمبرگزارشد

 مهاجم تیم ملی فوتبال ایران با ابراز خوشحالی از پیوستن به باشگاه لورکوزن 
آلمان گفت: می توانیم با اتحاد و تلاش در این تیم جام ببریم. می خواهم 

جواب اعتماد مدیران این باشگاه را بدهم.
سردار آزمون مهاجم تیم ملی فوتبال ایران پس از حدود 9 سال حضور در 

فوتبال روسیه سرانجام به فوتبال آلمان رفت تا حضور در یکی از لیگ های 
معتبر دنیا را هم در کارنامه خود اضافه کند. این بازیکن دو روز پیش برای 

شرکت در تمرینات بایرن لورکوزن راهی آلمان شد.
آزمون پس از حضور در تمرینات تیم آلمانی با تلویزیون باشگاه گفت وگویی 

انجام داد که در زیر می خوانید:
را چطور جایی  اینجا  آلمان می گذرد.  از حضورت در   سردار ۲ روز 

می بینید؟
سفری طولانی را پشت سر گذاشتم و من زمانی که وارد این تیم شدم، خیلی 
خوشحال بودم. دوستانی هم در این زمینه به من کمک کردند. از طرفی در 
تست های پزشکی شرکت کردم و پزشکان هم وضعیت جسمانی ام را ارزیابی 
کردند. آنها پای مرا که به تازگی آسیب دیده بود را هم معاینه کردند. روز گذشته 

هم تست PCR کرونا دادم.
 در مجموع همه چیز خیلی مفرح بود. البته راستش را بخواهید فرآیند انجام 
این کارها کمی خسته کننده بود، اما در کل همه چیز مفرح بود. شب قبل 
از آمدنم در هتل استراحت کردم. این بود اتفاقاتی که در 24 ساعت گذشته 

برایم رخ داد.
آندری لونیوف دوست و همبازی سابقت هم اینجا حضور دارد. آیا او 

را دیده ای؟
بله. اما او دوست من نیست، بلکه بهترین دوستم است و برایم مانند برادر 
می ماند. در زنیت خاطرات فراوانی را در کنار هم تجربه کردیم و روزهای خوبی 

در کنار یکدیگر داشتیم.
پیش از این عنوان کرده بودی که مدت هاست بایر لورکوزن را دنبال می کنی. 

چه چیزی از این تیم تو را تحت تاثیرقرار داده است.
بله درست است. از مدت ها قبل بازی های بایرلورکوزن را دنبال کرده ام. آنها 
یکی دو سال پیش هم برای عقد قرارداد با من ابراز تمایل کردند. البته این 

علاقه دوطرفه بود. باشگاه و هوادارانش را دوست دارم. بازیکنان این تیم را 
هم می شناسم و برای کار با سرمربی  هیجان دارم. احساسم به من می گوید 
که تیم ما موفق خواهد شد و می توانیم در کنار هم جام ببریم و روزهای خوبی 

را تجربه کنیم.
تو پیش از این سابقه بازی و گلزنی برابر لورکوزن را در کارنامه داری. آن هم 

زمانی که بازیکنی مانند کای هاورتز در این تیم حضور داشت.
 VAR خب من به بایرن مونیخ هم گل زده ام. به دورتموند هم گل زدم، اما 
آن را قبول نکرد. به چلسی هم گل زدم )تیم فعلی هاورتس(. بله درست است، 

من به لورکوزن هم گل زده ام.
آمار گلزنی ات بسیار تحسین برانگیز است. در ۱0۴ بازی ات برای زنیت 

۶۲ گل زده ای. در بایرلورکوزن می توانی این روند را ادامه دهی؟
نمی توانم پیش بینی کنم که چه تعداد گل خواهم زد اما در مذاکراتم با 
مسوولان باشگاه به آنها اطمینان دادم که همیشه با تمام توانم برای این تیم 
تلاش خواهم کرد. این قول را به آنها داده ام و پای حرفم هم خواهم ماند. آنها 
تمام تلاش شان را انجام دادند تا مرا به اینجا بیاورند و کارشان هم تحسین  
برانگیز بود. قطعاً می خواهم جواب اعتمادشان را بدهم. بنابراین هر کاری 
بتوانم برای تیم انجام می دهم، درست مانند سایر بازیکنان تیم. مهمترین چیز 

برای من این است که تیم موفق باشد و هواداران خوشحال.
برنامه ات برای روزهای آتی چیست؟ بازی لورکوزن مقابل دورتموند را 

کجا تماشا می کنی؟
متأسفانه نمی توانم برای تیم مقابل دورتموند بازی کنم اما فکر و ذهنم با تیم 
خواهد بود و از هم تیمی های جدیدم حمایت خواهم کرد. امیدوارم که بتوانم 
از داخل ورزشگاه بازی را تماشا کنم و برنده بازی تیم ما باشد در نهایت هم 
سه امتیاز را بگیریم. اطمینان دارم که می توانیم این کار را انجام دهیم. من به 

توانایی بازیکنان مان ایمان دارم.

آزمون:  می توانیم در لورکوزن جام ببریم

جواباعتمادمدیرانباشگاهراخواهمداد
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استفاده گزینشی و ابزاری غرب از متن برجام؛

معافیتفنی؛لغوتحریمیدرراستایمنافع
تحریمشدهیاتحریمکننده؟

آمریکا در حالی به ظاهر با اعمال برخی معافیت ها در صدد تسریع پیشبرد 
مذاکرات برآمده که با نگاهی به محتوای آن، بازی جدید آمریکا رونمایی 
می شود؛ بازی تحت عنوان تمدید تحریم »فنی« که با اجرای آن بجای رفع 
تنگنا از کشور تحریم شونده و تشویق آن، بازیگر تحریم کننده سود خواهدبرد. 
در حالی طی هفته های اخیر منابع خبری از گفت وگوهای پیشرونده در 
پایتخت اتریش خبر می دادند و انتظار برای طرح ها و ابتکارات برد- برد افزایش 
یافته بود که اقدام تازه آمریکا برای تمدید معافیت های فنی مندرج در برجام 
از اهداف دیگر آمریکایی ها پرده برمی دارد. روز جمعه 15 بهمن ماه وزارت 
خارجه آمریکا به کنگره اطلاع داد که با هدف تسهیل روند مذاکرات، برخی 
از تحریم ها علیه بخش غیرنظامی برنامه هسته ای ایران را تعلیق کرده تا زمینه 

بازگشت دو طرف به تعهداتشان در برجام فراهم شود.
به موجب این معافیت ها، کشورها و شرکت های خارجی که به واسطه برجام 
در زمینه های غیرنظامی با برنامه هسته ای ایران همکاری می کردند، می توانند 
فعالیت خود را از سر بگیرند. این معافیت ها به کشورها و شرکت های روسی، 
اتمی  نیروگاه  پروژه های غیرنظامی در  اروپایی اجازه می دهد در  و  چینی 

بوشهر، آب سنگین اراک و رآکتور هسته ای تهران فعالیت کنند.
استفاده گزینشی و ابزاری غرب از متن برجام

کارشناسان بر این باورند که آمریکا با این معافیت تلاش کرده تا مجوزی 
برای تبدیل آب سنگین رآکتور اراک، تامین اورانیوم غنی شده برای راکتور 

تحقیقاتی تهران و انتقال پسماند سوخت به خارج از کشور صادر کند.
بر اساس برجام، تهران پذیرفته بود ظرفیت غنی سازی  خود را در تاسیسات 
نطنز طی10 سال حداکثر تا 5060 دستگاه سانتریفیوژ از نوع قدیمی » آی آر-
1« نگه دارد. همچنین ایران مقید بود تا 15 سال میزان ذخایر اورانیوم غنی 

شده را به 300 کیلو و ذخایر آب سنگین را به 130 تن محدود کند.
خروج آمریکا از برجام و تعهدگریزی طرف اروپایی از وعده های خود باعث 
شد که ایران در اردیبهشت 1398 و همزمان با یکسالگی خروج امریکا از 
توافق از تعهدات یکجانبه عقب نشیند. بنابراین پیرو مصوبه شورای عالی 
امنیت ملی، در راستای توازن بخشی به تعهدات متقابل، کاهش تعهدات را 
به صورت مرحله ای و پلکانی آغاز کرد. تهران ابتدا پنج گام در فواصل زمانی 
مختلف در مسیر بازگشت از توافق برداشت و سپس اجرای داوطلبانه پروتکل 
الحاقی را متوقف کرد که به کاهش چشمگیر همکاری با آژانس منجر شد. 
امروز نیز غنی سازی 20 و 60 درصدی همراه با بکارگیری سانتریفیوژهای 
پیشرفته اقدامی است که تهران در مقابل تعهدگریزی آمریکا و سکوت اروپا 

انجام داده است.
طنز تلخ ماجرا تمرکز آمریکا به بخش هایی از برجام است که برای ایران الزام 
و تعهد به همراه دارد. در حالی که چشم خود را به بخش مهم توافق یعنی لغو 
تحریم ها بسته است؛ همان توافقی که کاخ سفید با خروج از آن به تمام مفاد 

آن پشت پا زده بود.
»معافیت «، بازی تکراری و یکطرفه آمریکا

از نگاه ناظران، »معافیت« با خود بار معنایی مثبت به همراه دارد که می تواند 
بخشی از روند حل وفصل اختلاف و کاهش تنش قلمداد شود در حالی که 
نگاهی به معافیت های آمریکا از استفاده ابزاری کاخ سفید از این واژه نشان 

دارد.
پیشتر در میانه آبان 1397 نیز آمریکا 8 کشور را از تحریم های نفتی ایران 
معاف کرده بود که شامل چین، هند، ژاپن، کره جنوبی، ترکیه، ایتالیا، یونان و 
تایوان می شدند. این معافیت اما بیش از آن که متوجه تامین منافع ایران باشد 

در جهت اعمال فشار حداکثری بر تهران طراحی شده بود.
بنابراین کشورهای اشاره شده طی 6 ماه از تحریم خرید نفت ایران معاف 
شدند تا برای کاهش خرید نفت از ایران و پیدا کردن بازارهای جدید فرصت 
کافی داشته باشند. پیش از آن نیز آمریکا در دور قبلی تحریم ها )2012 تا 
2015( هر 6 ماه یکبار به مشتریان ایران فرصت می داد تا خرید نفت را به 
صورت چشمگیر )20 درصد( کاهش دهند تا از عرضه کافی نفت به بازار 

مطمئن شود.
معافیت جدید آمریکا در زمینه فنی مسائل هسته ای یادآور همان معافیت ها 
است که بیشتر به منافع کشور تحریم کننده نظر دارد. حال این پرسش به ذهن 

می رسد که براستی اهداف آمریکا از اعمال این معافیت چیست؟
 اهداف آشکار و نهان آمریکا از تمدید معافیت فنی

از نگاه تحلیلگران، آمریکا از تمدید اهداف مختلفی را دنبال می کند که 
برخی از این اهداف عیان و برخی نیز نهان اند.

در ارتباط با اهداف عیان و آشکار آمریکا می توان به مواضع وزارت خارجه 
آمریکا اشاره کرد که تاکید دارد تمدید این معافیت نه نشانه نزدیک شدن 

مذاکرات احیای برجام به توافق نهایی است و نه امتیازی به ایران.
همچنین اعتراف آمریکا به این بازی و منفعت طلبی در توئیت »ند پرایس« 
سخنگوی وزارت خارجه این کشور آشکار است که شامگاه جمعه نوشت: »ما 
ایران را از تحریم ها معاف نکرده و نخواهیم کرد مگر این که ایران به تعهدات 
خود در قالب توافق هسته ای برجام بازگردد. ما دقیقا همان کاری را کردیم 
که دولت قبلی کرد: به شرکای بین المللی خود اجازه دادیم به مسئله افزایش 

ریسک تولید گسترش تسلیحات و امنیت هسته ای در ایران بپردازند.
در ارتباط با اهداف نهان آمریکا از این معافیت نیز باید به اختلافات داخلی 
کنگره، تنش بین کاخ سفید و جمهوری خواهان و نیز هراس غرب از گریز 

هسته ای ایران اشاره کرد.
روز  فری بیکن«  »واشینگتن  که  اعلام می شوند  در حالی  معافیت ها  ین 
روابط خارجی  در کمیته  از جمهوری خواهان  جمعه گزارش کرد گروهی 
مجلس نمایندگان آمریکا از دولت بایدن خواستند که »رابرت مالی« نماینده 
ویژه آمریکا در امور ایران، برای پاسخ به سوال های نمایندگان کنگره درباره 

تلاش هایش برای احیای برجام در یک جلسه حاضر شود.
همچنین روزنامه »وال استریت ژورنال« روز پنج شنبه به نقل از چند مقام 
آمریکایی گزارش داد دولت بایدن به این برآورد رسیده که حتی در صورت 
احیای برجام، ایران صرفا 6 ماه زمان نیاز دارد تا به سوخت لازم برای ساخت 
به  این زمان  اولیه برجام رساندن  یابد در حالی که هدف  اتم دست  بمب 

دست کم یک سال بود.
افزون بر آن، »باب منندز« رییس دموکرات کمیته روابط خارجی سنای آمریکا 
هم روز سه شنبه در سخنرانی خود در صحن سنا هشدار داد که ایران تنها سه 
تا چهار هفته با رسیدن به سوخت کافی برای ساخت سلاح اتمی فاصله دارد.
از غنی سازی 60  فراتر  که  کرده اند  تاکید  ایران همواره  مقامات  اگر چه 
درصدی انجام نخواهد داد و طبق فتوای مقام معظم رهبری مبنی بر اینکه 
»اعتقاد به بمب اتم نداریم، به سلاح اتمی نداریم؛ دنبالش هم نخواهیم 
رفت«، باز هم کاخ سفید برای اقناع افکار عمومی داخلی به تمدید معافیتی 

دست زده که سود آن تنها متوجه کشور تعهدگریز باشد.

 یادگار امام با اشاره به اینکه کسی در عمق دشمنی دشمنان تردید ندارد، گفت: 
رهبر معظم انقلاب چند سال قبل تعبیر »دست چدنی زیر دستکش مخملی« را 
در مورد آمریکا به کار بردند. البته به این معنا نیست که چون دستکش چدنی است 
دست ما در مقابل آن می شکند. ما فولادتر از آنها هستیم که دستمان در مقابل 
دست چدنی بشکند اما گول دستکش مخملی را هم نمی خوریم. حوزه سیاست 
خارجی مثل خیلی از حوزه های دیگر حوزه اعتماد صد درصد نیست؛ حوزه توجه 

به قوت، خیرخواهی برای ملت و منافع بلند مدت کشور است.
آیت الله سید حسن خمینی روز شنبه  در دیدار با وزیر و معاونین وزارت امور 
داستان حضرت موسی)ع(  با  رابطه  در  ای  آیه  قرآن  در   : اظهارداشت  خارجه 
و دختران شعیب هست و تعبیری از زبان یکی از این دختران بزرگوار خطاب به 
پدرشان یاد می کند که بسیار درس آموز است و منشأ بحث های مختلفی در حوزه 
مباحث اسلامی شده است؛ می فرماید که »موسی را به خدمت بگیر؛ بهترین 

کسی که به خدمت گرفته می شود کسی است که هم قوی و هم امین باشد«.
یادگار امام افزود: البته تعریف »قوت« در هر دوره ای ممکن است به فراخور 
شرایط عوض شود. یک روزی قوت به زور بازو بوده و امروز ممکن است به فکر برتر 
باشد. از طرفی، قوت هر جایگاهی با جایگاه دیگر فرق می کند. مثلا کسی که به 
عنوان مشاور به کار گرفته می شود قوتش به این است که شناخت بالاتری داشته 
باشد، ولی طبیعتا کسی که به عنوان ورزشکار به خدمت گرفته می شود شاید قوه 

بدنی از ارجحیت بیشتری برخوردار باشد.
وی تأکید کرد: کسی که در یک فرصت خدمتی قرار می گیرد، به فراخور آن 
مسئولیت و جایگاه باید این قوت را در خودش ایجاد کند و یا اگر این قوت را ندارد 
این مسئولیت را قبول نکند؛ و اگر در آن مسئولیت قرار گرفت آن قوت را به بالاترین 

درجه امکان در اختیار شغل و کار خودش قرار بدهد.

سید حسن خمینی با اشاره به اینکه دومین ویژگی بحث »امانت« است، تصریح 
کرد: کتاب های لغت، کلمه امانت را در مقابل »خیانت« تعریف کرده اند اما این 
کلمه در اصل از مصدر »امن« و آرامش است. کسی که امین شما است، یعنی 
شما پیش او آرامش دارید. دو پایه برای این صفت قرار داده شده که یکی صداقت 
و دیگری خیرخواهی است. کسی که در جایگاهی قرار می گیرد اگر امین باشد، 
تمام توجه خودش را به خیر مسئولیتش و سعادت و بهروزی و بازده بالاتر در آن 

جایگاه و کار معطوف می کند.
باید به مسئولین مذاکره کننده و وزارت خارجه اعتماد شود

وی خطاب به حضار یادآور شد: دوستان در مقطعی بسیار مهم و جایگاهی بسیار 
مهم مشغول خدمت هستند. چشم امید و انتظار جامعه به قوت و امانت کسانی 
است که مشغول خدمت در وزارت خارجه هستند. عمق تأثیرگذاری مسأله معلوم 
و میزان دشمنی دشمنان مشخص است و کسی در این تردید ندارد. از روزی 
که انقلاب شده خباثت های شرق و غرب بوده ولی در رأس دشمنان جمهوری 

اسلامی همواره دولت و مسئولین آمریکا بوده اند، هستند و احتمالا خواهند بود.
یادگار امام افزود: رهبر معظم انقلاب چند سال قبل تعبیر »دست چدنی زیر 
دستکش مخملی« را در مورد آمریکا به کار بردند. البته به این معنا نیست که چون 
دستکش چدنی است دست ما در مقابل آن می شکند. ما فولادتر از آن هستیم 
که دستمان در مقابل دست چدنی بشکند اما گول دستکش مخملی را هم نمی 
خوریم. حوزه سیاست خارجی مثل خیلی از حوزه های دیگر حوزه اعتماد صد 
درصد نیست؛ حوزه توجه به قوت، خیرخواهی برای ملت و منافع بلند مدت کشور 

است.
وی ادامه داد: همه کسانی که واقعا دوستدار مملکت هستند باید به مسئولین 
مذاکره کننده و وزارت خارجه اعتماد کنند. چون در طول این سال ها هم به قوت 

رسیده اند و هم کسی در امانت آنها شبهه ندارد. امانت به این نیست که ما چیزی 
که شما دلتان می خواهد را بگوییم؛ امانت به چیزی است که خیر کشور است. ولو 
اینکه ممکن است سینه بنده آماج دشنام ها واقع شود اما جایگاه مسئولیت جایگاه 

خطر کردن است و شجاعت لازم دارد.
باید بدون عجله باید تصمیمات شجاعانه گرفت 

سید حسن خمینی اظهار داشت: امام در سال های آخر عمر تعبیر لطیفی 
داشتند و می گفتند بر ای حفظ اسلام بعضا باید آبرو هم پرداخت شود. کسی 
به یکی از بزرگترین سیاستمداران ایران می گوید شما در شرایط سخت قبول 
مسئولیت نکنید؛ چون وجاهت ملی شما از بین می رود. گفته بود وجاهت ملی را 
آدم برای قبر نمی خواهد و باید همین دنیا خرج ملت شود. ضمن اینکه کار برای 
خدا و مردم با قوت، امانت، خیرخواهی و توجه به چیزی که قدرت کارشناسی به 
شما می گوید هم لطف خدا را در آن دنیا همراه دارد و هم دعای خیر امام و شهدا را 

بدرقه راه شما می کند و هم رضایت مردم را در پی دارد.
جایگاه  گرفت.  شجاعانه  تصمیمات  باید  عجله  بدون  باید  کرد:  تأکید  وی 
در  که  کسانی  به  باید  جامعه  است.  شجاعانه  تصمیمات  جایگاه  مسئولیت، 
مسئولیت هستند اعتماد کند؛ و اعتماد دارد. الحمدلله ایام گذشته ای که آقای 
وزیر امور خارجه داشته اند ظرفیت توانمندی ایشان و همکارانشان را نشان می 
دهد و مردم هم به حق انتظار دارند و هم باید به دلسوزی های آنها اتکا کنند تا 
بتوانیم از گردنه هایی دشمنی ها برای ما پدید آورده و دشمنان برای ما ایجاد کرده 

اند عبور کنیم.
امیرعبداللهیان: آمریکا حسن نیتش را در عمل نشان دهد

در برخی بخش ها توافقاتی در وین حاصل شده است
با  بیت  تجدید  مراسم  در حاشیه  روز شنبه  نیز ظهر  وزیر خارجه کشورمان  
آرمان های بنیان گذار کبیر انقلاب اسلامی به مناسبت فرا رسیدن ایام دهه فجر و 
سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی در ارتباط با اقدام اخیر آمریکا در ارتباط با تمدید 
برخی از معافیت های هسته ای اظهار کرد: ما به طرف های آمریکایی به واسطه 
برخی از افرادی که این روزها پیام هایی را منتقل می کنند اعلام کرده ایم که آن 
ها باید حسن نیت خود را در عمل نشان دهند. حسن نیت در عمل یعنی اینکه بر 

روی زمین اتفاق ملموسی رخ دهد.
امیرعبداللهیان ادامه داد: لغو برخی از تحریم ها به معنای واقعی خود می تواند 
ترجمان حسن نیت شان باشد . آمریکایی ها از این موضوع صحبت می کنند ولی 

باید دانست آنچه که بر روی کاغذ رخ می دهد خوب است اما کافی نیست.
وزیر خارجه کشورمان همچنین در پاسخ به پرسش دیگری مبنی بر اینکه یکی از 
مقامات ارشد وزارت امور خارجه آمریکا به تازگی اعلام کرده که ما نمی توانیم این 
تضمین را بدهیم که در صورت رسیدن به توافق دولت بعدی آمریکا توافق حاصل 
شده و برجام را اجرا کند، اظهار کرد: در بحث مذاکرات وین برای لغو تحریم ها 
یکی از موضوعات اصلی گرفتن تضمین های لازم به ویژه از طرف های غربی برای 
اجرای تعهداتشان است لذا آنچه که ایران در خصوص تضمین ها دنبال می کند 
در این راستا است. ما به دنبال اخذ تضمین در حوزه های سیاسی، حقوقی و 
اقتصادی هستیم و این موضوع را مطالبه می کنیم. در برخی از بخش ها توافقاتی 
حاصل شده است و تیم مذاکره کننده ما با جدیت اخذ تضمین های ملموس از 
طرف های غربی برای اجرای تعهداتشان را در جریان مذاکرات وین دنبال می کند.

در دیدار امیرعبداللهیان و معاونین وزارت امور خارجه؛ 

آیت الله سید حسن خمینی: گول دستکش مخملی دشمنان را نمی خوریم

 نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: به نظرم امروز 
چالش اصلی غرب چالش اوکراین است و طرح موضوع غنی 
مطرح  اصلی  چالش  عنوان  به  را  ایران  درصدی،  سازی 90 

می کند و خدمت به روسیه است. 
حشمت الله فلاحت پیشه در گفت وگو با ایلنا، درباره مطرح 
شدن غنی سازی 90 درصدی اورانیوم گفت: ایران از لحاظ فنی 
به تولید 60 درصد غنی سازی  که می تواند به ناوگان دریایی اهم 
از نظامی و غیر نظامی کمک کرده و در راستای اهداف علمی و 

توسعه ای استفاده کند، رسیده است. 
رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی در مجلس 
دهم خاطر نشان کرد: قانونی در زمان دبیری آقای جلیلی در 
شورای امنیت ملی در مجلس هفتم تصویب شد مبنی بر این که 
ایران چرخه کامل سوخت هسته ای و سوخت مورد نیاز کشور 
که زیر 5 درصد بود را تولید کند اما به 2 دلیل ایران سوخت بالای 
5 درصد  را در  آن زمان به دلیل اشتباه آمریکا و عملکرد  منفی 

اسرائیل تولید کرد.  
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی ادامه داد: اشتباه 
آمریکا بود که در حین مذاکرات، مانع این شدند که سوخت 20 
درصد برای نیروگاه 5 مگاواتی تهران داده شود در صورتی که در 
قالب MPT طرف های  دیگر آژانس موظف بودند سوخت های 
نیروگاه 5 مگاواتی امیرآباد را تامین کنند. نیروگاهی که کارکرد 
تحقیقاتی و پزشکی داشت اما این اقدام آنها، ضد توسعه ای و 
انسانی بود زیرا حدود یک میلیون بیمار ایرانی وابسته به پزشکی 
هسته ای بودند. بنابراین ایران همین اشتباه آمریکا را تبدیل به 
فرصت کرد و دست به تولید سوخت 20 درصد زد که کار بسیار 

خوبی هم بود و از این نظر خودکفا شد.
وی افزود: قدم بعدی ایران برای آغاز غنی سازی 20 درصد 
واکنش به سیاست منفی اسرائیلی بود. اسرائیلی ها در مذاکرات 
احیای سازش که در ماه های آخر دولت آقای روحانی در حال 
اجرا بود به یکی از تاسیسات هسته ای ما در کرج حمله کردند و 
ایران هم بلافاصله سوخت 60  درصد را تولید کرد. این اقدام دو 
منظوره بود، یک منظر نشان دهنده تردید ایران به مذاکرات بود 
زیرا قرار نیست در مذاکرات، صنعت هسته ای از حوزه فناوری و 
توسعه ایران خارج شود و دیگر واکنش این بود که ایران به دنبال 
نظامی کردن صنعت هسته ای خودش نیست اما اگر قرار است 
اسرائیل موضوع را نظامی کند ایران هم می تواند به این سمت 

حرکت کند. 
این کارشناس سیاست خارجی و روابط بین الملل خاطر نشان 
کرد:آمریکایی ها پیام ایران را گرفتند و رژیم صهیونیستی را از 

اقداماتی که انجام می داد منع کردند به نوعی که حتی بعدا 
اسرائیلی ها علی رغم خواست شان با مذاکرات همراهی نشان 

دادند.
غنی سازی ۹0 درصد را به صلاح کشور نمی دانم 

وی با بیان این که امروز رفتن به سمت غنی سازی 90 درصد 
جزو سیاست های کشور نیست، گفت: نرفتن به سمت بمب 
هسته ای در کشور دلیلی فقهی دارد؛ بله ممکن است در کشور 
افراد نظرات مختلفی داشته باشند اما یکی از ادله های ایران 
برای مسالمت آمیز بودن فعالیت های هسته ای خودش که در 
سازمان های بین المللی هم ثبت شده است  منع فقهی تولید 
بمب هسته ای است، زیرا از نظر فقه ما سیاست نظامی کشور 
سیاست دفاعی است یعنی کشور اقدام مقابله به مثل را باید در 

مقابل کسانی انجام دهد که حمله کرده اند.  
کرد:  تاکید  اسلامی  شورای  مجلس  پیشین  نماینده  این 
هنگامی که بمب هسته ای قابل مدیریت نیست و غیرنظامیان 
و غیر حمله کنندگان را از بین می برد منع فقهی دارد. ایران 
حتی به هنگام جنگ از این منع فقهی برای عدم پاسخگویی 
به اقدامات صدام استفاده کرد، امروز هم همین منع فقهی برای 
عدم حرکت به سمت بمب هسته ای بازهم مورد تاکید قرار می 

گیرد.
وی خاطر نشان کرد: صحبت های که توسط آقای جلیلی 
مطرح شده است نشان می دهد این منع فقهی برای بعضی 
از فعالان سیاسی در ایران عملا منع جدی نیست و به ایران در 
جوامع بین المللی ضربه می زند.دشمنان ایران از همین اظهارات 

برداشت های مغرضانه کرده و علیه ما استفاده می کنند.
کشور  صلاح  به  را  درصد   90 غنی سازی  کرد:  تاکید  وی 
نمی دانم چرا که معتقدم مذاکرات هسته ای در مسیر خوبی 
پیش می رود امکان توافق بیش از عدم آن است بنابراین طرح 
غنی سازی 90 درصد به اعتقاد من بازی کردن در 2 میدان 
است میدان اول میدان اسرائیل است که به شدت سعی می کند 
موضوع را نظامی کنند تا علیه تاسیسات هسته ای ایران اقدامی 
مواجه  ایران  واکنش  با  اقدام  این  البته  صد  که  گیرد  صورت 
صلاح  به  که  می شود  حاکم  منطقه  در  جنگ  و  شد  خواهد 
منطقه نیست.  فلاحت پیشه یادآور شد: واقعیت این است که 
اسرائیلی ها از زمانی که دشمنی با ایران را در دستور کار خود 
قرار دادند توانستند جنگ اعراب و اسرائیل را به جنگ اعراب 
و اسرائیل با ایران تبدیل کنند و این اسمش ایران هراسی است 
بنابراین امروز هنگامی که غنی سازی 90 درصد صورت گیرد 

بیش از هر زمانی به سیاست متحد شدن بیش از پیش اسرائیل 
با کشورهای عربی کمک می کند که این بزرگترین ظلم به ایران 
است که جنگ اعراب و اسرائیل به جنگ اعراب و اسرائیل با 

ایران تبدیل شود.
هرگونه سیاست تنش آفرین خیانت به ملت است 

وی ادامه داد: از سال 1948 میلادی هر دهه یک جنگ بین 
اعراب و اسرائیل به وجود داشت، 1948 جنگ مقابله با تاسیس 
اسرائیل. 1956جنگ بازپس گیری اراضی فلسطین. 1967 
جنگ 6 روزه. 1973 جنگ رمضان که در نهایت منتهی به 
کمپ دیوید شد، اما بعد از شکل گیری انقلاب اسلامی و اینکه 
ایران عملًا به موضوع اسرائیل ورود کرد هیچ جنگی بین اعراب 
و اسرائیل صورت نگرفت و به تدریج یک جریان سازش شکل 
گرفت و اسرائیل و اعراب نزدیک شدند و ایران هراسی روز به روز 

ریشه دارتر شد.
رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس دهم 
خاطرنشان کرد: معتقدم تهیه آتش  جنگ ایران و اسرائیل را 
برخی از مسئولان ایرانی ریختند، کسانی که موضوع جنگ با 
اسرائیل و نفی هلوکاست را مطرح کردند و  امروز هم غنی سازی  
جبهه  یک  تحکیم  یعنی  این  می کنند،  بیان  را  درصد   90

اسرائیلی، عربی و غربی بر علیه ایران.
وی ادامه داد: اما میدان دوم، چالش اوکراین است که به یک 
چالش غیرقابل حل میان روسیه و غرب مطرح شده است. طرح 
چنین پیشنهادهایی اذهان را بار دیگر متوجه ایران می کند. 
روسیه از چنین پیشنهادهایی استقبال می کند، هرچند خود 
روسیه هم مانع عملی آن می شود اما از لحاظ لفظی روس ها 
می دانند میزان فشار از روسیه و اوکراین کاهش پیدا می کند. 
بوده  نگاه خاکریزی  ایران یک  به  روس ها همیشه نگاه شان 
است.به نظرم امروز چالش اصلی غرب چالش اوکراین است 
طرح موضوع غنی سازی 90 درصدی، ایران را به عنوان چالش 

اصلی مطرح می کند و خدمت به روسیه است.
افراطی  ، مواضع  تاریخ  تاکید کرد: در طول  فلاحت پیشه 
سودی برای ملت ایران نداشته است، کشور ما را به سیبل دیگر 

کشورها تبدیل کرده است و فرصت ها را از ما گرفته  است.
وی خاطر نشان کرد: به اعتقاد من در این شرایط سیاست 
هرگونه  باشد  باید  مذاکرات  رساندن  نتیجه  به  ایران  اعلامی 
سیاستی که تنش را برای ایران به ارمغان می آورد خیانت به ملت 
است و هرگونه تنش زدایی خدمت به ملت. اما معتقدم ایران و 
آمریکا بیش از هر زمان دیگری مشتاق به توافق هستند و نباید با 

طرح مواضع افراطی این توافق را دور کنیم.

حشمت الله فلاحت پیشه :

ایرانوآمریکابیشازهرزماندیگریبهتوافقنزدیکهستند

وزیر اطلاعات گفت: امنیت باید متکی بر مردم باشد اگر امنیت مردم پایه باشد، 
موفقیت هم ایجاد خواهد شد. 

تأمین  حجت الاسلام والمسلمین سید  اسماعیل خطیب در جلسه شورای 
سیستان و بلوچستان با بیان اینکه دهه فجر انفجار نور بود، افزود: امام راحل )ره( 
با قدرت الهی و با نفس قدسی اش توانست با تکیه به قدرت لایزال الهی پرچم 

لااله الاالله را در سراسر دنیا برافراشته کند.
خطیب تاکید کرد: این انقلاب و این نهضت مدیون خون شهدا و مرهون حضور 
موثر مردم، استقامت، صبوری، تلاش و جهاد همه قشرها، اقوام و مذاهب این 

کشور است.  
و  توطئه ها  و  فتنه ها  با همه  که  امروز شاهد هستیم  ما  افزود:  وزیر اطلاعات 
تجزیه طلبی ها و فعالیت های تروریستی و دسیسه های گروهک ها، و بخصوص 
فتنه گری های رژیم صهیونیستی و همچنین اقدامات وسیع و گسترده آمریکا، به 

لطف الهی و با رهبری های رهبر حکیم مان سربلند، در ایران، منطقه و دنیا هستیم.
وی ادامه داد: ما امروز شاهد هستیم که علی رغم اینکه دشمن تلاش داشت این 
انقلاب و نهضت را از درون و در کشور ما پر هزینه کند و با فتنه ها و توطئه ها روبه رو 

کند، محور مقاومت گسترش پیدا کرده و شکل گرفته است.
خطیب بیان کرد: امروز با افتخار نمایندگان نظام جمهوری اسلامی مقابل تمامی 
قدرتمندان مدعی دنیا می نشینند و به عنوان کشوری که در امنیت جهانی و در 

تصمیمات جهانی و در قدرت جهانی حضور مؤثری دارد.
وی تاکید کرد: این قدرت، افتخارات و سربلندی ها مرهون تدابیر مقام معظم 
رهبری، امام راحل )ره( و شهدا و حضور ملّت همیشه در صحنه انقلاب اسلامی 
است. وزیر اطلاعات بابیان توطئه ها و فتنه گری های دشمنان در استان سیستان و 
بلوچستان افزود: اگر امروز در استان سیستان و بلوچستان امنیت داریم و توانستیم 
در برابر توطئه ها و فتنه های امنیتی مختلف مقابله کنیم، نتیجه وحدت شیعه و 

سنی و همکاری مردم این استان و تلاش نیروهای نظامی، انتظامی و امنیتی است.
خطیب افزود: هر روز شکل و راه و روش و تاکتیک دشمن تغییر می کند ولی این 
دشمنی تمام نخواهد شد، بنابراین این انسجام باید در جهت حفظ رضایت مردم 
باشد، اگر بتوانیم این انسجام را داشته باشیم و تلاش کنیم که رضایت مردم، اقشار 
و اقوام و مذاهب مختلف به دست بیاید، موفقیت های مضاعفی را نصیب این کشور 

خواهیم کرد.
وزیر اطلاعات تاکید کرد: باید برای آسایش این مردم و بخصوص مردم غیور و 
شهید پرور استان سیستان و بلوچستان و در جهت اشتغال، معیشت، اقتصاد و 

آنچه که نیاز امروز جامعه است تلاش کنیم.
 وی با بیان اینکه دولت سیزدهم، دولتی مردمی است افزود: این دولت، تمام 
همت و تلاش خود را در جهت رشد اقتصادی و اشتغال مردم این استان و رفع 

مشکلات معیشتی و اجتماعی سیستان و بلوچستان به کار گرفته است.

وزیر اطلاعات: 

اگرامنیتمردمپایهباشد،موفقیتهمایجادخواهدشد
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آخرین وضعیت شیوع کرونا در استان قم
رییس دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی قم از پذیرش 109 نفر مشکوک و یا با علائم قطعی ابتلا 
به کرونا توسط اورژانس مراکز درمانی قم خبر داد. به گزارش روز شنبه  ازدانشگاه علوم پزشکی قم، مهدی مصری در 
گفت وگویی، با اشاره به بستری شدن 83 تَن از این افراد گفت: 79 تَن که طی روزهای گذشته بستری شده بودند، 
نیز به تشخیص پزشکان معالج برای انجام درمان در منزل از بیمارستان مرخص شدند. مصری کل بیماران کرونایی 
که در بیمارستان های قم بستری هستند را 436 تَن ذکر کرد و گفت: 38 تَن از این افراد به دلیل وخیم بودن وضعیت 
جسمی در بخش مراقبت های ویژه نگهداری می شوند. رییس علوم پزشکی قم گفت: از 579 آزمایش کرونای انجام 
شده 438 مورد مثبت شد.وی با اشاره به آخرین وضعیت کرونا در این استان گفت: در شبانه روز گذشته سه تَن 
که نتیجه آزمایش ابتلا به سویه اومیکرون آنها مثبت شده بود، جان خود را از دست دادند.وی بیان کرد: از ابتدای 
اجرای واکسیناسیون همگانی کرونا در قم یک میلیون و 683 هزار و 954 دُز واکسن به جامعه هدف تزریق شده 
است.همچنین گزارش حاکیست: مطابق مصوبه شورای اداری استان به منظور جلوگیری از شیوع بیماری کرونا، 
کلیه مهدکودک ها، مدارس استثنایی، پیش دبستانی و ابتدایی تا پایان هفته جاری به صورت غیرحضوری برگزار 

خواهد شد.

تدوین »طرح جامع شفافیت سه قوه« کلید خورد
عضو شورای مرکزی فراکسیون انقلاب اسلامی از تدوین »طرح جامع شفافیت سه قوه« خبر داد و گفت: این طرح 
شامل شفافیت اموال مسئولان، شفافیت مذاکرات دولت و قوه قضائیه و شفافیت آرای نمایندگان خواهد شد. احمد 
امیرآبادی از تدوین »طرح جامع شفافیت« خبر داد و گفت: تصویب کلیات طرح اصلاح آیین نامه داخلی مجلس 
نیازمند ارای موافق دو سوم نمایندگان حاضر در مجلس است.نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی ادامه 
داد:  این طرح فقط موجب شفاف شدن روند قانون گذاری و نظارت می شود، لذا به دنبال تدوین طرحی جامع برای 
ایجاد شفافیت در قوای مجریه و مقننه هستیم.این طرح شامل شفافیت اموال مسئولان، شفافیت مذاکرات دولت 
و قوه قضائیه و شفافیت آرای نمایندگان می شود.وی ادامه داد: از سوی دیگر تعدادی از نمایندگان نیز با امضای 
نامه ای خطاب به رئیس مجلس خواستار بررسی دو شوری طرح اصلاح آیین نامه داخلی مجلس برای شفافیت آرای 

نمایندگان شدند.

»کاظمی  قمی« معاون بین الملل »مخبر« شد
معاون اول رییس جمهور در حکمی »حسن کاظمی قمی« را به عنوان »معاون بین الملل و همکاری های منطقه ای« 
خود منصوب کرد. در حکم محمد مخبر برای حسن کاظمی قمی با اشاره به تجارب و سوابق او ابراز امیدواری شده 
مأموریت های محوله این حوزه را با اتکال به الطاف خداوند متعال و بهره گیری از توانایی های مجموعه دولت و 
اهتمام لازم در سایه تعامل و همکاری همکاران و با رعایت اصول »عدالت محوری«، »انقلابی گری«، »مردم داری«، 
»پاکدستی و فساد ستیزی« و »قانون مداری« دولت مردمی پیگیری کند و بر همکاری همه دستگاه های مربوطه 
با وی تأکید شده است.نماینده ویژه رییس جمهور در امور افغانستان، دستیار ویژه اقتصادی وزیر امور خارجه، دبیر 
ستاد توسعه اقتصادی ایران، عراق و سوریه، سفیر جمهوری اسلامی ایران در عراق و سرکنسول کشورمان در هرات از 

جمله سوابق حسن کاظمی قمی در سال های گذشته است.

بیت امام خمینی)ره( از حسین دهباشی شکایت می کند
بیت بنیانگذار جمهوری اسلامی ایران قصد دارد از حسین دهباشی بابت توهین به یادگار امام شکایت کنند.
حسین دهباشی سازنده فیلم انتخاباتی حسن روحانی در سال 1392 امروز طی مطلبی در صفحه شخصی خود در 
توئیتر با ضمیمه کردن عکس ورود امام خمینی)ره( رهبر کبیر انقلاب اسلامی به ایران به نحوه مرگ افراد حاضر در 
این عکس پرداخت.وی در این توئیت، به طرح شائبه ای بی سابقه درباره علت درگذشت مرحوم سید احمد خمینی 
فرزند بنیانگذار جمهوری اسلامی پرداخت که این موضوع، واکنش هایی را در فضای مجازی به دنبال داشت.بنابر این 
گزارش، سازنده فیلم انتخاباتی حسن روحانی بعد از مدت کوتاهی، توئیت خود را پاک کرد.برخی گزارش ها حاکی 
است که بیت امام )ره( و حجت الاسلام سید حسن خمینی قصد دارند بابت طرح این شائبه نسبت به علت درگذشت 

یادگار امام، از دهباشی شکایت کنند.

باهنر: اگر رهبری قانع شوند، قانون اساسی را باید تغییر دهیم
محمدرضا باهنر گفت: طبق قانون اساسی باید مقام معظم رهبری قانع شوند و به این جمع بندی برسند که نیازمند 
اصلاحات ساختار هستیم.. برای اقناع ایشان هم به گفت وگو و حضور فعال رسانه ملی نیاز داریم. اگر مطالبه عمومی، 
البته در جریان یک هم اندیشی ملی و نه تنش سیاسی و جناحی شکل بگیرد، تحقق جمهوری دوم، شدنی است و 

می توان آن را عاقلانه و حکیمانه پیش برد.

شمخانی: نمایش رفع تحریم، سازنده نیست
دبیر شورای عالی امنیت ملی انتفاع اقتصادی واقعی و موثر ایران را شرط لازم شکل گیری توافق عنوان کرد و گفت: 
نمایش رفع تحریم اقدامی سازنده تلقی نمی شود. دریابان علی شمخانی روز شنبه در حساب کاربری خود در توییتر 
نوشت: انتفاع اقتصادی واقعی، موثر و قابل راستی آزمایی ایران، شرط لازم برای شکل گیری توافق است.دبیر شورای 

عالی امنیت ملی تاکید کرد: نمایش رفع تحریم اقدامی سازنده تلقی نمی شود. 

فرار مالیاتی به ۱۰۰ هزار میلیارد تومان رسید 
معاون درآمد های مالیاتی سازمان امور مالیاتی کشور گفت: برآورد ما از فرار مالیاتی و اجتناب مالیاتی 100 هزار 
میلیارد تومان است. محمد مسیحی معاون درآمد های مالیاتی در نشست خبری امروز که به مناسبت دهه فجر برگزار 
شد افزود: برخی شخصیت های حقیقی و حقوقی در رابطه با فرار مالیاتی ارقامی را مطرح می کنند که مورد تأیید 

سازمان امور مالیاتی نیست و بعضا تا 200 درصد انحراف دارد.

معاون پیشگیری و آموزش سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی 
شهرداری قم :

سکونتدرساختمانهایفاقدپایانکار
چالشیمهمدربروزحوادثاست

معاون پیشگیری و آموزش سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
قم گفت: سکونت در ساختمان های فاقد پایان کار و بدون استاندارد، یکی از 

چالش های مهم در بروز حوادث به خصوص آتش سوزی است.
علی زندیه با اشاره به اهمیت رعایت و افزایش نکات ایمنی در ساختمان های 
شهری اظهار داشت: با توجه به افزایش بلندمرتبه سازی ها و رشد چشمگیر 
واحدهای مسکونی به صورت مجتمعی، لازم بوده تا این ساختمان ها از نظر 

نکات ایمنی و خود ایمنی ساختمان برخوردار باشند.
وی با بیان اینکه مهم ترین و اصلی ترین ناظران، مدیران ساختمان بوده و باید 
تجهیزات لازم را در ساختمان نصب کنند، تصریح کرد: در این خصوص اگر 
حادثه ای رخ دهد، بخشی از مسئولیت به دلیل عدم وجود تجهیزات مناسب 

بر عهده مدیران ساختمان است.
معاون پیشگیری و آموزش سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
قم خاطرنشان کرد: با توجه به پرداخت حق شارژ و نگهداری ساختمان، 
ساکنین مجتمع های مسکونی باید از مدیران، تجهیزات ایمنی را مطالبه کنند 

تا این تجهیزات در اختیارشان قرار بگیرد.
وی ایمنی پارکینگ ها را موردتوجه قرار داد و افزود: به عنوان نمونه پارکینگ 
طبقاتی اطراف حرم، در چهار طبقه منفی طراحی شده و 4 هزار آبپاش داخل 
آن نصب است که با توجه به عدم امکان ورود خودروهای سنگین و نیمه 
سنگین آتش نشانی به داخل پارکینگ به دلیل ارتفاع، وجود این آبپاش ها در 

اطفای حریق بسیار مناسب و حیاتی است.
زندیه ادامه داد: در ساختمان های بلند و مجتمع ها نیز این آبپاش ها و اعلام 

حریق ها نقش زیادی در جلوگیری از گسترش آتش داشته اند.
به گفته معاون پیشگیری و آموزش سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی 
شهرداری قم، این سازمان در قم به صورت سالیانه ساختمان ها را هرچند جز 

وظایفشان نبوده مورد بازدید قرار می دهند.
لزوم مطالبه ساکنین مجتمع های مسکونی از مدیران مجتمع برای 

تجهیزات ایمنی 
وی سکونت در ساختمان های فاقد پایان کار و بدون استاندارد را یکی از 
و گفت:  دانست  آتش سوزی  به خصوص  بروز حوادث  در  چالش های مهم 
باید شهروندان، ساختمان هایی را برای سکونت انتخاب کنند که پایان کار 
داشته باشد. زندیه خاطرنشان کرد: خسارات جانی و مالی در ساختمان های 
آتش نشانی  این خصوص،  در  که  به مراتب جبران ناپذیر است  ایمنی  فاقد 
طبق رسالت خود دستورالعمل های لازم را در مورد تجهیزات و تست آن ارائه 

می دهد.
وی آموزش شهروندان را موردتوجه قرار داد و عنوان کرد:  برای آموزش 
شهروندان به همراهی لازم در مجتمع های مسکونی نیاز داریم؛ شهروندان 
تاریخ  به  و  کنند  بررسی  را  اعلام حریق  به خصوص  تجهیزات  ماه  باید هر 

کپسول ها جهت شارژ نیز دقت لازم را داشته باشند.
معاون پیشگیری و آموزش سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
قم یادآور شد: در رابطه با شیرهای هیدرانت نیز طبق استاندارد در خیابان ها 
و معابر براساس جمعیت و تراکم ساختمان ها نصب می شود که اطراف حرم 
در فاصله 80 تا 100 متری قرار دارند و در خیابان هایی که مسکونی است به 
دلیل کفایت ذخایر آب در خودروهای آتش نشانی، تعداد کمتری نصب است.

  
مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم  مطرح کرد :

کاهشمشکلاتترافیکیبااصلاح
رفتارهایترافیکیشهروندان

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: برای جلوگیری 
از سرقت موتورسیکلت ها، چندی است که رک هایی ویژه استقرار موتورسیکلت 
در نقاطی که ایمن سازی شده و مجهز به دوربین مداربسته بوده به طور رایگان 

پیش بینی شده است و این مکان ها افزایش خواهد یافت.
حسین شعبان زاده با اشاره به اهمیت اصلاح رفتار ترافیکی برخی شهروندان 
اظهار داشت: اصلاح رفتار ترافیکی در کنار کاهش معضلات و مشکلات 

ترافیکی، سبب انضباط حمل ونقلی در شهر می شود.
وی یکی از اقدامات مهم در حوزه اصلاح رفتار ترافیکی را ایجاد ظرفیت 
مردمی برای استفاده از حمل ونقل عمومی دانست و خاطرنشان کرد: اگر 
فرهنگ سازی در استفاده از حمل نقل عمومی رخ دهد، گام مهمی در کاهش 

ترافیک شهر، مشکلات زیست محیطی، هزینه ها و … برداشته ایم.
مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با اشاره به برنامه ریزی 
به جای خودروی  انسان محوری  به  بیشتر  برای توجه  مدیریت شهری قم 
از معابر شهری در  محوری در طراحی های شهری تصریح کرد: بسیاری 
سال های گذشته دستخوش تغییرات شده است که می توان با بازنگری در 
برخی از این تقاطع ها و معابر ظرفیت خوبی برای ایمن سازی معابر و ایمنی 

عابرین پیاده ایجاد کرد.
وی در مورد دوربرگردان ها در شهر نیز ابراز کرد: به جای دوربرگردان ها باید 
تقاطع هوشمند ایجاد شود تا عابر پیاده ایمن باشد، معابر شهر، عابر محور و 

خودرو محور است و نمی توان ایمنی عابر پیاده را نادیده گرفت.
افزایش مکان های استقرار موتورسیکلت در هسته مرکزی قم

شعبان زاده دغدغه شهروندان درباره پل های عابر پیاده مکانیزه را موردتوجه 
قرار داد و افزود: در دونقطه پل عابر پیاده به صورت مکانیزه یعنی در یزدان شهر 
و پردیسان اجرا شد و آسانسور نیز در پل عابر پیاده بلوار عمار سایر انجام شده و 
در برنامه های دیگری نیز اجرایی می شود که دراین باره جلساتی با سرمایه گذار 

و پیمانکار در جهت اجرای اصولی این مکانیزاسیون پل ها داشته ایم.
وی با اشاره به حجم بالای تردد موتورسیکلت ها در شهر و به ویژه هسته 
سازمان  دغدغه های  از  را  موتورسیکلت ها  سرقت  موضوع  شهر،  مرکزی 
سرقت  از  جلوگیری  برای  گفت:  و  برشمرد  شهرداری  ترافیک  حمل ونقل 
موتورسیکلت ها، چندی است که رک هایی ویژه استقرار موتورسیکلت در 
نقاطی که ایمن سازی شده و مجهز به دوربین مداربسته بوده به طور رایگان 
پیش بینی شده است و چندین مورد از این رک ها مانند عمار یاسر، مجتمع 

زمزم و… جانمایی شده است.
 

پروژه ای مهم با هزینه های بالای تملکات ؛

گامبهگامتابهرهبرداریازپروژه
شهیدانبرقعی

پروژه شهیدان برقعی این روزها در گام نهایی بهره برداری قرار دارد و قرار 
است در روزهای آینده افتتاح شده و در اختیار مردم قرار گیرد.

به گزارش شهرنیوز، پروژه بیش از 50 ساله شهیدان برقعی را باید حاشیه 
دارترین پروژه شهری در سال جاری دانست، جایی که از سال 98 با همت 
مدیریت شهری این پروژه مهم و شریانی کلید خورده و عملیات عمرانی آن 
آغاز شد، ولی هرچه به زمان بهره برداری علیرغم حل تمامی مشکلات اعم 
از تملکات، تأسیسات، زیرسازی ها و… نزدیک می شد، با مشکلی بزرگ به نام 

تعارض پروژه با مسجد امام زین العابدین)ع( روبرو گردید.
تعارضی که درنهایت منجر به حفظ  بافت اصلی این مسجد در میانه بلوار 
گردید و با تخریب الحاقات و واگذاری معوض، درنهایت این پروژه قدیمی شهر 

به سرانجام نهایی نزدیک شد.
پروژه شهیدان برقعی با طول 735 متر و عرض 30 متری این روزها در مرحله 
نهایی بهره برداری قرار دارد که می توان تخریب بیش از 100 منزل مسکونی 
با 22 هزار و 50 مترمربع و با هزینه ای بالغ بر یک هزار و 874 میلیارد و 250 

میلیون ریالی را از مهم ترین شاخصه های این پروژه برشمرد.

معاون دادستان قم :

بنگاههایاملاکساماندهیمیشوند
معاون دادستان قم از صدور دستور قضایی برای ساماندهی بنگاه های املاک قم خبر داد و گفت: طی 
دستورالعمل نظارتی از سوی دادستانی، ضوابط فعالیت مشاوران املاک از حیث ثبت رسمی و گرفتن 

پروانه صنفی، نرخ خدمات دریافتی و نحوه فعالیت قانونی ابلاغ شد. 
به گزارش روز شنبه روابط عمومی دادگستری قم، علی اصغر سلطانی افزود: این دستورهای قضایی 

به اتاق اصناف، اتحادیه املاک و اداره اماکن  عمومی استان ابلاغ شده است.
وی ادامه داد: با توجه به ازدیاد پرونده های قضایی در حوزه زمین و مسکن، مطالبه گری اقشار جامعه 
و صیانت از حقوق عامه، رصد و پایش قانونی فعالیت دفاتر و بنگاه های املاک در دستور کار دستگاه 
قضایی و دادستانی کل کشور قرار گرفت و دادستانی قم نیز در این راستا دستورهایی را به منظور 

ساماندهی مشاوران املاک و برخورد با تخلف های صنفی صادر کرد.
وی با تاکید بر پایش و رصد مستمر و پیوسته دادستانی بر فعالیت مشاوران املاک بیان داشت: در 
خصوص ارائه و تفهیم نرخ مصوب خدمات بنگاه ها به اتحادیه املاک و اتاق اصناف دستورهای لازم 
ابلاغ شده و در صورت گزارش تخلف های صنفی شامل گرفتن وجوه غیرمتعارف و فعالیت بدون پروانه 

بنگاه های املاک، طبق مقررات قانونی با ایشان برخورد شده و دفتر پلمب می شود.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم :

تعدادبیمارانکروناییتاپایانهفته۴برابرمیشود
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: بیماری کرونا در حال حاضر 2.5 برابر شده و پیش 

بینی ما این است که تا  پایان هفته4 برابر شود و این یعنی باید هر روز تخت بیمارستانی اضافه کنیم.
دکتر محبی در جلسه استانی ستاد کرونا ویروس با انتقاد از عادی انگاری های صورت گرفته گفت: 
متاسفانه فضای شهر و استان، اصلا فضای قرمز کرونایی نیست و با موضوع ویروس کرونا به صورت 

کاملا طبیعی برخورد می شود.
وی افزود: تمامی برنامه ها دایر و تجمعات در حال شکل گیری است که این اتفاق خوبی نبوده و ما را 

دچار مشکلات بسیاری خواهد کرد.
دکتر محبی تصریح کرد: شش هفته متوالی است که تذکر میدهم، اما باز هم توجه نمی شود و 

متاسفانه برخی مسولان نیز همراهی و همکاری لازم را ندارند.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: باید برخی محدودیت بنا بر موقعیت قم اعمال شود 

و اگر این کار ها صورت نگیرد، باید شاهد یک پیک کرونایی خطرناک باشیم.
 

هشدار کرونایی رییس دانشگاه علوم پزشکی قم:

ظرفیتبیمارستانهایقمدرحالتکمیلاست
 رییس دانشگاه علوم پزشکی استان قم با هشدار نسبت به روند صعودی و کم سابقه کرونا در این 

استان، از پر شدن یکباره مراکز درمانی خبر داد. 
مهدی مصری در بازدید از مراکز درمانی استان، در گفت و گویی نسبت به رصد لحظه ای وضعیت 

بیمارستانهای استان تاکید کرد.
وی اضافه کرد: در پی شدت گرفتن کرونا در قم و همچنین بستری شدن 450 بیمار کرونایی، وضعیت 

لحظه ای و مرکز مانیتورینگ بیمارستان های قم بررسی شد.
مصری در این بازدیدها به پر شدن یکباره بیمارستان ها اشاره کرد و گفت: دانشگاه علوم پزشکی قم 

در پایان موضوع قرار دارد و باید دیگر دستگاه ها و نهادها به عرصه آمده و به وظایف خود عمل کنند.
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم تاکید کرد: همگان در برابر ویروس کرونا مسوولیت دارند و باید به 

میدان آمده و از انتشار ویروس جلوگیری کنند.

سرپرست معاونت هماهنگی امور عمرانی استاندار قم خبرداد:

بهرهبرداریاز۲۴۶پروژهدردههفجر

استاندار قم با اشاره به مشکلات و معضلات مناطق 
کم برخودار استان قم گفت : در جریان سفر رئیس 
که  شد  داده  مجوزهایی  مصوبات  کنار  در  جمهور 
شامل مناطق کم برخوردار و حاشیه ایی بود، پیشنهاد 
می شود مدیران اجرایی تا سال 1401 بر این مناطق 

تمرکز و بر رفع معضلات و مشکلات همت کنند.
سید محمدتقی شاهچراغی عصرروزشنبه  در نشست 
شورای اداری استان قم که در سالن کرامت استانداری 
برگزار شد با بیان اینکه قم 200 روستا دارد و در این 
روستاها معضلات فراوانی دیده می شود اظهارداشت: 
برخی مشکلات را می توان بدون پیگیری در سطح 
ملی حل و فصل کرد نباید در یک روستای قم مردم 
به دلیل نداشتن کد روستایی معضلاتی در زمینه آب و 

فراهم کردن فرآورده های نفتی داشته باشند.
*مدیران نباید برای حل مشکلات قم 

خود را لای چرخ قوانین لِه کنند
استاندار قم خطاب به مدیران اجرایی استان گفت: 
ما مدیر شدیم که برای مردم کار کنیم نباید برای حل 
برخی معضلات و مشکلات شهر قم خود را لای چرخ 
برخی قوانین و سیستم های اداری لِه کرد می توان 
با جایگزین کردن برخی قوانین برخی مشکلات را 
حل کرد. شاهچراغی افزود: به عنوان مثال وقتی ما 
تعهد کردیم برای مردم مسکن بسازیم باید نسبت به 
این تعهد احساس مسئولیت داشته باشیم اکنون که 

اراضی 560 هکتاری را گرفتیم دیگر بهانه ای وجود 
ندارد و باید در زمینه تامین مسکن مردم تلاش و همت 

داشته باشیم.
وی عنوان کرد: وزیر راه و شهرسازی در جریان سفر 
دولت به استان قم بیشترین همکاری را داشت و این 
تامین ودیعه  زمینه  و تشکر دارد در  تقدیر  امر جای 
مسکن که در پاره ایی از نامه های مردم به رئیس جمهور 
خواسته شده است باید پیگیری های لازم دنبال شود. 
استاندار قم با اشاره به مصوبات سفر رئیس جمهور به 
استان بیان کرد: در سفر رئیس جمهور به قم، مدیران 
اجرایی و مدیریت شهری همکاری خوبی داشتند که 
جای تقدیر دارد، برای اجرایی شدن مصوبات نیاز به 
زمان و وقت داریم و این پیگیری باید از سوی خود 
گیرد  صورت  خود  مطبوع  وزارت  از  اجرایی  مدیران 
برخی مصوبات در خود استان و برخی در سطح ملی 
باید پیگیری شود. شاهچراغی در ادامه افزود: رئیس 
حمهور در جریان سفر دستوراتی را به وزای خود ابلاغ 
کرده است که مجوزها و دستورها بیشتر از مصوبات 
برای ما اهمیت دارد، برخی مصوبات و مجوزها تمرکز بر 
مناطق کم برخودار دارد که باید مدیران اجرایی پیگیر 

آن ها باشند.
*سرعت انتشار امیکرون در قم 

و افزایش بستری ها
استاندار قم در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره 
به وضعیت نامطلوب کرونایی استان و درگیری با سویه 
امیکرون گفت: با توجه به شرایط کرونایی و سرعت 
انتشار سویه امیکرون طبق پیش بینی هایی که صورت 
گرفته آمار بستری ها و درگیری کودکان با این سویه 
بالا رفته و به دلیل سرعت انتشار قابل توجه، لازم است 
مدارس ابتدایی و پیش دبستانی و هم چنین مقاطع 
استثنایی تا یک هفته دیگر تعطیل و فعالیت آن ها غیر 

حضوری باشد.
شاهچراغی افزود: نمی توان به خاطر درگیری یک 
کرد،  تعطیل  را  دولتی  ادارات  و  اداره  کارمند  دو  یا 
اعمال محدودیت ها آسیب هایی به کشور و استان 

زد باید همه در زمینه رعایت شیوه نامه های بهداشتی 
مورد  این  در  باید  اجرایی  مدیران  کنیم.  همکاری 
و  کارمندان  حفظ  برای  و  کنند  مسئولیت  احساس 

ارباب رجوع نیز نظارت ها در ادارات بیشتر شود.
قم جزء استانهای اخر کشور

 در زمینه واکسیناسیون است
وی عنوان کرد: در زمینه مراسم روز 22 بهمن ماه و 
اعتکاف هنوز از سوی ستاد ملی مقابله با کرونا ابلاغیه 
ایی صادر نشده است اما بر اساس دستور ستاد همه 
مراسم ها و جلسات باید با ظرفیت 20 درصدی برگزار 
شود، در زمینه واکسیناسیون قم همچنان در میان 
استان های آخر کشور قرار دارد و این امر جای تامل 

دارد.
ثبت 80 هزار نامه در جریان سفر رئیس جمهور به قم
مسئول ستاد ارتباطات مردمی سفر رئیس جمهور 
به استان قم نیز دراین  جلسه با اشاره به روند پیگیری 
نامه های مردمی به رئیس جمهور در جریان سفر هیئت 
رئیس  سفر  جریان  در  کرد:  اظهار  استان  به  دولت 
جمهور ستاد مردمی ارتباطات مردمی رئیس جمهور 
با حضور  برخط  و  پاسخگویی  و بخش  تشکیل شد 
600 نیروی انسانی در دو شیف فعالیت خود را تشکیل 

دنبال کرد.
ابوالفضل بهرامیان افزود: 80 هزار نامه ثبت شد و 
روند پیگیری نامه ها با توجه به حجم بالای نامه های 
با  نامه  هزار   10 تاکنون  است  بر  زمان  درخواستی 
سامانه 111 در حال بررسی است و 50 هزار نامه نیز 
به دستگاه های اجرایی ارسال شده است که با توجه 
به بررسی های صورت گرفته مشخص شده که این 10 
هزار نامه درخواست وام داشتند پاسخ به این حجم نامه 

نیاز به دقت، صبر و زمان دارد.
به گفته وی؛ 36 هزار نامه درخواستی مردمی هم در 
کارتابل استانداری همچنان بی تکلیف مانده است، 
علاوه بر آن درکارتابل اقتصاد و دارایی 8 هزار نامه بدون 
جواب مانده و درخواست 17 درصد از نامه ها وام ودیعه 

است.

استاندار قم :

تمرکز مدیران بر رفع معضلات و مشکلات مناطق کم برخوردار باشد

عمرانی  امور  هماهنگی  معاونت  سرپرست 
استاندار قم گفت  تا پایان دهه فجر، 246 پروژه 

عمرانی  در استان به بهره برداری می رسد.
ابراهیم معتمدی در حاشیه جلسه شورای اداری 
این طرح ها در حوزه های  اینکه  بیان  با  استان 
صنعتی، کشاورزی، زیربنایی، فرهنگی، زیست 
برداری می رسد  بهره  به  و گردشگری  محیطی 
گفت: برای افتتاح این طرح ها بالغ بر 16 هزار 

میلیارد ریال هزینه شده است.
افزود: این طرح ها در زمان اجرا برای  2  وی 
هزار و 429 نفر اشتغالزایی کرده اند و پس از بهره 

برداری نیز برای هزار و 461 نفر فرصت شغلی 
ایجاد می کنند.

با  سخنانش،  از  دیگری  بخش  در  معتمدی 
اشاره به ابلاغیه ی مصوبات سفر رئیس جمهور 
به قم گفت: در این ابلاغیه بسیاری از مشکلات 
زیرساختی استان مجوز های لازم را دریافت کرده 
پیگیری  برای  مرکزی  زودی یک ستاد  به  و  اند 

مصوبات سفر تشکیل خواهد شد.
وی افزود: برای مونوریل یک کارگروه تشکیل 
شده است و با برگزاری جلسات کارشناسی به 
زودی نتیجه اعلام خواهد شد. معتمدی با اشاره 

به اینکه کارگروه فرودگاه دوباره فعال شده است 
سرمایه  و  خصوصی  بخش  مشارکت  با  گفت: 
گذاران تا قبل از پایان سال فرودگاه قم به طرح 
تبدیل و پیگیری خواهد شد. گفتنی است در 
پایان جلسه شورای اداری استان قم  از پوستر 
افتتاح همزمان 246 پروژه استان در بخش های 
صنعتی، کشاورزی، زیربنایی، فرهنگی ورزشی، 
آموزشی،  محیطی،  زیست  درمان،  و  بهداشت 
گردشگری، شهرداری ها و دهیاری ها با اعتباری 
بالغ بر 16467 میلیارد ریال ویژه دهه مبارک فجر 

سال 1400 رونمایی شد.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم گفت :بهره برداری از 19 طرح آبفای 
قم با اعتباری بالغ بر 850 میلیارد ریال همزمان با ایام الله دهه فجر آغاز می شود. 
حسن بختیاری روز شنبه در جمع خبرنگاران اظهار داشت: از ابتدای انقلاب 
اسلامی با تلاش و کوشش همه دولت ها و خدمتگزاران، خدمات چشمگیری در 

بخش آب و فاضلاب در تمام کشور به ویژه در استان قم به مردم ارائه شده است.
 حسن بختیاری در ادامه به برخی از طرح های قابل افتتاح و آماده کلنگ زنی 
شرکت آب و فاضلاب استان قم در دهه فجر سال جاری اشاره کرد و در این ایام 

19 طرح با اعتباری بالغ بر 850 میلیارد ریال افتتاح و یا کلنگ زنی می شود.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم  اجرای پروژه بهسازی، ترمیم جدار 
و احیای 5 حلقه چاه آب شرب روستایی با اعتباری بالغ بر 25 میلیارد ریال را از 
جمله قابل افتتاح در این ایام برشمرد و احداث فاز یک پروژه مخازن دستجرد، 
بهره برداری از چاه شماره 1 علی آباد و اصلاح و بازسازی شبکه توزیع و خطوط 
انتقال  آب روستاهای شهرستان جعفرآباد را از پروژه های آماده بهره برداری در 

دهه  فجر اعلام کرد.
وی با اشاره به اصلاح و بازسازی بیش از 2500 متر شبکه آب در روستاهای 

فاقد دهیاری و نصب 30 دستگاه فلومتر در منابع آب و تاسیسات آبرسانی شهر 
قم اظهار داشت: این پروژه ها نیز به طور رسمی در دهه مبارک فجر وارد مدار 

بهره برداری خواهد شد.
بختیاری از آغاز عملیات اجرایی بخش پنجم خطوط انتقال آب کهک، سایت 
مخازن و ایستگاه پمپاژ بین راهی شماره 3 در این ایام خبر داد و خاطرنشان کرد: 
کلنگ حفر و تجهیز تعداد 2حلقه  چاه شهری و 4 چاه روستایی، خط انتقال و 
تجهیز چاه طینوج، خط انتقال و تجهیز چاه و احداث مخزن روستای جریک 
آغاج و عملیات اجرایی آبرسانی به روستاهای عنایت بیک، وشنوه و امامزاده 

اسماعیل نیز به زمین زده خواهد شد.
وی از آغاز بهسازی 9 حلقه چاه در سطح استان و توسعه و اصلاح و بازسازی 
شبکه آب شرب شهرهای استان نیز خبر داد. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
استان قم همچنین با اشاره به فعال بودن پروژه های اصلاح و توسعه فاضلاب 
در سطح شهر قم یادآور شد: از ابتدای سال جاری تاکنون 31 کیلومتر شبکه 
جمع آوری فاضلاب با هزینه ای بالغ بر 334 میلیارد ریال اصلاح و توسعه یافته که 

در این ایام رسماً از آن بهره برداری خواهد شد.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم خبرداد:
بهرهبرداریاز۱۹طرحآبفایبااعتبار۸۵۰میلیاردریال

مدیر کل آموزش و پرورش استان قم گفت: طبق مصوبه ی ستاد مقابله با کرونای 
استان مدارس ابتدایی، استثنایی، پیش دبستانی و مهد کودک ها تا بیست و سوم 

بهمن غیرحضوری شد.
رحیمی در حاشیه جلسه شورای اداری استان با اشاره به شیوع ویروس امیکرون 

گفت: تا کنون 86 کلاس درس به دلیل شیوع کرونا تعطیل شده است.
مدیرکل مدیریت بحران استان هم گفت محدودیت هایی برای برنامه های فرهنگی، 
مذهبی و آیینی هم پیش بینی شده که براساس آن این برنامه ها باید در فضای مسقف 
حداکثر با 20 درصد ظرفیت و با رعایت کامل دستورالعمل های بهداشتی و فاصله 

گذاری اجتماعی اجرا شود.
اروجی افزود: جلسات اداری هم حداکثر با 30 نفر باید برگزار شود. 

وی با تاکید بر اینکه اگر این دستورالعمل ها رعایت نشود برخورد خواهد شد گفت: 
در اولین قدم به مراکز اخطار داده خواهد شد و چنانچه به اخطار ها بی توجهی شود 
براساس قوانین و دستورالعمل ستاد ملی مبارزه با کرونا این مراکز پلمپ یا جریمه 
خواهند شد. وی در پایان افزود: از هم شهری ها خواهشمندیم با رعایت دستورالعمل 
ها، شرکت نکردن در تجمعات و استفاده از ماسک در مراکز عمومی مثل بازار ها در 

قطع زنجیره انتقال کمک کنند.

مدیر کل آموزش و پرورش استان قم :

مدارسابتداییقمتاپایانهفتهغیرحضوریشد


